



ရတနာပုံ

ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါး

- ❖ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး။
- ❖ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး။
- ❖ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး။

၁၉၉၂ ခုနှစ် ၊ မေလ ၁ ရက် စတင်ထုတ်ဝေသည်။

yadanarbonnews.com

၁၃၈၅ ခုနှစ် ၊ တပေါင်းလဆန်း (၁၂) ရက် ၊ ကြာသပတေးနေ့ ၊ (21-3-2024) ၊ အတွဲ (၃၂) ၊ အမှတ် (၃၂၆)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ပတ်ဝန်းကျင်အန္တရာယ်ဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှအလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျနမာန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

ရုရှားပက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံသမ္မတရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိသော Vladimir Vladimirovich Putin ထံသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ပိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင်များက ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာများပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သတင်းဖော်ပြ

စာမျက်နှာ - ၁၇

ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဒုတိယအကြိမ် ပြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်းချက်ထုတ်ပြန်

စာမျက်နှာ - ၁၈

အလုပ်အကိုင်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုပွံ့ပြီးတိုးတက်ရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

စာမျက်နှာ - ၁၈

အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ (၂၀၂၄ ခုနှစ်) ပြဋ္ဌာန်း

စာမျက်နှာ - ၁၈

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည့် ရဟန်းရှင်လူ ဘုရားဖူးပြည်သူများအနက် ဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းပြည့်မြောက်သည့် ဘုရားဖူးဆရာတော်အား ဓမ္မလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ဂုဏ်ပြုဆက်ကပ်



နေပြည်တော် မတ် ၂၀
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ် ဝတ္ထုကံတော်တွင် တည်ထားပူဇော်အောင်မြင်ခဲ့သည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်တော်မူသော မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ရဟန်းရှင်လူအများပြည်သူများ ဖူးမြော်ကြည်ညိုနိုင်ရေးအတွက် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၈ ရက်မှစ၍ စတင်ခွင့်ပြုပေးခဲ့ရာ ပြည်တွင်းပြည်ပမှ ဘုရားဖူးလာရောက်သူများဖြင့် နေ့စဉ်မပြတ်စည်ကားလျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ ရဟန်းရှင်လူအများပြည်သူများ ဖူးမြော်ကြည်ညိုနိုင်ရန် စတင်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည့်ရက်မှစ၍ ရဟန်းရှင်လူဘုရားဖူးပြည်သူအများအပြား နေ့စဉ်လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြရာ ယနေ့ထိ ဘုရားဖူးလာပြည်သူ ၁ ဒသမ ၅ သန်းကျော်အနက်မှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ်မှ ဆရာတော် ဦးပညောဘာသသည် စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၁၂။

ASEAN TOURISM AWARDS(2022) ၏
ASEAN MICE Venue Standard ကွင်း
Exhibition Venue Award ရရှိခဲ့သော
မန္တလေးမြို့၏ ဂုဏ်ကျက်သရေဆောင်
ရတနာပုံ ခန်းမ

ဂုဏ်သိင်္ဃာတော်များ
ဇိနဝိသုဒ္ဓိ၊ ဇေယျဝိသုဒ္ဓိ၊ အလင်္ဂဝိသုဒ္ဓိ၊ အစည်းအဝေးများ၊ ရှင်ပြုရဟန်းခံ နားထွင်းနားသ အလှူပွဲများ၊ မင်္ဂလာဆောင်ပွဲများ၊ ဓမ္မနေ့ပွဲများ၊ အထိမ်းအမှတ်ညီစာစားပွဲများ၊ ဓမ္မဇာတိပွဲများ၊ အရောင်းမြှင့်တင်ပွဲများ၊ နိုင်ငံတကာကုန်စည်ပြပွဲများ၊ အငြိမ်ပွဲ၊ ယဇာသဘာပွဲ၊ တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲများ၊ အလှူစာတံပုံရိုက်ကူးခြင်းများ၊ အတွက် ခန်းမများ၊ ငှားရမ်းခြင်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

တောင်သာမြို့နယ် ကျေးရွာနှစ်ရွာ၌ မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး

တောင်သာ မတ် ၂၀
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင် တောင်သာမြို့နယ် ကျေးရွာစီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကင်းလတ်ကျေးရွာနှင့် ထန်းပေါက်ကျေးရွာ၌ မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို မတ် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် တောင်သာမြို့နယ် ကျေးရွာစီမံကိန်းအဖွဲ့မှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်လင်းလင်း နှင့် မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းတာဝန်ခံ ဒေါ်ပပဝင်းခိုင်တို့က ကင်းလတ်ကျေးရွာနှင့် ထန်းပေါက်ကျေးရွာ၌ မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် အရောင်းအဝယ် လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ထားရှိမှု အခြေအနေများ၊ လအလိုက်ဖြည့်သွင်း

ရမည် ငွေစာရင်းပုံစံများပြည့်စုံမှုရှိ၊ မရှိ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဦးစီးအရာရှိက ရန်ပုံငွေများ အလေအလွင့်မဖြစ်စေရေး၊ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ရေရှည်အောင်မြင်အောင် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် စီမံကိန်းရန်ပုံငွေ အရင်း၊ အတိုးများကို အချိန်မှန်ပေးသွင်းကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၈၄ သိန်း၊ ထန်းပေါက်ကျေးရွာ၌ မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ပစ္စမနှစ်စက်ဝန်းအဖြစ် အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၁၃၄ ဦးကို မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၆၄ သိန်း ထုတ်ချေးပေးထားပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ လည်ပတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တောင်သာမြို့နယ် ကျေးရွာစီမံကိန်းအဖွဲ့မှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်လင်းလင်းက ပြောသည်။



မန္တလေး ရှမ်းမြို့နယ် ကန်တော်ကြီးကန်ပတ်လမ်းရှိ ဝိတိတဒါနသံဃာ့ဆေးရုံကြီးတွင် အလှူရှင် အဖေရုဂျီမြို့နေ ဒေါ်စောအင်းအိဝင်း သား-မောင်သီဟကျော်၊ သမီး-မအိသဉ္ဇကျော် မိသားစုက ဦးဌေးဌေးကျော်အားရည်စူး၍ ဆေးပဒေသာပင်အတွက် အလှူငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀ လှူဒါန်းရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီးဒေါက်တာ ဦးစင်မောင်၊ ဆေးရုံအုပ် ဒေါက်တာဦးတင်ဝင်းနှင့် လက်ထောက် ဆရာဝန် ဒေါက်တာဦးသက်နိုင်တို့က လက်ခံရယူခဲ့ပုံ။

ဖျာပုံမြို့နယ်မှ ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ကျားပျံစပါး တင်းရေ ၈၅၀၀၀ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့



ဖျာပုံ မတ် ၂၀
ရာဇဝတ်တိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံခရိုင် ဖျာပုံမြို့နယ်မှ ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ကျားပျံစပါး တင်းရေ ၈၅၀၀၀ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့ကြောင်း ဖျာပုံမြို့နယ်မှ ဆန်စပါးရောင်းဝယ်ရေး ပွဲရုံပိုင်ရှင် ဒေါ်ချယ်ရီက ပြောပြ၍ သိရသည်။

ကွက်သို့ ဇန်နဝါရီလအတွင်းက ကျားပျံစပါး တင်းရေ ၅၅၀၀၀ သာ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၂၉ ရက်ထိ ကျားပျံစပါး တင်းရေ ၈၅၀၀၀ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖျာပုံမြို့နယ်ကနေ စပါးဆန်တွေနဲ့ အခြား လယ်ယာထွက်ကုန်တွေ ရန်ကုန်ဈေးကွက်ကို အများဆုံးတင်ပို့ရောင်းချပါတယ်။ ကျားပျံစပါး အမျိုးအစားက အချောအစုပ်စုထဲမှာ ပါတဲ့စပါး အမျိုးအစားဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီစပါးတွေကို ရန်ကုန်ဘက် ကဝယ်ယူမှုများနေလို့ တင်ပို့မှု မြင့်တက်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိ စပါးဈေးကလဲ ကောင်းနေပါတယ်။

ကျားပျံစပါးအမျိုးအစားကို ရန်ကုန်ဈေးကွက်က အခုလထဲမှာလဲ အများအပြားဝယ်ယူဖို့ ချိတ်ဆက်မှုတွေရှိနေပါတယ်။ တခြားစပါးတွေနဲ့ ယှဉ်ရင် ပြီးခဲ့တဲ့တစ်လအတွင်းမှာ ကော လတ်တလောအနေနဲ့ပါ ကျားပျံစပါး အမျိုးအစားက အရောင်းအဝယ်ပိုဖြစ်နေပါတယ်” ဟု ဖျာပုံမြို့နယ်မှ ဆန်စပါးရောင်းဝယ်ရေးပွဲရုံပိုင်ရှင် ဒေါ်ချယ်ရီက ပြောပြသည်။

ကဝမြို့နယ် မြောက်ဈေးပလုံကျေးရွာ၌ မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

ကဝ မတ် ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် ကဝမြို့နယ် ကျေးရွာစီမံကိန်းအဖွဲ့မှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်စုလှိုင်က မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါ ကျေးရွာ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝန်ထမ်းများက မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သည် ကျေးရွာများတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ အခြားလုပ်ငန်း၊ အရောင်းအဝယ်၊ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတွင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်မည်အပြင် မိသားစုဝင်ငွေ တိုးပွားစေရေးအတွက်လည်း အကျိုးပြုစေမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များထံ ရန်ပုံငွေများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ဖျာပုံမြို့နယ်မှ ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း တင်ပို့ရောင်းချခဲ့သည့် ကျားပျံစပါး အမျိုးအစား တင်းရေ ၁၀၀ လျှင် ငွေကျပ် ၂၂၅၀၀၀၀ ထိ ဈေးပေါက်နေကြောင်း၊ အဆိုပါကျားပျံစပါးများ အရောင်းအဝယ်ကောင်းမွန်လာသဖြင့် တောင်သူများ၊ ကုန်သည်များ၊ ကုန်တင်ကုန်ချလုပ်သားများ၊ ကုန်တင်ယာဉ်အငှားလိုက်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အခြားနိုင်ငံတွေရဲ့ အသိအမှတ်ပြုလေးစားမှုကို ခံယူနိုင်ဖို့က ကျွန်ုပ်တို့ကျွန်ုပ်တို့ အသိပညာနှင့်တွေ့အတတ်ပညာနှင့် ကြိုးတွေလိုတယ် မဟုတ်လားပေပေ...။

“(၇၉)နှစ် နောက်... တပ်မတော်နေ့”

ခိုင်မာတောင့်တင်း ငြီးအေးအေးကောင်းတဲ့ တပ်မတော်ကြီးလဲ ကာလကြာရှည်စွာရှိဖို့လိုတာပဲ သားရဲ။

ကချင်ပြည်နယ်မှထွက်ရှိသည့် တစ်သျှူးငှက်ပျောများကို ကံပိုင်တည်နယ်စပ်ဂိတ်မှ တရုတ်နိုင်ငံသို့တင်ပို့သည့် ကုန်တင်ကားအစီးရေ များပြားလာ

မြစ်ကြီးနား မတ် ၂၀
ကချင်ပြည်နယ်မှထွက်ရှိသည့် တစ်သျှူးငှက်ပျောများကို ကံပိုင်တည်နယ်စပ်ဂိတ်မှ တစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့တင်ပို့သည့် ကုန်တင်ကားအစီးရေ များပြားလာကြောင်း ကချင်ပြည်နယ် အဝေးပြေးကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တူးထံမှ သိရသည်။

“အခု ကချင်ပြည်နယ်ဘက်ကထွက်တဲ့ တစ်သျှူးငှက်ပျောကို ၁၂ ဘီးကားနဲ့ ကံပိုင်တည်နယ်စပ်ဂိတ်ကတစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံဘက်ကို တင်ပို့တာနည်းပါတယ်။ တစ်သျှူးငှက်ပျောတွေကို ၂၂ ဘီးကုန်တင်ကားတွေနဲ့ပဲ အဓိကထား တင်ပို့နေကြပါတယ်” ဟု ကချင်ပြည်နယ် အဝေးပြေးကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်း

ရှင်များအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တူးက ပြောပြသည်။

ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းမှထွက်ရှိသည့် တစ်သျှူးငှက်ပျောများကို ကံပိုင်တည်နယ်စပ်ဂိတ်မှတစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့သည့် ၂၂ ဘီးကုန်တင်ကား မတ်လပထမပတ်က အစီးရေ ၂၀၀ ကျော်သာ ရှိခဲ့သော်လည်း မတ်လဒုတိယပတ်မှစ၍ အစီးရေ ၃၀၀ ကျော်ထိ ရှိလာကြောင်း ကချင်ပြည်နယ် အဝေးပြေးကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တူးက ဆက်လက် ပြောပြ၍ သိရသည်။

စာဆိုတော်ဦးရွှန်း၏ ဘဝနှင့်စာပေ (၁)

ပိုလ်ဂိုက်(ရတနာပူရ)

တစ်နေ့က တင်မောင်ညွန့်၊ ဉာဏ်သစ် စသည် ကလောင်အမည်များဖြင့် ရေးသားနေသော ဆရာကြီး ဉာဏ်သစ်၏ စာကလေးတစ်ပုဒ်ကို ဖတ်လိုက်ရသည်။ ထိုစာမှာ A History of Ayutthaya စာအုပ် အကြောင်းကို ဆရာကြီးက ရေးသားတင်ပြထားသော စာဖြစ်သည်။ ထိုစာအုပ်ကိုဖတ်ပြီး ဆရာကြီးက ယိုးဒယားမှာ ရာဇဝင်ရှစ်စောင်ခန့်သာရှိကြောင်း၊ ရှစ်စောင်မှာလည်း ငါးစောင်က သွင်တူယိုးဒယားသာဖြစ် ကြောင်း၊ ယိုးဒယားမှာ မြန်မာပြည်က ဝန်ရင်းမင်းရာဇာ ကဲ့သို့ စာဖတ်၍ ပညာရှိဖြစ်လာသူမရှိကြောင်း စသည် ဖြင့် ယိုးဒယားတို့ထက် မြန်မာက ရာဇဝင်ကျမ်းပိုများ ကြောင်း နှိုင်းယှဉ်ရေးသားပြထားသည်။ ဆရာကြီး၏ ရေးသားတင်ပြချက်တချို့ကို ထုတ်နုတ်ပြပါဦးမည်။

“Baker တို့ပြုစုတဲ့ A History of Ayutthaya ဟာ အနှစ် ၄၀၀ ကျော် သမိုင်းရှည်ခဲ့တဲ့ အယုထယာ ရဲ့ သမိုင်းကို စနစ်တကျချဉ်းကပ်ပြီး တင်ပြထားပါတယ်။ အခန်း ၇ ခန်းနဲ့ ခေတ်အဆက်ဆက်ရဲ့အခြေအနေကို တင်ပြထားပေမယ့် အယုထယာသားတွေ စာပေလိုက်စားကြတယ်လို့မပါဘူး။ စာဆိုတော်ဆို လို့လည်း လက်ဆယ်ချောင်းပြည့်အောင်တောင် ရေတွက်စရာဖော်ပြထားဘူး”

“စာပေလိုက်စားလို့ မင်းမူထမ်းဖြစ်ခဲ့တဲ့ ဝန်ရင်း မင်းရာဇာလို့ ပညာရှိမျိုး ယိုးဒယားမှာမရှိဘူး”

အထက်ပါတောက်နုတ်ချက်ကိုကြည့်ရင် ကျွန်တော်တို့မြန်မာတွေ ဂုဏ်ယူစရာအလွန်ကောင်းသည်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံတွင် ပိုလ်ဂိုက်ဘဝသောင်းပြုစုခဲ့သော စာဆိုတော်များအတ္ထုပ္ပတ္တိအရ စာဆိုတော်ပေါင်း ၁၇၁ ဦးရှိသည်။ နောက်ပြည့်စွက်သူများပါပေါင်းလျှင် ဦးရေ ၂၀၀ ထိရှိသည်။ ထိုစာအုပ်တွင်ပါသည့်စာရင်းသည် အကုန်မဟုတ်သေးပေ။ သိသာရုံသာဆိုခြင်းဖြစ်သည်။

စာဆိုတော်များ များစွာကျန်သေးသည်။ စာပေအရေ အတွက်ဖြင့်ပြောရလျှင် ဖော်ကွန်းပေါင်း ၁၂၀ ကျော်၊ ရာဇဝင်ကျမ်းပေါင်း ၁၁၀ ကျော်၊ ပျို့ပေါင်း ၄၂၀ ကျော်ရှိပေသည်။ ထပ်မံရှာဖွေလျှင် ထပ်မံတွေ့နိုင် သည်။ ပြောချင်သည်မှာ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်သည့် ထိုင်းနိုင်ငံထက် ပညာတတ်သူ ပေါများခဲ့သည်။ စာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမြင့်မားခဲ့သည် ကို ပြောလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံထက်သာမဟုတ် ရာဇဝင်ကျမ်းပြုရာတွင် အိန္ဒိယ၊ တရုတ်တို့ထက်ပင် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ၏ ရာဇဝင်ကျမ်းကြီးများသည် ရှည်လျားကောင်းမွန်လှပေသည်။ မြန်မာလူမျိုးများအတွက် ဂုဏ်ယူရမည့်အချက်ပင်ဖြစ်သည်။

ထိုသို့ဂုဏ်ယူရမည့်အကြောင်းများရှိသော်လည်း ယခုခေတ်အနေဖြင့် ရှေးပညာရှိကြီးများအပေါ်တာဝန် မကျေမှုများရှိနေသည်ဟု ထင်သည်။ ရှေးခေတ်ပညာ ရှင်ကြီးများသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများထက်သာအောင် စာပေများစွာကိုရေးသားပြုစုခဲ့သည်။ သို့သော် ယခု ခေတ်လူများအနေဖြင့် ရှေးခေတ်ပညာရှင်ကြီးများ အကြောင်းကို တစ်စောင်တစ်ဖွဲ့ပြုစုခြင်း၊ စာပေများ ကို တစ်စုတစ်ဝေးတည်းပြုစုထုတ်ဝေခြင်းများမလုပ် နိုင်ကြသေးချေ။ အမှန်က ရှေးက စာဆိုတော်ကြီးများ၏ ဘဝနှင့်စာပေများကို တစ်စုတစ်ဝေးတည်းပြုစုထုတ် ဝေသင့်သည်။ သို့သော် ထင်သလောက်မထွက်ရှိခဲ့ပေ။ ဝမ်းနည်းဖွယ်ကောင်းလှ၏။ ယခုခေတ်လူများအနေ ဖြင့် တာဝန်မကျေဟု ဆိုရပေမည်။

စာဆိုတော်ကြီးများ၏ဘဝနှင့်စာပေကို တစ်စောင် တစ်ဖွဲ့ရှိသင့်သည်ဟု မြင်လာသည်။ ရှင်မဟာရဋ္ဌသာရ ဘဝနှင့် စာပေ၊ ရှင်မဟာသီလဝံသ ဘဝနှင့် စာပေ စသည်စာအုပ်မျိုးများ မြန်မာစာပေစင်မြင့်တွင် ခုံခုံ ထည့်ထည့်ရှိသင့်နေသည်။ ယခုကား စာဆိုတော် တစ်ဦး၏စာပေများ အစုံရရှိအရေး မလွယ်ကူဖြစ်နေ သည်။ ဟိုတစ်အုပ်၊ သည်တစ်အုပ်ပြန်ကျနေ၏။ တချို့ဆို ပေ၊ ပုရပိုက်ဘဝဖြင့် တိမ်မြုပ်နေသည်။

မြန်မာစာပေစင်မြင့်တွင်လိုအပ်နေသော အဆိုပါ တွက်လပ်ကို တတ်နိုင်သလောက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန်အတွက် စာဆိုတော်တစ်ဦးချင်း၏ ဘဝနှင့်စာပေကို ရေးသားရန် စိတ်ကူးရလာသည်။ ရေးသားရန် ပထမဆုံးစိတ်ကူးရမိသည့်စာဆိုတော်မှာ ကုန်းဘောင်ခေတ်ကာလတွင် အလွန်ထင်ရှားသော စာဆိုတော်ကြီး ဆီမီးခုံရွာစားဦးရွှန်းအကြောင်း ဖြစ်ပါသည်။

ကွဲလွဲမှုများ
ဦးရွှန်းအကြောင်းရေးမည်ဆိုတော့ ဦးရွှန်း အကြောင်းရေးထားသည့် စာအုပ်၊ စာတမ်းများကို ရှာဖွေကြည့်ရှုပါသည်။ စာဆိုတော်အတ္ထုပ္ပတ္တိများတွင်

❖ ယခုအခါတွင် ဦးရွှန်း၏စာပေတချို့မှာ ရှာဖွေတွေ့ရှိထားပြီဖြစ် သည်။ တစ်ချိန်က တိမ်မြုပ်နေသည့်မဟာဝင်ပျို့ကို ယခုအခါရှာဖွေတွေ့ ရှိနေပြီဖြစ်သောကြောင့် ဦးရွှန်းဘဝကို ယခင်ကထက် ပို၍ပြည့်စုံစွာ ပြောလာနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ဦးရွှန်းရေးခဲ့သော မဟာဝင်ပျို့တွင် ဦးရွှန်း၏ အကြောင်းကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံတွေ့ရသည်။ မဟာဝင်ပျို့တွင် ဦးရွှန်း သည် သူပြုစုခဲ့သောစာပေများ၊ မိဘမျိုးရိုး၊ သူ၏ဘဝအကြောင်း၊ ရရှိ ခဲ့သော ဘွဲ့တံဆိပ်များ၊ ရာထူးများအကြောင်းကို ထည့်သွင်းရေးဖွဲ့ထားခဲ့ သဖြင့် နောက်လူများအဖို့ ဦးရွှန်းအကြောင်းရေးရသည်မှာ ပြည့်စုံမှု ရှိလာသည်။ ❖

ဦးရွှန်းအကြောင်းကို တွေ့ရသည်။ မပြည့်စုံမှု၊ လွဲမှား နေမှုများစွာကို တွေ့ရသည်။ မွေးသက္ကရာဇ်ကအစ ပြုစုခဲ့သော စာပေအဆုံး အမှတ်အသားကွဲလွဲမှုများစွာ တွေ့ရသည်။ ကွယ်လွန်သည့်အချိန်အခါလည်း တစ် ယောက်တစ်မျိုးရေးနေကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ဖြစ်နေမှုများ ကို အပြစ်ဆိုခြင်းမဟုတ်ပါ။ ဦးရွှန်းအကြောင်းရေးခဲ့ သည့် ဆရာကြီးများသည် သူခေတ်သူအချိန်အခါက သူတွေ့ရှိခဲ့သည့် အထောက်အထားများကို လက်ကိုင် ပြုကာ ရေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဦးရွှန်းရေးခဲ့သမျှစာပေ တို့ကိုလည်း စုံလင်စွာမတွေ့ရသေးသောကြောင့် လို အပ်မှုများရှိနေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုအခါတွင် ဦးရွှန်း ၏ စာပေတချို့မှာ ရှာဖွေတွေ့ရှိထားပြီဖြစ်သည်။ တစ်ချိန်က တိမ်မြုပ်နေသည့်မဟာဝင်ပျို့ကို ယခုအခါ ရှာဖွေတွေ့ရှိနေပြီဖြစ်သောကြောင့် ဦးရွှန်းဘဝကို ယခင်ကထက် ပို၍ပြည့်စုံစွာပြောလာနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ဦးရွှန်းရေးခဲ့သော မဟာဝင်ပျို့တွင် ဦးရွှန်း၏ အကြောင်းကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံတွေ့ရသည်။ မဟာဝင်ပျို့ တွင် ဦးရွှန်းသည် သူပြုစုခဲ့သောစာပေများ၊ မိဘမျိုးရိုး၊ သူ၏ဘဝအကြောင်း၊ ရရှိခဲ့သောဘွဲ့တံဆိပ်များ၊ ရာထူး များအကြောင်းကို ထည့်သွင်းရေးဖွဲ့ထားခဲ့သဖြင့် နောက်လူများအဖို့ ဦးရွှန်းအကြောင်းရေးရသည်မှာ ပြည့်စုံမှုရှိလာသည်။ သို့ဖြစ်သောကြောင့် ဦးရွှန်း၏ ဘဝအကြောင်းကို အသစ်တွေ့အထောက်အထားများ ရှိရင်းအထောက်အထားများ၊ သဘာဝယုတ္တိ၊ အာဂမ ယုတ္တိတို့ဖြင့် ရေးသားပုံဖော်တင်ပြပါမည်။

ရှေးပေမူအမှတ်အသား
ဦးရွှန်းအကြောင်းရေးမည်ဟုတွေးမိချိန် ပထမဆုံး သတိရမိသည်မှာ ရှေးပေမူတစ်စောင်မှ ကူးယူထား သောစာဆိုတော်အတ္ထုပ္ပတ္တိမှတ်တမ်းပင်ဖြစ်သည်။ ထို မှတ်တမ်းတွင် စာဆိုတော် ၁၈ ဦးကို မှတ်တမ်းတင် ထားသည်။ ကျမ်းဦးခေါင်းစဉ်ကိုလည်း “ပျို့ကဗျာ၊ လင်္ကာ၊ ဖော်ကွန်း၊ ချောင်း၊ လူးတား၊ ရတု၊ ရကန်၊ အဲ၊ အန်၊ သီချင်းမှစ၍ ဖွဲ့နွဲ့စပ်ဆိုရေးသားသူ ရဟန်း

ပညာရှိ၊ မင်းပညာရှိ၊ များမတ်ပညာရှိတို့နှင့် အရပ်ရပ် ပညာရှိတို့အကြောင်းအရာများကို မှတ်သားမိသမျှ အခွန်ရှည်စွာတည်တံ့ထင်ရှားစေခြင်းငှာ ကောက်နုတ် မှတ်သားချက်”ဟူ၍ တွေ့ရသည်။ ဤကျမ်းတွင် ဦးရွှန်း အကြောင်းကို “ပုဂံဝန် ဆီမီးခုံရွာစားဟောင်းအကြောင်း” ဟုခေါင်းစဉ်တပ်ကာ ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ ကျမ်း ပြုသူကို မသိရပါ။ သို့သော် အမရပူရဒုတိယမြို့တည် သာယာဝတီမင်းတရားကြီးကို ခမည်းတော်ဘုရားလက် ထက်တော်ဟု ညွှန်းဆိုသုံးနှုန်းထားသောကြောင့် ပုဂံ မင်း၊ မင်းတုန်းမင်းနှစ်ပါးတွင် တစ်ပါးပါး၏လက်ထက် ရေးသောကျမ်းဖြစ်ကြောင်းကို အတပ်ပြောနိုင်သည်။ ပုဂံမင်းသည်လည်း သာယာဝတီမင်း၏ သားဖြစ်သလို

မင်းတုန်းမင်းသည်လည်း သာယာဝတီမင်း၏သားဖြစ် သည်။ မည်သည့်မင်းလက်ထက်ဟူ၍ ကား အတပ် မပြောနိုင်ပါ။ ဤကျမ်းတွင် ဦးရွှန်းအကြောင်းကို အပြည့်အစုံ ကြီးဖော်ပြထားသည်မဟုတ်သော်လည်း ဦးရွှန်း၏ဘဝ အကြောင်းကို အမှန်ဆုံးခြုံငုံဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ ရသည်။ ကျမ်းပြုသူသည် ဦးရွှန်းကို ကိုယ်တိုင်သိမိလိုက် သူဖြစ်ဟန်ရှိသည်။ ဦးရွှန်းသည် မင်းတုန်းမင်းလက်ထက် ထိ အသက်ရှည်စွာနေထိုင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။ ဤကျမ်းပါ အမှတ်အသားသည် ရှေးကျသည်ကတစ်ကြောင်း၊ ဦးရွှန်းအတ္ထုပ္ပတ္တိကို အစောဆုံးဖော်ပြထားသည်က တစ်ကြောင်း စသည်တို့ကြောင့် ထိုကျမ်းပါအမှတ် အသားကို အရင်ဆုံးထုတ်နုတ်ဖော်ပြပါမည်။

“ဆင်ဖြူရှင်ဘုရားလက်ထက် အနောက်ဘက် တိုက်ဝန် ပုခန်းကြီးမြို့စား၊ ဆားလင်းကုန်းမင်းကြီး၊ မဟာရာဇသင်္ကြံ၏သမက်၊ ဗန့်ကျီတိုက် ဆားလင်းကြီး ရွာဇာတိ ၄ ထပ်ရွှေကျောင်းကြီးနှင့်တကွ ရွှေမုဋ္ဌော ဘုရားကြီးဒါယကာသား အမိန့်တော်ရ သူရမနု၏သား၊ ငယ်မည် မောင်ရွှန်းသည် ဘကြီးတော်ရတနာပူရ စတုတ္ထမြို့နန်းတည်မင်းတရားကြီးဘုရားထံ ထမ်းရွက် ၍ ဝေဒင်ပြုသည်။ စန္ဒကျော်ခေါင်ဘွဲ့ကို ဘေးတော် ဘုရား သနားတော်မူသည်။ ဘကြီးတော်ဘုရား ရွှေထီး ရွှေနန်းသိမ်းမြန်းတော်မူလျှင် အစု ၄၀ တော်၊ သူရ ရွှေတောင်သွက်မှာ ဘွဲ့တော်မူသည်။ ပညာရှိခန့် တော်မူသည်။ ဆီမီးခုံရွာ၊ သာထွန်းရွာ၊ ငနန်ရွာ၊ မြစ် ကိုင်းရွာ၊ စုစု ၄ ရွာများကို ရာဇဝတ်ရေးနှင့်တကွ ရွာ စားသနားတော်မူသည်။ ဖောင်းကတ္တီပါနီ၊ ရွှေသားဘွဲ့ သင်းကျစ်တပ်ဝတ်လုံ၊ ဘဲရံ၊ စလွယ်သွယ်ပြောင်း အဆောင်အရွက်ကြီး သနားတော်မူသည်။ ကသည်းစစ်၊ ကုလားစစ်များမှာ အမှုတော်ကို ရဲရင့်မြဲမြံစွာထမ်းရွက် သောကြောင့် နှစ်လုံးလက်ရုံးနှစ်ပါးနှင့်ပြည့်စုံပေသည်။ အမိန့်တော်ရှိ၍ ပုဂံမြို့ကို အစည်းအကြပ်ပိုလ်ဝန် ခန့်တော်မူသည်။ ရတနာပူရစတုတ္ထမြို့နန်းတည်

မင်းတရားကြီးဘုရားလက်ထက် ဘွဲ့ ၅ ဘွဲ့တွင် နောက် ဘွဲ့ မဟာမင်းလှမင်းခေါင်ကျော်၊ နောက် ညီတော် အမရပူရဒုတိယမြို့နန်းတည် မင်းတရားကြီးဘုရား လက်ထက် ၎င်းမဟာမင်းလှမင်းခေါင်ကျော်ဘွဲ့ကိုပင် ထပ်၍ခံရသည်။ စပ်ဆိုရေးသားသည့်စာများမှာ ရတနာပူရစတုတ္ထမြို့နန်းတည် မင်းတရားကြီးလက် ထက် “တိုင်းကြီးပြည်ကြီး ထီးဆောင်းမင်းတကာတို့၏ သခင်အစချီသော တောင်ငူဆိုအဖြေ၊ မင်္ဂလာလှုံထိန်၊ လေးရောင်ရှိန်ထက်၊ ဝတိန်ရွှေဘုံ” အစချီသော သမီး တော်ချောင်း၊ ခမည်းတော်ဘုရားလက်ထက်တော် ငါး ရာငါးဆယ် အသီတိနိပါတ်ထွက် “သင်္ချာလေးတန်၊ တသိန်းလွန်၍၊ သူမွန်အထွတ်”အစချီသော မဟာသုတ သောမပျို့၊ “မဟာကရုဏာ၊ သည်းထန်စွာဖြင့်၊ ကမ္ဘာ ပြုမိုး”အစချီသော မဟာပြဿနာခန်းပျို့၊ “လောက မိပတိ၊ မုနိထွန်ခေါင်၊ ငါးပါးအောင်လျှင်”အစချီသော မဟာဥပမင်ခန်းပျို့၊ “လောကဝိဒ္ဓါ၊ သဗ္ဗညုဟု၊ သုံးလူ ထွတ်တင်”အစချီသော စတ္တလီသနိပါတ်ထွက်သရဘင် ပျို့၊ “ရတနာသုံးပါးကို” အစချီသော မဟာဗေဒဋီကာ၊ “လေယုတအောင်ဆုမင်္ဂလာ၊ ထွန်းလင်းဖြာစိမ့်”အစချီ သော တဖက်ပြသတ်ပုံ၊ ဘုရားတိုင်အထွတ်ရတု၊ အဘိ ဓမ္မတ္ထသင်္ဂြိုဟ်၊ ပုဂ္ဂိုလ်ဘုံ၊ စိတ်အကျဉ်းရတု၊ ရွှေလက် ထက်တော်တွင် “နီလပိတ၊ လောဟိစသား၊ ထွန်းပ တောက်ထိန်”အစချီသော တိကနိပါတ်ဂါမဏိစန္ဒပျို့၊ “ပတ္တမြားထွတ်ခေါင်၊ သုံးထိပ်တောင်ထက်၊ လေးရောင် ငွေစွန်း”အစချီသော မဟာနိပါတ် မဟာဇနက္ကပျို့၊ “မင်္ဂလာဈာဒိတ်၊ အောင်နိမိတ်ဖြင့် ဘိတ်သိက်ကျက် သရေ”အစချီသော ပဏ္ဏာသနိပါတ်ဥပမာဒန္တပျို့၊ “ဣ သရိယ၊ ပယတ္တက၊ ဓမ္မယသ၊ ကာမသီရိ”အစချီသော ဒုကနိပါတ်ဓမ္မဓဇပျို့၊ မဟာဗေဒဋီကာဗေဒင်စာများ ကို ရေးသားသည်။”

ဇာတိ
ဦးရွှန်း၏မွေးဖွားရာဇာတိသည် အင်းဝမြို့ဖြစ် သည်။ ဦးရွှန်းကို အင်းဝမြို့၌ ဘိုးတော်ဗဒုံမင်းနန်းတက်စ သက္ကရာဇ် ၁၁၄၄ ခုနှစ်၌ မွေးဖွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ နံမှာ စနေသားဖြစ်သည်။ ဆရာကြီးဒုဂန်နတ်ရှင်၏ စာပြုစာဆိုပုဂ္ဂိုလ်ကျော်များ အတ္ထုပ္ပတ္တိပေါင်းချုပ်၌ ဦးရွှန်းကို သက္ကရာဇ် ၁၁၂၇ ခုနှစ် တပေါင်းလတွင် အင်းဝမြို့ ပြည်ကြီးသာယာရပ်ကွက်၌ မွေးဖွားကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ မွေးနေ့မှာလည်း သောကြာနေ့ဟု ဆိုထားသည်။ ဆရာကြီးဒုဂန်နတ်ရှင်၏ အဆိုသည် ပမာဒလေခဖြစ်ခြင်းသာဖြစ်သည်။ ဥပမာဒန္တပျို့နိဒါန်း တွင်လည်း သက္ကရာဇ် ၁၁၂၇ ခုနှစ်တွင်ဖွားမြင်ကြောင်း ဆိုထားသည်။ ဦးရွှန်းသည် သူ၏မွေးဖွားရာဇာတိနှင့် မွေးဖွားနှစ်ကို မဟာသုတသောမပျို့နိဂုံး၌- “ပြည်ရွှေဝတွင်၊ ဘုရားသာသနာ၊ နှစ်ထောင်သာ၍၊ သုံးရာလွန်မြောက်၊ နှစ်ဆယ့်ခြောက်ဝယ်၊ ရှေ့မြောက်သေနီ၊ ဘူမိမွန်၌၊ ဝိမာန်ဌာန၊ အမရဘုံသစ်၊ တည်သည့်နှစ်တွင်၊ တံထစ်မလွဲ၊ ပြောင်းဆဲလုလု၊ ရှေ့အားပြုလျက်၊ ဥက္ကဝသ၊ ဘကြဲတွင်၊ နေလကရကဋ၊ လင်မှတ်သိမ်မွေ့၊ စနေနေ့ဝယ် အရွေ့ဝေ၊ တက်ရောင်နေ၌၊ အောင်မြေပတို၊ နန်းရိပ်ခိုသည်၊ နဂို ငါတို့ ဖွားခါတည်း”ဟူ၍ တိတိကျကျမှတ် တမ်းတင်ခဲ့သည်။ ဦးရွှန်းသည် သူ၏မွေးဖွားနှစ်ကို သာသနာနှစ်ဖြင့် ဖော်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သာသနာ နှစ်ကို မြန်မာနှစ်သို့ပြောင်းလိုပါက ၁၁၈၂ ခုနှစ် နုတ် ရသည်။ သာသနာနှစ် ၂၃၂၆ မှ ၁၁၈၂ ကိုနုတ်လျှင် ၁၁၄၄ ခုနှစ်ရပေသည်။ ထို့ကြောင့် ဦးရွှန်းသည် သက္ကရာဇ် ၁၁၄၄ ခုနှစ် တော်သလင်းလအတွင်း စနေ နေ့၌ဖွားမြင်ကြောင်း အတပ်သိရပါသည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- (က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒီတောဝန်အရေး(၃)ပါးကို တပ်မတော်၏ အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် အမြဲဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်(၂)ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတို့နှင့်အတူ တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍများမှ တက်ကြွစွာပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော်တည်ဆောက်ရာတွင် လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာဆိုသည့် တပ်မတော်၏ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ စွမ်းရည်(၃)ရပ် တိုးတက်မြင့်မားအောင် အစဉ်တစိုက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။

ကျိုက်ထိုမြို့နယ်ရှိ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်သို့ ယခုလအတွင်း တစ်ရက်လျှင် ဘုရားဖူးပြည်သူ ဦးရေ ၅၀၀၀ ခန့် လာရောက်ဖူးမြော်လျက်ရှိ

ကျိုက်ထို မတ် ၂၀
မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ် ရှိ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်သို့ ယခုလအတွင်း တစ်ရက်လျှင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးပြည်သူ ဦးရေ ၅၀၀၀ ခန့် လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညှိလျက်ရှိကြောင်း ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလှက ပြောပြ၍ သိရသည်။



ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်သို့ ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစတင်ကာ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညှိမှု နေ့စဉ်များပြားလျက်ရှိကြောင်း၊ လက်ရှိကာလတွင် ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်ပေါ်သို့ နေ့စဉ်တောင်တက်ကား အစီးရေ ၂၅၀ ခန့် ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိပြီး ဘုရားဖူးများအတွက် ဟိုတယ်၊ တည်းခိုခန်းများနှင့် အခမဲ့တည်းခိုဆောင်များ၊ စားသောက်ဆိုင်ခန်းများကို စုံလင်စွာဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

တော်ကို ဒီလမှာဆိုရင် တစ်ရက်ကို အနယ်နယ်အရပ်ရပ်က ဘုရားဖူးပြည်သူအယောက် ၅၀၀၀ လောက် လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညှိကြပါတယ်။ ပုံမှန်တော့ ဘုရားဖူးပြည်သူ အယောက် ၃၀၀၀ လောက်ရှိပါတယ်။ ပိတ်ရက်တွေဆိုရင်တော့ ဘုရားဖူးပြည်သူ အယောက် ၇၀၀၀ လောက်ရှိပါတယ်။ ပြည်ပအနေနဲ့ တော့ ထိုင်းဘုရားဖူးနေ့စဉ်နီးပါးရှိပါတယ်။ ကျန်နိုင်ငံတွေကတော့

နှစ်ယောက်၊ သုံးယောက်တော့ ရှိတယ်။ တရုတ်၊ ရုရှား၊ အမေရိကန်၊ ဗြိတိန် စတဲ့နိုင်ငံတွေဖြစ်တယ်။ တောက်တက် ကားခကတော့ နောက်ခန်းက အရင် ငွေကျပ် ၄၀၀၀၊ အခု ငွေကျပ် ၅၀၀၀၊ ရွှေခန်းက အရင်ငွေကျပ် ၅၀၀၀၊ အခုငွေကျပ် ၆၀၀၀ ပေါ့။ ကေဘယ်လဲ ပြေးဆွဲပါတယ်။ ကေဘယ်ကို ပိတ်ရက်လူများတဲ့နေ့တွေမှာ ဆွဲပါတယ်။ စီးနင်းခကတော့

မပြောင်းပါဘူး”ဟု ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလှက ပြောပြသည်။ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်ကြီး၏ ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးမှု နှစ်စဉ် သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့မှ ကဆုန်လပြည့်နေ့ထိ ကျင်းပလေ့ရှိပြီး စေတီတော်ကြီးကို အများပြည်သူဖူးမြော်နိုင်ရန် ပိတ်ရက်မရှိဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ASH

မြို့သစ်မြို့နယ် သီးပင်ကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု စစ်ဆေး

မြို့သစ် မတ် ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးခရိုင် မြို့သစ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းအစိုးရငွေဖြင့် သီးပင်ကျေးရွာတွင်း လမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မြို့သစ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ဆွေမြင့်နှင့်တာဝန်ရှိသူများက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ သီးပင်ကျေးရွာတွင်းလမ်းကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များကို ကွန်ကရစ်လမ်းရေရှည်အသုံးပြုနိုင်

ရေး တန်ပိုယာဉ်များဖြတ်သန်းသွားလာခွင့်မပြုရန် မှာကြားကာ လုပ်ငန်းလွှဲပြောင်းအပ်နှံခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့သစ်မြို့နယ် သီးပင်ကျေးရွာ၌ အရည် ပေ ၄၀၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့်ခြောက်လက်မရှိ ကျေးရွာတွင်းလမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းအစိုးရငွေမှ ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ ဖြင့် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ

စီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များ ကိုယ်တိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ပထမပတ်က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် လုပ်ငန်းများရာနှုန်း ပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ အဆိုပါကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၂၅၀၊ လူ ၁၂၃၈ ဦးတို့အတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ဆွေမြင့်ထံမှ သိရသည်။

အထူး

အောင်စစ်သည်များသို့

- အောင်စစ်သည် ဇာနည်ဘွား နှလုံးသား အေးချမ်းသာ၊ ဘေးအန္တရာယ် ရန်စွယ်ရှင်း သတင်းကောင်းလာ၊ တောအထပ်ထပ် တောင်တန်းမှာ ဖြတ်လျှောက်ကာ တာဝန်ထမ်း၊ ပေးဆပ်နေ အကျိုးများဖို့ ကြိုးစားရွက်လှမ်း။
 - ကြည်း ရေ လေ စံချိန်ပြည့် ရာသီရွှေ့ စွမ်းအားသာ၊ သစ္စာခံ ဂုဏ်ရည်မညှိုး မိုး ဆောင်း နွေမှာ၊ ရဲဘော်များ ကျေးဇူးမဟာ အေးချမ်းလာ ပြည်ဂုဏ်ထွား၊ တိုးတက်စေ ဖြိုးကျက်သရေ ဇာတိသွေးနဲ့ ဖွေးလှစိတ်ထား။
 - တပ်မတော် တည်ထောင်အား ရန်စွယ်များ ကင်းရှင်းပေ၊ ဖွဲ့စည်းပုံ စနစ်ကျ စံပြသည့်အမွေ၊ ဘိုးဘွားတို့ ဇာတိမြေ ကာကွယ်နေ ရဲဘော်အပေါင်း၊ အောင်လံတော် ရွှင်ပျော်ပျော် စိုက်ထူကြစေဖို့ ဆန္ဒမှာ အတွေးစုဖြင့် ဆုထူးကိုတောင်း။ ။
- မောင်မျိုးချစ်(အညာမြေ)
[[၇၉]နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု ရေးဖွဲ့ပါသည်။]

လွန်မြို့နယ် မဟာသာလတ်ကျေးရွာ၌ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

လွန် မတ် ၂၀
ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လက်စွဲစာစောင်ပါ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းတာဝန်ခံဝန်ထမ်းများက စီမံကိန်းစက်ဝန်းကာလသတ်မှတ်ချက်များ၊ အတိုးနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များထံ ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၉ ဒသမ ၅ သန်း လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်း အဖွဲ့ဝင်များက မဟာသာလတ်ကျေးရွာရှိ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ အရောင်းအဝယ် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် အသင်းများ၊ အသင်းသူ ၁၃၇ ဦးကို ငွေကျပ် ၃၉ ဒသမ ၅ သန်း ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သံသာ



သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်၏ ရာဇာဓိပတိအစဉ်ပယ်ဖျက်ပေးရေး တောင်းဆိုချက်ကို အစွဲရေးဝန်ကြီးချုပ်နေတန်ယာဟု ငြင်းပယ်

တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဝမ်ယီ သြစတြေးလျနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့်တွေ့ဆုံ

ကင်ဘာရာ မတ် ၂၀ တရုတ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယီသည် ယနေ့တွင် သြစတြေးလျ နိုင်ငံ ကင်ဘာရာမြို့၌ သြစတြေးလျ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ပင်နီဝေါင်းနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝမ်ယီနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် လူ့အခွင့်အရေး ကိစ္စရပ်များ၊ ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း အခွန်စည်းကမ်း၊ ပြဿနာများ အပြင် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ အခြေအနေများကိုပါ ထည့်သွင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သြစတြေးလျ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက ပြောကြား ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် မိမိတို့အနေဖြင့် တရုတ် ဝန်ကြီးချုပ် လီချန်း၏ ယခုနှစ် သြစတြေးလျခရီးစဉ်အတွက် ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံပြီးနောက် သြစတြေးလျ



များနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုက ပြောကြားခဲ့သည်။

ရာဇာဓိပတိအစဉ်ပယ်ဖျက်ပေးရေးကို အပြီးသတ်သည်ထိလုပ်ဆောင်ရန် စိတ်ပိုင်းဖြတ်ထားမှုကို သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့်ဖုန်းခေါ်ဆိုဆွေးနွေးစဉ် မိမိအသိပေးခဲ့သည်ဟု နေတန်ယာဟုက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရာဇာဓိပတိအစဉ်ပယ်ဖျက်ပေးရေးအတွင်း စစ်ဘေးသင့်ဒုက္ခသည်ဘဝရောက်ခဲ့သူ ပါလက်စတိုင်းလူမျိုးတစ်သန်းကျော် နောက်ဆုံးခိုလှုံနိုင်မည် နေရာဖြစ်သည်။

သို့သော် ရာဇာဓိပတိအစဉ်ပယ်ဖျက်ပေးရေးအတွင်း သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်၏ တောင်းဆိုချက်ကို မနေလုပ်ဆောင်ရန်လိုအပ်သည်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း အသိပေးထားကြောင်း အစွဲရေးဝန်ကြီးချုပ်နေတန်ယာဟုက မတ် ၁၉ ရက်

ဂျေဆလင် မတ် ၂၀ ဂါဇာကမ်းခြေဒေသ ရာဇာဓိပတိအစဉ်ပယ်ဖျက်ပေးရေး အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် မတ် ၁၈ ရက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဖုန်းခေါ်ဆိုဆွေးနွေးပွဲအတွင်း ရာဇာဓိပတိအစဉ်ပယ်ဖျက်ပေးရေး တောင်းဆိုချက်ကို အစွဲရေးဝန်ကြီးချုပ်နေတန်ယာဟုက မတ် ၁၉ ရက်



တောင်ကိုရီးယား စာတုပစ္စည်းတင်သင်္ဘောတစ်စီး ဂျပန်ကမ်းလွန်၌နှစ်မြုပ် လူ့အခွင့်အရေးဆိုး

တိုကျို မတ် ၂၀ ဂျပန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ယာမာဂူချီရင်စု ကမ်းရိုးတန်း ကမ်းလွန်၌ တောင်ကိုရီးယားမှတင်ပို့သော စာတုပစ္စည်းတင်သင်္ဘောတစ်စီး တိမ်းမှောက်ခဲ့ကြောင်း ဂျပန်ပြည်တွင်း မီဒီယာများက ယနေ့တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် တိမ်းမှောက်ခဲ့သည့် စာတုပစ္စည်းတင်သင်္ဘောမှ ဝန်ထမ်းများကို ကယ်တင်ရေးအတွက် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြုလုပ်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း ဂျပန် ကမ်းခြေစောင့်တပ်က သတင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဂျပန်တာဝန်ရှိသူများ၏ အဆိုအရ စာတုပစ္စည်းတင်သင်္ဘောတိမ်းမှောက်မှုကြောင့် ရေယာဉ်ပေါ်တွင်

ဆိုမာလီယာပင်လယ်စားပြု ၃၅ ဦးကို အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် တရားစွဲရန်စီစဉ်

ဒေလီ မတ် ၂၀ ဆိုမာလီယာနိုင်ငံ ကမ်းရိုးတန်း ကမ်းလွန်ရေပြင်အတွင်း ပြန်ပေးဆွဲခံခဲ့ရသည့် သင်္ဘောတစ်စီးပေါ်တွင် အိန္ဒိယရေတပ်က ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သည့် ဆိုမာလီယာပင်လယ်စားပြု ၃၅ ဦးကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ တရားစွဲဆိုအရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အိန္ဒိယရေတပ် တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အိန္ဒိယရေတပ်သည် ယခင် လုပ်နည်းလုပ်ဟန်များမှသွေဖည်၍ ဖမ်းဆီးခံထားရသည့် ဆိုမာလီယာပင်လယ်စားပြုများကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ ရောက်ရှိလာမည် ဖြစ်ပြီး ရောက်ရှိလာပါက ၎င်းတို့ကို တရားဥပဒေ ထိန်းသိမ်းရေး အဖွဲ့အစည်းများထံ လက်လွှဲပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အိန္ဒိယရေတပ် တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဆိုမာလီယာပင်လယ် စားပြုများအား မည်သည့်စွဲချက်ဖြင့် တရားစွဲဆိုမည်ကို အိန္ဒိယရေတပ် တာဝန်ရှိသူများက ထုတ်ဖော်

ရုရှားကယ်ဆယ်ရေးသမားများက ရွှေတွင်းမြေအောက်၌ ပိတ်မိနေသူများကို ကယ်ထုတ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းလျက်ရှိ

မော်စကို မတ် ၂၀ ရုရှားနိုင်ငံအရှေ့ဖျား ရွှေတွင်း တစ်တွင်း၏မြေအောက်၌ နှစ်ရက် ကြာပိတ်မိနေသော အလုပ်သမား ၁၃ ဦးကို ကယ်ထုတ်နိုင်ရေးအတွက် ရုရှား ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသမားများက ယနေ့တွင် ဆက်လက် ကြိုးပမ်းနေကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအလုပ်သမား ၁၃ ဦးမှာ ပိုင်အိုနီးယားအမည်ရှိ ရွှေတွင်းပေါ်သို့ ကျောက်တုံးပြိုကျမှုဖြစ်ခဲ့ပြီးနောက် မတ် ၁၈ ရက်မှစ၍ ကျောက်မီးသွေးတွင်းမြေအောက် အနက်မီတာ ၁၂၀ တွင် ပိတ်မိနေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပိုင်အိုနီးယား ရွှေတွင်းသည် ရုရှားနိုင်ငံ၏အကြီးဆုံးရွှေတွင်းများထဲတွင်ပါဝင်ပြီးတရုတ်နှင့်နယ်နိမိတ် ချင်းထိစပ်နေသည့် အာမားဒေသ၌ တည်ရှိသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် အင်အားရာ နှင့်ချီသည့်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး သမားများသည် ရွှေတွင်းကိုပိတ်ဆို့ နေသည့် အပျက်အစီးနှင့်ကျောက်ခဲ များကိုဖယ်ရှားနေပြီး ရေများကိုလည်း ဖောက်ထုတ်ပေးလျက်ရှိသည်။

ရုရှားကယ်ဆယ်ရေးသမားများ အနေဖြင့် ပိတ်မိနေသော အလုပ် သမားများနှင့် လက်ရှိအချိန်ထိ အဆက်အသွယ် မလုပ်နိုင်သေး ကြောင်း သိရသည်။

ပိတ်မိနေသူများအားကယ်ထုတ် ရန်ကြိုးပမ်းနေမှုအခြေအနေများကို သမ္မတပူတင်ထံတင်ပြထားသည်ဟု ရုရှားအစိုးရ တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားထားကြောင်း သိရသည်။



SCIENCE AND TECHNOLOGY

တရုတ်အမျိုးသားအာကာသအေဂျင်စီက ချန်အာ-၆ မစ်ရှင်အတွက် ကြားခံဂြိုဟ်တုအဖြစ်တာဝန်ယူမည့် ကွေးရှောင်-၂ ဂြိုဟ်တု လွှတ်တင်ခဲ့



သယ်ဆောင်သွားကြောင်း သိရသည်။ လွှတ်တင်ပြီး မိနစ် ၄၀ ခန့် အကြာတွင် ကွေးရှောင်-၂ ဂြိုဟ်တုသည် လဆီသို့ဦးတည်နေသော လမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း တရုတ်အမျိုးသားအာကာသအေဂျင်စီက သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

ကွေးရှောင်-၂ ဂြိုဟ်တုသည် လကမ္ဘာကိုလှည့်ပတ်၍ ချန်အာ-၆ လဆင်းယာဉ်နှင့် ကမ္ဘာမြေကြား ကြားခံဆက်သွယ်ရေးဂြိုဟ်တုအဖြစ် တာဝန်ယူပေးမည်ဖြစ်သည်။ အလေးချိန် မက်ထရစ်တန် ၁၃၀၀၀ တန်ရှိသည့် ကွေးရှောင်-၂ သည် လပတ်လမ်းပေါ်၌ ရှစ်နှစ်ကြာလှည့်ပတ်နေမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်က လွှတ်တင်ခဲ့သည့် ကွေးရှောင်-၁ ဂြိုဟ်တုနေရာ၌ အစားထိုးဝင်ရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Ref : Russia Today
Trs : KKO

ဝါရင်တန် ဇူလိုင် ၂၀
တရုတ်အမျိုးသားအာကာသအေဂျင်စီသည် ချန်အာ-၆ မစ်ရှင်အတွက် ကြားခံဂြိုဟ်တုအဖြစ် တာဝန်ယူမည့် ကွေးရှောင်-၂ ဂြိုဟ်တုကို ယနေ့တွင် လွှတ်တင်ခဲ့

ကြောင်း သိရသည်။ တရုတ်အမျိုးသားအာကာသအေဂျင်စီသည် ကွေးရှောင်-၂ ကြားခံဆက်သွယ်ရေးဂြိုဟ်တုကို လောင်းမတ်ချီ-၈ ခုံးပုံဖြင့် ဟိုင်နန်ကျွန်း ဝန်ချန်အာကာသစခန်းမှ

တစ်ဆင့် လွှတ်တင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လောင်းမတ်ချီ-၈ ခုံးပုံသည် ကွေးရှောင်-၂ ကြားခံဆက်သွယ်ရေးဂြိုဟ်တုအဖြစ် တီယန်တူ-၁ နှင့် တီယန်တူ-၂ အမည်ရှိ အသေးစားဂြိုဟ်တုငယ်နှစ်စင်းကိုလည်း

HEALTH

နေ့စဉ် အစားရှောင်ကြဉ်ခြင်းကြောင့် နှလုံးသွေးကြောရောဂါများဖြင့် သေဆုံးနိုင်ခြေမြင့်မား

နယူးယောက် ဇူလိုင် ၂၀
နေ့စဉ် အစားရှောင်ကြဉ်ခြင်းကြောင့် နှလုံးသွေးကြောရောဂါများဖြင့် အသက်ဆုံးပါးနိုင်ခြေ မြင့်မားလာနိုင်ကြောင်း မတ် ၁၉ ရက် သတင်းများအရ သိရသည်။

နေ့စဉ် ရှစ်နာရီနှင့်အထက် အစားသုံးမှု ရှောင်ကြဉ်သူများသည် နေ့စဉ် ၁၂ နာရီနှင့် ၁၆ နာရီအတွင်း အစားသုံးသူများထက် နှလုံးသွေးကြောဆိုင်ရာ ရောဂါများကြောင့် အသက်ဆုံးပါးနိုင်ခြေ ၉၁ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမြင့်မားကြောင်း အမေရိကန်သုတေသနပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။

သို့ရာတွင် အမေရိကန်သုတေသနပညာရှင်များအနေဖြင့် နေ့စဉ် ရှစ်နာရီကြာ အစားသုံးမှုရှောင်ကြဉ်ခြင်းမှာ နှလုံးသွေးကြောရောဂါများကြောင့် သေဆုံးမှုနှုန်းအကြောင်း တရား ဟုတ်၊ မဟုတ်ကို သက်သေမပြုနိုင်သေးပေ။

သို့ရာတွင် မိမိတို့၏လေ့လာတွေ့ရှိချက်အရ တစ်နေ့ ရှစ်နာရီ အစားသုံးမှု ရှောင်ကြဉ်သူများသည် နေ့စဉ် ၁၂ နာရီမှ ၁၆ နာရီထိ အစားသုံးမှုများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ကြွက်သားထု ပိုနည်းလာသည်ကို တွေ့ရကြောင်း သုတေသန ပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။

အဆီပါဝင်မှုအဆင့်နိမ့်မည် ကြွက်သားထု နည်းလာခြင်းသည် နှလုံးသွေးကြောဆိုင်ရာရောဂါများ ဖြစ်ပွားရမှုနှင့် ဆက်စပ်နေကြောင်း သိရသည်။

သို့ရာတွင် တစ်ရက်လျှင် အစားသုံးချိန်ကို ၁၆ နာရီထားရှိမှုသည် ကင်ဆာလူနာများကြား ကင်ဆာကြောင့် အသက်ဆုံးပါးနိုင်ခြေကို လျော့ချပေးနိုင်ကြောင်း သုတေသန ပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။

Ref : Xinhua News
Trs : KKO

ဘိုးအင်းလေကြောင်းစက်မှုကုမ္ပဏီက စတားလိုင်နာ

အာကာသလူသယ်ယာဉ်ကို လောင်စာရည်ပြည့်တင်းမှုများ စတင်ပြုလုပ်နေ

ဝါရင်တန် ဇူလိုင် ၂၀
အမေရိကန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် ဘိုးအင်းလေကြောင်းစက်မှုကုမ္ပဏီသည် စတားလိုင်နာအာကာသလူသယ်ယာဉ်ကို လောင်စာရည်ပြည့်တင်းမှုများ စတင်ပြုလုပ်နေကြောင်း မတ် ၁၉ ရက် သတင်းများအရ သိရသည်။

CFT အမည်ရှိ မစ်ရှင်အရ နိုင်ငံတကာ အာကာသစခန်းသို့ မလွှတ်တင်မီ စတားလိုင်နာအာကာသလူသယ်ယာဉ်ကို ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီက လောင်စာရည်များ စတင်ပြည့်တင်းနေခြင်းဖြစ်သည်။

ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီနှင့် အမေရိကန်အစိုးရ အမျိုးသားလေကြောင်းနှင့် အာကာသစီမံခန့်ခွဲရေးအေဂျင်စီ(နာဆာ)တို့သည် အာကာသ

ယာဉ်များနှစ်ဦး လိုက်ပါမည့် စတားလိုင်နာအာကာသလူသယ်ယာဉ်ကို ULC ကုမ္ပဏီ၏ အက်တလတ်စ်-၅ ခုံးပုံဖြင့် ယခုနှစ် မေလအစောပိုင်း



တွင် လွှတ်တင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါမစ်ရှင်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် ဘိုးအင်း

ကုမ္ပဏီသည် မတ် ၁၈ ရက်တွင် စတားလိုင်နာအာကာသလူသယ်ယာဉ်ကို လောင်စာရည်စတင်ပြည့်တင်းနေခြင်းဖြစ်သည်။

ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီနှင့် နာဆာတို့သည် စတားလိုင်နာအာကာသလူသယ်ယာဉ်ကို လူမဲ့စမ်းသပ်လွှတ်တင်မှုအဖြစ် နိုင်ငံတကာအာကာသစခန်းသို့ နှစ်ကြိမ်လွှတ်တင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီသည် နာဆာအဖွဲ့နှင့် ရယူထားသော သဘောတူညီချက်အရ ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီသည် စတားလိုင်နာအာကာသလူသယ်ယာဉ်ကို တည်ဆောက်စမ်းသပ်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Ref : Sputnik News
Trs : KKO

မိုဘိုင်းဖုန်းကြည့်ရှုချိန်လွန်ကဲမှုကြောင့်

ကလေးများ၌ အမြင်အာရုံဆုံးရှုံးနိုင်ခြေမြင့်မားနိုင်

လန်ဒန် ဇူလိုင် ၂၀
မိုဘိုင်းဖုန်းများကို အချိန်ကြာလွန်ကဲစွာ ကြည့်ရှုမှုများကြောင့် ကလေးများ၌ အမြင်အာရုံဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ မြင့်မားလာနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း ဆေးပညာရှင်များ၏အဆိုကို ကိုးကား၍ မတ် ၁၉ ရက် သတင်းများအရ သိရသည်။

မိုဘိုင်းဖုန်းကြည့်ရှုချိန် လွန်ကဲမှုကြောင့် ကလေးများ၌ မျက်စိအနီးမှန်ပြုသနာပေါ်လာနိုင်ခြေ မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း ဗြိတိန် မျက်စိရောဂါ ဆရာဝန်များက ပြောကြားသည်။

မိုဘိုင်းဖုန်းကြည့်ရှုချိန် ကြာရှည်လွန်ကဲပါက မျက်စိရောင်လျှာစန့်ထွက်လာပြီး မျက်စိအနီးမှန်ပြုသနာပေါ်လာနိုင်ကြောင်း ဆေးပညာရှင်များ၏အဆိုအရ သိရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ မိုဘိုင်းဖုန်းကြည့်ရှုမှုကြောင့် မျက်စိအနီးမှန်ပြုသနာ

ပေါ်လာနိုင်ခြေမြင့်မားမှုကို လျော့ချရေးအတွက် အိမ်အပြင်ထုတ်၍ သဘာဝအလင်းရောင်ဖြင့် များများထိတွေ့သင့်ကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များက အကြံပြုထားသည်။

မျက်စိကြီးထွားမှုကို ထိန်းချုပ်ရေး၊ မျက်စိအနီးမှန်ပြုသနာကို လျော့ချရေးအတွက် သဘာဝအလင်းရောင်နှင့် ထိတွေ့ပေးရန် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။

သုတေသနပညာရှင်များ၏အဆိုအရ ပြီးခဲ့သည့် နှစ် ၅၀ အတွင်း ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ မျက်စိအနီးမှန်ပြုသနာ နှစ်ဆပိုများလာပြီး အသက်ငယ်ငယ်ရွယ်ရွယ်ကလေးများတွင်လည်း အနီးမှန်ပြုသနာအဖြစ်များလာကြောင်း သိရသည်။

Ref : Xinhua News
Trs : KKO



အမေရိကန်နိုင်ငံအခြေစိုက် အယ်စထရီဘော့တစ်ကုမ္ပဏီက ဂရစ်ဖင်အမည်ရှိ လဆင်းယာဉ်သစ်ကို တည်ဆောက်နေ

ဝါရင်တန် ဇူလိုင် ၂၀
အမေရိကန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် အယ်စထရီဘော့တစ်ကုမ္ပဏီသည် ဂရစ်ဖင်အမည်ရှိ လဆင်းယာဉ်သစ်ကို တည်ဆောက်နေကြောင်း မတ် ၁၉ ရက် သတင်းများအရ သိရသည်။

အဆိုပါ လဆင်းယာဉ်သည် အက်စထရီဘော့တစ်ကုမ္ပဏီ၏

ဒုတိယမြောက် လဆင်းယာဉ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အက်စထရီဘော့တစ်ကုမ္ပဏီသည် ယခုနှစ် နှစ်စဉ်တွင် Persegrine အမည်ရှိ လဆင်းယာဉ်ကို လပေါ်သို့ စေလွှတ်ခဲ့သော်လည်း အောင်မြင်မှုမရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အက်စထရီဘော့တစ်ကုမ္ပဏီ

က လက်ရှိတည်ဆောက်နေသည့် ဂရစ်ဖင်လဆင်းယာဉ်သည် အပိုလိုလဆင်းယာဉ်များ နောက်ပိုင်းအရွယ်အစားအကြီးမားဆုံး လဆင်းယာဉ်ဖြစ်ကြောင်း၊ အက်စထရီဘော့တစ်ကုမ္ပဏီသည် ဂရစ်ဖင်လဆင်းယာဉ်ကို Space-X ကုမ္ပဏီ၏ ဖယ်လ်ကွန်-၉ ခုံးပုံဖြင့် လွှတ်တင်ရန်စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဂရစ်ဖင်လဆင်းယာဉ်သည် အမေရိကန်အစိုးရ အမျိုးသားလေကြောင်းနှင့် အာကာသစီမံခန့်ခွဲရေးအေဂျင်စီ(နာဆာ)၏ VIPER လမျက်နှာပြင်လေ့လာရေးယာဉ်ကို သယ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Ref : Russia Today
Trs : KKO



နိုင်ငံတကာ

အားကစားသတင်းများ

တိုက်စစ်မှူး ဂီရော့ဒ် လော့အိန်ဂျယ်လိစ် အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန်ပြင်ဆင်

မိန့်နီ ၂၀

ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီကုန်တွင် အေစီမီလန်အသင်းနှင့် စာချုပ်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးတော့မည့် တိုက်စစ်မှူး ဂီရော့ဒ်အနေဖြင့် မေဂျာလိဂ်ကလပ် လော့အိန်ဂျယ်လိစ်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တိုက်စစ်မှူး ဂီရော့ဒ်သည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်ရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလကလည်း မေဂျာလိဂ်ကလပ် သို့ပြောင်းရွှေ့ရန် ပြင်ဆင်ခဲ့ကာ အေစီမီလန်အသင်းက တစ်နှစ်သက်တမ်းတိုးခဲ့သဖြင့် အသင်းတွင် ဆက်လက်နေထိုင်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် အေစီမီလန်အသင်းက အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့် ထွက်ခွာခွင့် ပြုခဲ့သောကြောင့် မေဂျာလိဂ်ကလပ် လော့အိန်ဂျယ်လိစ်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် ဆွေးနွေးလျက်ရှိသည်။

ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် ခေါ်ယူနိုင်ခဲ့သောကြောင့် ပြင်သစ်အသင်း ဖော်ရီနေသည့်အတွက် ဂီရော့ဒ်နှင့် လော့အိန်ဂျယ်လိစ် အသင်းတို့၏ အပြောင်းအရွှေ့မှာ သဘောတူညီမှုရရှိရန် နီးစပ်နေကြောင်း သိရသည်။

အသက် ၃၇ နှစ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ဂီရော့ဒ်သည် ပြင်သစ်အသင်း အတွက် ပြိုင်ပွဲစုံ သွင်းဂိုး၆၅ ဂိုးထိ သွင်းယူ၍ ဂိုးသွင်းအများဆုံး ကစားသမားအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပြီး အေစီမီလန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားခဲ့သည့် သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် အသင်းအား စီးရီးအေချန်ပီယံဆု ရရှိအောင်ကူညီနိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပြီး ယခုနှစ်တွင်လည်း အသင်းအတွက် စီးရီးအေပြိုင်ပွဲ ၂၆ ပွဲတွင် သွင်းဂိုး ၁၂ ဂိုးနှင့် ဂိုးဖန်တီးမှု ရှစ်ကြိမ်ထိ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

Ref : RT
Trs : ML



WBO လိုက်ပိတ်တန်းကမ္ဘာ့ချန်ပီယံခါးပတ်အတွက် နာဟရက်တီနှင့် ဘီရင်ချိန်တို့ ထိုးသတ်မည်



ကင်ဘာရာ မတ် ၂၀
WBO လိုက်ပိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံခါးပတ်စီဒ်ခေါ်ပွဲစဉ်အဖြစ် မက္ကဆီကိုလက်ဝှေ့သမား နာဟရက်တီသည် ယူကရိန်းလက်ဝှေ့သမားဘီရင်ချိန်နှင့် မေ ၁၈ ရက်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ် ဆန်ဒီယေဂိုမြို့တွင် ထိုးသတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း Top Rank လက်ဝှေ့ Promotion

ကုမ္ပဏီက ယနေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ နာဟရက်တီသည် မတူညီသော ဝိတ်တန်းသုံးခု၏ ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဘီရင်ချိန်သည်၂၀၁၂ လန်ဒန်အိုလံပစ်အားကစားပွဲတော်တွင် လက်ဝှေ့အားကစား၌ငွေတံဆိပ်ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပြီး လက်ရှိ WBO အင်တာနေရှင်နယ်လိုက်ပိတ်တန်းချန်ပီယံတစ်ဦးလည်းဖြစ်သည်။

WBO ဂျူနီယာ လိုက်ပိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံအဖြစ် ရပ်တည်နေသူ နာဟရက်တီနှင့် WBO အင်တာနေရှင်နယ်လိုက်ပိတ်တန်းချန်ပီယံဘီရင်ချိန်တို့သည် လစ်လပ်နေသော WBO လိုက်ပိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၄ခုနှစ် ၏အကောင်းဆုံးသော စိန်ခေါ်ပွဲစာရင်းတွင် ပါဝင်လာနိုင်သည်

စိန်ခေါ်ပွဲလည်းဖြစ်သည်။ နာဟရက်တီသည်စူပါဖယ်သာဝိတ်တန်း၊ ဖယ်သာဝိတ်တန်းနှင့် ဘင်တန်ဝိတ်တန်းတို့တွင် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဖြစ်သော်လည်း မတူညီသည့်ဝိတ်တန်းလေးခုတွင် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံအဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်ခွင့် ရရှိရေးအတွက် ပစ်မှတ်ထားနေသူ ဖြစ်ပြီး ရှုံးပွဲမရှိသေးသည့်ဘီရင်ချိန်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်သွားရမည်ဖြစ်သည့်အတွက်ကြောင့် ကြီးမားသည့် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြင့် ရင်ဆိုင်သွားရဖွယ်ရှိသည်။

နာဟရက်တီက “ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံစိန်ခေါ်ပွဲ ဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အခက်အခဲတော့ ရှိမှာပါပဲ။ ဘယ်လောက်ခက်ခဲပါစေကျွန်တော့်ရဲ့ အိမ်မက်ဖြစ်တဲ့ မတူညီတဲ့ဝိတ်တန်းလေးခုမှာ ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံခါးပတ်ကိုဆွတ်ခူးဖူးတဲ့ ချန်ပီယံတစ်ယောက်ဆိုတဲ့ ဂုဏ်ပုဒ်ကိုတော့ ရအောင်ယူသွားမှာပါ” ဟုပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

Ref : Xinhua
Trs : AZL

ရာသီအကြိုခြေစမ်းပွဲတွင် ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ်၊ မန်စီးတီး၊ အေစီမီလန်အသင်းတို့နှင့်ကစားမည်ဟု ဘာစီလိုနာထုတ်ပြန်

မတ်ဒရစ် မတ် ၂၀
ဘာစီလိုနာ အသင်းသည် ရာသီအကြိုခြေစမ်းပွဲစဉ်ကို အမေရိကန်တွင် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း၊ မန်စီးတီးအသင်း၊ အေစီမီလန်အသင်းတို့နှင့် ခြေစမ်းပွဲများ ကစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ဘာစီလိုနာအသင်းအနေဖြင့် လာမည့် ဇူလိုင်လကုန်ခါနီးတွင် အမေရိကန်ခရီးစဉ်ကို စတင်မည်

ဖြစ်ပြီး ဇူလိုင် ၃၀ ရက်တွင် အော်လန်ဒီမြို့၌ မန်စီးတီးအသင်းနှင့် ကစားသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဩဂုတ် ၃ ရက်တွင် အယ်ကလက်စီကိုပြိုင်ဘက်ဖြစ်သည့် ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနှင့် နယူးဂျာစီတွင် လည်းကောင်း၊ ရာသီအကြိုနောက်ဆုံးပွဲစဉ်ကို ဩဂုတ် ၆ ရက်တွင် အေစီမီလန်အသင်းနှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းအသင်းနှင့် တွင်လည်းကောင်း ကစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ရင်းနောက် ကတ်လာလန်တာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘောလုံးရာသီအတွက် နောက်ဆုံးပြင်ဆင်မှုများ ထပ်မံပြုလုပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်ရာသီအကြို ခြေစမ်းပွဲစဉ်တွင် ဘာစီလိုနာအသင်းမှ အဓိက ကစားသမားများအနေဖြင့် ဝဲရစ်အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲနှင့် ယူရို ၂၀၂၄

ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ပါဝင်နေသည့် အတွက် ကစားသမားအများအပြား လွဲချော်ဖွယ်ရှိပြီးနည်းပြဇာဗီ အနေဖြင့်လည်း ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘောလုံးရာသီအကုန်တွင် အသင်းမှထွက်ခွာမည်ဟု အတည်ပြုကြေညာထားသောကြောင့် ရာသီအကြိုခြေစမ်းပွဲစဉ်ကို နည်းပြသစ်နှင့် စတင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Ref : Xinhua
Trs : ML

စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးချိန်ထိ လေဟကူဆင်အသင်းတွင် ဆက်ရှိမည်ဟု နည်းပြအလွန်ဆို ပြောကြား

ဘာလင် မတ် ၂၀
လေဟကူဆင်အသင်း နည်းပြအလွန်ဆိုက လေဟကူဆင်အသင်းတွင် လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးချိန်ထိ အသင်းတွင် ဆက်ရှိသွားမည်ဟု အနာဂတ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အတည်ပြုပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အသက် ၄၂ နှစ်ရှိ နည်းပြအလွန်ဆိုသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်က ပရော်ဖက်ရှင်နယ် ကစားသမားဘဝမှ အနားယူခဲ့ပြီးနောက် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လက ဆိုစီဒက် လူငယ်အသင်းနှင့်အတူ ပရော်ဖက်ရှင်နယ် နည်းပြဘဝကို စတင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။

ထို့နောက် နည်းပြအလွန်ဆိုသည် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလက လေဟကူဆင်အသင်း နည်းပြအဖြစ်ခန့်အပ်ခံခဲ့ရပြီး အသင်းနှင့်အတူ ပထမဆုံး

ဘောလုံးရာသီ၌ပင် ရလဒ်ကောင်းများ ဆက်တိုက်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ပြီး အသင်းကို ယူရိုပါလိဂ်ပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် နည်းပြအလွန်ဆိုသည် ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီတွင်လည်း အသင်းကိုရလဒ်ကောင်းများ ဆက်တိုက်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ထားနိုင်ခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်ထိ ဥရောပထိပ်တန်းလိဂ် ငါးခုတွင် ရှုံးပွဲမရှိသေးသည့် တစ်သင်းတည်းသော အသင်းအဖြစ် ရပ်တည်အောင်စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ကာ ဂျာမန်ဘွန်ဒက်လီဂါပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ၂၆ပွဲ ကစားပြီးချိန် ၂၂ ပွဲ အနိုင်လေးပွဲသရေ ရမှတ် ၇၀ ဖြင့် အမှတ်ပေးဇယားထိပ်ဆုံးတွင်ရပ်တည်နေပြီး အဆင့် (၂)နေရာမှ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကို ရမှတ် ၁၀မှတ်ထိ ဖြတ်တောက်ထားကာ ချန်ပီယံဆုအတွက်လည်း



နီးစပ်လျက်ရှိသူဖြစ်သည်။ လေဟကူဆင်အသင်းကို ရလဒ်ကောင်းများရရှိအောင်စွမ်းဆောင်ထားနိုင်ခဲ့သည့် နည်းပြအလွန်ဆိုကို ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီအကုန်တွင် နည်းပြနှင့် လမ်းခွဲမည့် လီဇာပူးအသင်းနှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့အပြင် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်

အသင်းကလည်း နည်းပြသစ်ခန့်အပ်ရန် ကြိုးပမ်းနေသော်လည်း နည်းပြအလွန်ဆိုက လေဟကူဆင်အသင်းနှင့်သာ စာချုပ်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးချိန်ထိ လက်တွဲရန်ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

Ref : Sputnik
Trs : STA

အားကစားသတင်းအတိုအထွာများ

- မန်ယူအသင်းပိုင်ရှင်သစ် ရက်ကလစ်ဖ်က နည်းပြတန်ဟတ်၏ နေရာတွင် အင်္ဂလန်အသင်းနည်းပြဆောက်ဂိတ်နှင့် အစားထိုးရန် ဦးစားပေးပစ်မှတ်ထားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
- အာဆင်နယ်အသင်းက ခံစစ်ကစားသမား တိုမီယာဆူကို စာချုပ်ပါသဘောတူညီချက်အတိုင်း လာမည့် ၂၀၂၆ ခုနှစ်ထိ သက်တမ်းတိုးခဲ့ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။
- ချဲလ်ဆီးအသင်းမှ အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ခွင့်ရရှိထားသည့် ခံစစ်ကစားသမား သီယာဂိုဆေးဗားသည် လာမည့်ရာသီတွင် ဘရာဇီးကလပ် ဖလူမီနန်စီအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့မည်ဖြစ်ကြောင်းအားကစားဒါရိုက်တာဖရက်ဒ်က ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။
- လာမည့်နှစ်ရာသီတွင် အသင်းဘဏ္ဍာရေးကို မြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် တွင်းလယ်ကစားသမားဂရီလစ်ကိုခေါ်ယူမည့် အသင်းကို စောင့်မျှော်လျက်ရှိကြောင်း မန်စီးတီးအသင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ML

ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အသက် ၂၅ နှစ်အောက်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များကျင်းပ



နေပြည်တော် မတ် ၂၀

ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက် ၂၅ နှစ်အောက် ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းရှိ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ်(၁)နှင့်(၂)တို့တွင် ဆက်လက် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက် ၂၅ နှစ်အောက် ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲအုပ်စုပွဲစဉ်များအဖြစ် လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ် (၁)တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ကချင်

ပြည်နယ်အသင်းတို့ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ကချင်ပြည်နယ်အသင်းက မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးအသင်းကို နှစ်ဂိုး တစ်ဂိုးဖြင့် လည်းကောင်း၊ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ် (၂)တွင် မွန်ပြည်နယ်အသင်းနှင့် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်

ကစားခဲ့ရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အသင်းက မွန်ပြည်နယ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး တစ်ဂိုးဖြင့် လည်းကောင်း အသီးသီးအနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲသို့ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားဝါသနာရှင်များ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက် ၂၅ နှစ်အောက် ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို မတ် ၂၀ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ဆက်လက် ကစားသွားမည်ဖြစ်ပြီးလေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ်(၁)တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် အသင်းနှင့် ကရင်ပြည်နယ်အသင်း၊ လေ့ကျင့်ရေးကွင်း အမှတ်(၂)တွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအသင်းနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင် ကစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ STA

ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ်ဂိုးသမားကော့တိုက် လေ့ကျင့်ရေးအစီအစဉ် ခူးဒဏ်ရာထပ်မံရရှိခဲ့သဖြင့် ဘောလုံးရာသီကုန်ထိ အနားယူရမည်

မတ်ဒရစ် မတ် ၂၀

ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ် အသင်း ဂိုးသမားကော့တိုက်သည် ခူးဒဏ် ထိခိုက်သည့် ဒဏ်ရာမှပြန်လည် သက်သာလာသော်လည်း အသင်း နှင့်ပြုလုပ်ခဲ့သည့် လေ့ကျင့်ရေး အစီအစဉ်တွင် ခူးဒဏ်ရာထပ်မံ ရရှိခဲ့သည်အတွက် ဘောလုံးရာသီ ကုန်ထိ အနားယူရမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဩဂုတ်လကရရှိခဲ့သည့် ခူးဒဏ် ထိခိုက်မှုဒဏ်ရာကြောင့် ကာလ ရှည်အနားယူခဲ့ရပြီး ယခုအခါ ဒဏ်ရာပြန်လည် သက်သာလာ သဖြင့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲကာလ အပြီးတွင် အသင်းနှင့်ပူးပေါင်း နိုင်ရန်သေချာနေသော်လည်း အင်္ဂါ နေ့ကပြုလုပ်ခဲ့သည့် လေ့ကျင့်ရေး အစီအစဉ်တွင် ခူးဒဏ်ရာထပ်မံရရှိ

ခဲ့ရာ ဘောလုံးရာသီကုန်ထိ အနား ယူရမည်ဟု အသင်းတာဝန်ရှိသူများ က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းက ကော့တိုက်၏ ဒဏ်ရာကို လိုအပ် သည့် စကန်ဖတ်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခင်ခူးဒဏ်ဒဏ်ရာ က နာကျင်ခဲ့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ဒဏ်ရာ အသစ် ထပ်မံရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းအနေဖြင့်အနည်းဆုံး ရက်သတ္တ ခြောက်ပတ်ကျော် အနားယူရမည် ဖြစ်သောကြောင့် လာမည့်နှစ် ရာသီအကြိုပွဲစဉ်များ ကစားချိန် မှသာ အသင်းနှင့်ပြန်လည်ပူးပေါင်း နိုင်မည်ဟု အသင်းတာဝန်ရှိသူများ က ပြောကြားခဲ့သည်။ ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ် အသင်းသည် ယခင်က ကော့တိုက်၏နေရာတွင် ချဲလ်ဆီးအသင်းမှ အငှားခေါ်ယူ



ထားသည့် ကီပါနှင့် အစားထိုးရန် စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း ၎င်းအနေဖြင့် လက်စွမ်းပြသနိုင်ရန် ရုန်းကန်နေ ခဲ့ရသဖြင့် ဒုတိယဂိုးသမား လူနင်ကိုသာ အသုံးပြုခဲ့ရာ လူနင် အနေဖြင့် ပုံစံကောင်းပြသနိုင်ခဲ့

သောကြောင့် အသင်းတာဝန်ရှိသူ များက သက်တမ်းတိုးစာချုပ်ချုပ် နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ Ref : Xinhua Trs : ML

ပြင်သစ်အသင်းနှင့် ၈၄ ပွဲဆက်ပါဝင်ခဲ့သည့် ဂရစ်မန်း ပွဲဆက်အများဆုံးစံချိန်ရပ်တန့်

ပဲရစ် မတ် ၂၀

ပြင်သစ်အသင်း တိုက်စစ်မှူး ဂရစ်မန်းသည် ဒဏ်ရာကြောင့် ပြင်သစ်အသင်း ကစားသမား စာရင်းမှ နုတ်ထွက်ခဲ့သည့်အတွက် ပြင်သစ်အသင်းနှင့်အတူ နိုင်ငံ တကာပြိုင်ပွဲစုံ ၈၄ ပွဲ ပါဝင်ကစား ခဲ့သည့် ပွဲဆက်အများဆုံး စံချိန် ရပ်တန့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အသက် ၃၂ နှစ်ရှိ ဂရစ်မန်း သည် ယခုလအတွင်းကစားမည့် နိုင်ငံတကာ ပွဲစဉ်များအတွက် ပြင်သစ်အသင်းနှင့် ပူးပေါင်းခဲ့ သော်လည်းလေ့ကျင့်ရေးအစီအစဉ် တွင် ခြေချင်းဝတ်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ သည့်အတွက် အသင်းကစားသမား စာရင်းမှ နုတ်ထွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ပွဲစဉ်များကို ဆက်တိုက်ပါဝင်ကစား ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး နောက်ဆုံးကစားခဲ့သည့် ယူရိုခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်အဖြစ် ပြင်သစ်အသင်းနှင့် ဂရိအသင်းတို့ ပွဲစဉ်တွင် ပါဝင်ကစားခဲ့ပြီးနောက် အသင်းနှင့်ပြိုင်ပွဲစုံ စုစုပေါင်း ၈၄ ပွဲဆက်ပါဝင်ကစားခဲ့ပြီး ပြင်သစ် အသင်း သမိုင်းတစ်လျှောက် ပွဲဆက်အများဆုံး ပါဝင်ကစားခဲ့ သည့်ကစားသမားအဖြစ် မှတ်တမ်း ဝင်ထားသူဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ဂရစ်မန်းသည် ခြေချင်းဝတ်ဒဏ်ရာကြောင့်လာမည့် ဂျာမနီအသင်းနှင့် ကစားမည့် ပွဲစဉ်ကို လွဲချော်မည်ဖြစ်သည့် အတွက် ပွဲဆက်အများဆုံးစံချိန် ရပ်တန့်ခဲ့ရသော်လည်း လက်ရှိတွင် ပြင်သစ်အသင်းနှင့်အတူ ပြိုင်ပွဲစုံ ၈၄ ပွဲ ပါဝင်ကစားခဲ့ကာ သွင်းဂိုး ၄၄ ဂိုးဖြင့် စတုတ္ထမြောက်သွင်းဂိုး အများဆုံးကစားသမားအဖြစ် ရပ် တည်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ Ref : Sputnik Trs : STA

မီယာမီအိုးပင်းပြိုင်ပွဲ ပထမအဆင့်တွင် ဆီမွန်နာက ဘာဒီဆာကိုရှုံးနိမ့်

ဖလော်ရီဒါ မတ် ၂၀

အမေရိကန်နိုင်ငံ ဖလော်ရီဒါ ပြည်နယ် မီယာမီကမ်းခြေတွင် ကျင်းပနေသည့် မီယာမီအိုးပင်း တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ပထမအဆင့်ပွဲစဉ် အဖြစ် ကမ္ဘာ့အဆင့်(၁)တင်းနစ် မယ်ဟောင်း ဆီမွန်နာနှင့် စပိန် တင်းနစ်မယ်ဘာဒီဆာတို့ ယနေ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ဆီမွန်နာက (၆-၁၊ ၄-၆၊ ၃-၆) ရလဒ်ဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှိမေးနီးယား တင်းနစ်မယ် ဆီမွန်နာသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် တားမြစ် ဆေးဝါးသုံးစွဲထားကြောင်း စစ်ဆေး တွေ့ရှိခဲ့ရသည့်အတွက် လေးနှစ် ပွဲပယ်ဖြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခံခဲ့ရသော် လည်း ၎င်းအနေဖြင့်တားမြစ်ဆေးဝါး အား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ အသုံးပြု

ခဲ့ခြင်းမဟုတ်ကြောင်း အားကစား ခုံသမားမိရုံးသို့ အယူခံဝင်ခဲ့ရာတွင် အားကစားခုံသမားမိရုံးက လိုအပ် သောစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး နောက် လေးနှစ်ပွဲပယ်ဖြစ်ဒဏ်မှ ကိုးလပွဲပယ်ဖြစ်ဒဏ်လျော့ပေါ့ပေး ခံခဲ့ရသည်။ သို့သော် တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲများဖြင့် ကာလရှည်ဝေးကွာခဲ့ရသော်လည်း ဆီမွန်နာသည် ဘာဒီဆာနှင့် ယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့သည့်ပွဲစဉ်၏ ပထမပွဲငယ်တွင် ပြတ်သားသည့် ရလဒ်ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သော်လည်း ဘာဒီဆာက ဒုတိယပွဲငယ်နှင့် တတိယပွဲငယ်တို့တွင် ပြတ်သား သည့်ရလဒ်များဖြင့် ပြန်လည်အနိုင် ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ Ref : RT Trs : AZL



2024 Zurich Classic ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် တီဂါလာနှင့်ဇာလာတိုရစ်တို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်

နယူးအော်လန် မတ် ၂၀

အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူးအော်လန် မြို့တွင် ဧပြီ ၂၅ ရက်တွင် ကျင်းပ မည့် 2024 Zurich Classic ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် အမေ ရိကန်ဂေါက်သီးရိုက် ကစားသမား များဖြစ်ကြသည့် တီဂါလာနှင့် ဇာလာတိုရစ်တို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းယနေ့သတင်း များအရ သိရသည်။ ကစားသမားဘဝ သက်တမ်း တစ်လျှောက် 2023 Fortinet Championship ဂေါက်သီးရိုက် ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဦးဆုံးသော

ဆုဖလားကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည့် တီဂါလာသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း စွမ်းဆောင်ရည်ကောင်းများ ပြသ နိုင်ခဲ့သည့် ကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်သလို ယခုနှစ်တွင်လည်း စွမ်း ဆောင်ရည်ကောင်းများပြသနေသည့် ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သည်။ တီဂါလာသည် လက်ရှိကမ္ဘာ့ အဆင့်(၁၄)နေရာနှင့်FedEx Cup အမှတ်ပေးဇယား ရပ်တည်မှုတွင် လည်းအဆင့်(၅)နေရာတွင် ရပ်တည် လျက်ရှိသည်။ အသက်၂၆နှစ်အရွယ် တီဂါလာ သည် PGA Tour တွင် ၂၀၂၀

ပြည့်နှစ်မှစတင်၍ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သူဖြစ်ပြီး အချိန်တို အတွင်း ကမ္ဘာ့အဆင့်(၂၀)အတွင်း ဝင်ရောက်လာနိုင်သည့် ဂေါက်သီး ရိုက် ကစားသမားတစ်ဦးလည်း ဖြစ်သည်။ ဇာလာတိုရစ်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် The Masters ဂေါက်သီး ရိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် အမှတ်ပေးဇယား အဆင့်(၆)နေရာတွင် ရပ်တည်နိုင် ခဲ့သလို US Open ဂေါက်သီးရိုက် ပြိုင်ပွဲတွင်လည်း အဆင့်(၂)နေရာ ဖြင့်အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့သူဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

2024 Zurich Classic ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေး ကော်မတီ၏အမှုဆောင်ချုပ်ဖြစ်သူ စတီဗ်ဝေါ့စ်က "ဒဏ်ရာပြဿနာ ကြောင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှာ ကာလ ရှည်နားခဲ့ရတဲ့ ဇာလာတိုရစ်နဲ့ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ရလဒ်ကောင်း တွေရယူနိုင်ခဲ့တဲ့ တီဂါလာတို့ဟာ 2024 Zurich Classicဂေါက်သီး ရိုက်ပြိုင်ပွဲမှာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွား ကြမှာဖြစ်ပါတယ်"ဟု အတည်ပြု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ Ref : RT Trs : AZL

ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်တို့၏ ဆက်ဆံရေးကို တိုးမြှင့်ရေးလုပ်ဆောင်မှု၏ အရေးပါမှု

ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်တို့သည် နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးကို ဘက်စုံမဟာဗျူဟာမြောက်မိတ်ဖက် ဆက်ဆံရေးအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းကို မတ် ၇ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဩစတြေးလျနိုင်ငံကြီးချုပ် အယ်လ်ဘာနီနှင့် ဝီယက်နမ်နိုင်ငံကြီးချုပ် ဖန်မင်ချင်းန့် တို့သည် မတ် ၄ ရက်မှ ၆ ရက်ထိ ကျင်းပသည့် ဩစတြေးလျ-အာဆီယံပေါင်းဆောင်ရွက်မှုထိပ်သီး အစည်းအဝေးအပြီး နှစ်နိုင်ငံတွေ့ဆုံပြီးနောက် အဆင့်မြှင့်တင်မှုပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်တို့သည် မတ် ၆ ရက်က စွမ်းအင်နှင့် ဓာတ်သတ္တုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။

ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်ရန် ဝီယက်နမ်၏ ကြိုးပမ်းမှု
ဩစတြေးလျက ၁၉၇၃ ခုနှစ်တွင် ဝီယက်နမ်စစ်ပွဲ မှ နုတ်ထွက်ပြီးနောက် ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်တို့ သည် ပုံမှန်ဆက်ဆံရေးပြန်လည်ထူထောင်ခဲ့သည်။ နှစ်နိုင်ငံသည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် တတိယအဆင့် ဘက်စုံမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို ထူထောင်ခဲ့ပြီး ၎င်းကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယအဆင့် မဟာဗျူဟာမြောက်မိတ်ဖက် ဆက်ဆံရေးကို ထူထောင်ခဲ့သည်။

ဆက်ဆံရေးအဆင့်မြှင့်တင်မှုသည် တောင်တရုတ် ပင်လယ်အတွင်း တရုတ်၏ နယ်မြေပိုင်ဆိုင်ကြောင်း တောင်းဆိုမှုအားကောင်းမှုနှင့် အမေရိကန်၏ မူဝါဒ မရေရာမှုတို့ကြောင့် ဒေသတွင်း၌ ၎င်းတို့၏ လုံခြုံရေး နှင့် စီးပွားရေးမိတ်ဖက်များ ကွဲပြားစေရန် နှစ်နိုင်ငံ စလုံး၏ ဆန္ဒနှင့် ကိုက်ညီလျက်ရှိသည်။ ဝီယက်နမ် အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်သည် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများနှင့် ဆက်ဆံရေးကို နက်ရှိုင်းစေမည့် ၁၃ ကြိမ်မြောက် အမျိုးသားပါတီကွန်ဂရက်၏ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီဖြစ်သည်။ ၎င်းကို မကြာသေးမီက ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အခြားတိုးတက်မှုများနှင့်လည်း ခြေရာခံနိုင်သည်။ ဥပမာအားဖြင့် ဝီယက်နမ်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် တောင်ကိုရီးယားနှင့် ဆက်ဆံရေးကို အလားတူအဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့သည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် အမေရိကန်နှင့် နိုဝင်ဘာလတွင် ဂျပန်နှင့် ထိပ်တန်းအဆင့်ဘက်စုံ မဟာဗျူဟာမြောက်မိတ်ဖက်များအဖြစ်သို့ အဆင့် မြှင့်တင်လာခြင်းဖြစ်သည်။

ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်တို့သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် နှောင်းပိုင်းကတည်းက ၎င်းတို့၏ ဆက်ဆံရေးကို အဆင့်မြှင့်တင်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဩစတြေးလျ ဘုရင်ခံချုပ် ဒေးဗစ်ဟူးလေးသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဧပြီ လတွင် ဝီယက်နမ်သို့ လာရောက်လည်ပတ်စဉ် ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်ရေးအရှိန်အဟုန်မြှင့်တက်လာပြီး ဝီယက်နမ်သမ္မတဗိုဗ်နီသော်နှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ရန် မူအားဖြင့် သဘောတူခဲ့သည်။

ဝီယက်နမ်သည် မကြာသေးမီက အနောက်ကမ္ဘာ နှင့် ၎င်း၏ အာရှမဟာမိတ်များနှင့် ဆက်ဆံရေးကို နက်ရှိုင်းစေရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဝီယက်နမ် သည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ဝင်ငြေမြင့်မားသောစီးပွားရေး ဖြစ်လာစေရေး ရည်မှန်းချက်အောင်မြင်ရန် လိုအပ် သောငွေကြေးထောက်ပံ့မှု၊ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် ဈေးကွက်ရရှိရေးတို့ကို အာမခံချက် ပေးရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ တောင်တရုတ်ပင်လယ် အတွင်း နှစ်နိုင်ငံပိုင်နက်အငြင်းပွားမှုတွင် တရုတ် နိုင်ငံနှင့် ၎င်း၏ နိုင်ငံခြားမိတ်ဖက်များ ကွဲပြားစေရန် ရည်ရွယ်ထားသည်။

ဝီယက်နမ်၏ Bamboo Diplomacy
ဝီယက်နမ်သည် ဩစတြေးလျ၊ တောင်ကိုရီးယား၊ အမေရိကန်၊ ဂျပန်တို့နှင့် ဆက်ဆံရေးအဆင့်မြှင့်တင် မှုမပြုလုပ်မီ ကာလအတန်ကြာကတည်းက ဘက်စုံ မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးများအဖြစ် တရုတ်နှင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း၊ ရုရှားနှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း အဆင့်မြှင့်တင်ခဲ့

သည်။ ဤအချက်က ဝီယက်နမ်၏ Bamboo Di- plomacy ခေါ် သို့မဟုတ် ဘက်စုံချိန်ညှိမှုဟုခေါ်သော ဘက်စုံသံတမန်ဆက်ဆံမှုကို ပြသနေသည်။ ဝီယက် နမ်သည် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် နက်ရှိုင်းသောစီးပွားရေး ဆက်ဆံရေးကို ထိန်းသိမ်းထားနိုင်သည့်အပြင် စစ်အေးခေတ်က ဝီယက်နမ်၏အစဉ်အလာနှင့် ကာလကြာရှည်စွာမိတ်ဖက်ဖြစ်ခဲ့သည့် ရုရှားနှင့် နီးကပ်သောနိုင်ငံရေး၊ ကာကွယ်ရေး၊ စွမ်းအင်ဆက်ဆံ ရေးကို တည်ဆောက်ထားသည်။ အနောက်အင်အား ကြီးနိုင်ငံများ၊ အခြားအာရှအိမ်နီးချင်းများနှင့် ပိုမို နက်ရှိုင်းသောဆက်ဆံရေးကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင် လျက်ရှိသည်။ သို့သော်လည်း အမှန်စင်စစ်တွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၌ ဝီယက်နမ်သည် စင်ကာပူ၊ ဖိလစ်ပိုင်၊



အင်ဒိုနီးရှား၊ ထိုင်းနိုင်ငံတို့နှင့် ဆက်ဆံရေးကို ထိပ်တန်းအဆင့်သို့ အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဆက်ဆံရေးအဆင့်မြှင့်တင်မှုသည် ဩစတြေးလျ ကုမ္ပဏီများကို ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုပေးဆောင်ပေးမည့် စီးပွားရေး အား အဓိကထားလုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ပြီး ဝီယက်နမ်၏ လက်ရှိနှင့် အနာဂတ်စွမ်းအင်လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ကူညီပေးမည်ဖြစ်သည်။ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံကြီးချုပ် ချင်းန့်၏အဆိုအရ အဆိုပါ သဘောတူညီချက်သည် အဓိကနယ်ပယ်ငါးခုဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေးယုံကြည်မှု၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ သိပ္ပံ၊ နည်းပညာနှင့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှု၊ ပညာရေး၊ လေ့ကျင့်ရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပြည်သူ့အချင်းချင်း လည်ပတ်မှု၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် အလုပ်သမားကဏ္ဍ တို့ဖြစ်သည်။ ဤအဆင့်မြှင့်တင်မှုသည် အဓိကအား ဖြင့် စီးပွားရေးသဘောသဘာဝအရဖြစ်မည်ကို မီးမောင်းထိုးပြလျက်ရှိသည်။

ဝီယက်နမ်၏ စွမ်းအင်အရင်းအမြစ်လိုအပ်ချက်
လက်ရှိတွင် ဩစတြေးလျသည် ဝီယက်နမ်အား ၎င်း၏ ကျောက်မီးသွေးပံ့ပိုးမှု၏ ၄၄ ရာခိုင်နှုန်းကို ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိပြီး ဝီယက်နမ်သည် ၎င်း၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအတွက် ကျောက်မီးသွေးကိုမှီခိုနေ ရမည်ဖြစ်သည်။ ဝီယက်နမ်အတွက် ဩစတြေးလျ၏ အနေအထားသည် ကမ္ဘာ့ဒုတိယအကြီးဆုံးသဘာဝ ဓာတ်ငွေ့ရည် (LNG) တင်ပို့သည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး LNG သည် ဝီယက်နမ်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အဓိကအရင်းအမြစ်ဖြစ်သည်။ ဝီယက်နမ်က တင် သွင်းရန် လိုအပ်မည့်စွမ်းအင်အကူးအပြောင်းတွင် ဆွဲဆောင်မှုရှိသော ကုန်သွယ်မှုမိတ်ဖက်ဖြစ်လာသည်။ နိုင်ငံ၏ဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီ အစဉ်အရ ၂၀၂၅ ခုနှစ်ထိ တစ်နှစ်လျှင် ကုမ္ပဏီတစ် လေးဘီလီယံနှင့် ၎င်းထက်ပို၍ပင် လိုအပ်နိုင်သည်။ ၎င်းတို့၏ အဆင့်မြှင့်တင်သောမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအနေဖြင့် ဝီယက်နမ်နှင့်

ဩစတြေးလျတို့သည် စွမ်းအင်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးအဆင့် ဆွေးနွေးမှုတစ်ရပ်ကို ထူထောင်မည်ဖြစ်ပြီး ဝီယက်နမ် နိုင်ငံအတွက် ဈေးနှုန်းပိုမိုသက်သာသည့် ကျောက် မီးသွေးနှင့် LNG ကုန်သွယ်မှုကို တိုးမြှင့်နိုင်ဖွယ်ရှိ သည်။ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုမရှိသည့်ပြန်လည်ပြည့် ဖြိုးမြှုပ်နှံမှုအင်မြင့် ဝီယက်နမ်သည် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ် တွင် ကာဗွန်ကင်းစင်ရန်ရည်ရွယ်ထားပြီး ၎င်းတစ်ခု တည်းအတွက် လိုအပ်သော ကြီးမားသည့်ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုသည် ဩစတြေးလျကုမ္ပဏီများမှဖြစ်သည်။ ဝီယက်နမ်ရှိ အစိမ်းရောင်စွမ်းအင်နှင့်ပတ်သက်၍ ကြီးမားသော စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းများအတွက် ဩစတြေးလျရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုသည် ၎င်း၏လေအားနှင့် ဆိုလာစွမ်းအင်ကို မြှင့်တင်ရန်လိုအပ်သည့် နည်းပညာ

ပိုင်းဆိုင်ရာအသိပညာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုမရှိ သောစွမ်းအင်အခြေခံအဆောက်အအုံများကို ပံ့ပိုးပေး မည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ဝီယက်နမ်တွင် ရေအား လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ရန် ကာလရှည်ကြာမှီခိုနေရသော မဲခေါင်မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသသည် ရေအားလျှပ်စစ် ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရာတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုအရ လျင်မြန်စွာခန်းခြောက်သွားခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်။

စီးပွားရေးနှင့် ပညာရေးကဏ္ဍ
ဂျပန်တို့နှင့်အတူ ဩစတြေးလျသည် ဝီယက်နမ် နိုင်ငံကို တရားဝင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှုညီ မှုတွင် ထိပ်တန်းပံ့ပိုးမှုညီညွတ်ဖြစ်ပြီး ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် မှစတင်ကာ ပံ့ပိုးငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၆၅၀ ကျော်နှင့် ပြီးခဲ့သည့်ငါးနှစ်အတွင်း တစ်နှစ်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၄၀ ခန့် ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိ သည်။ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃ ဒသမ ၈ ဘီလီယံထိရောက် ရှိခဲ့ပြီး တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ ထိပ်တန်းကုန်သွယ်ဖက် ၁၀ နိုင်ငံစာရင်းဝင်များဖြစ်လာသည်။

၎င်းတို့၏ အဆင့်မြှင့်တင်ထားသောဆက်ဆံရေး ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအနေဖြင့် ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်တို့သည် အာဆီယံ-ဩစတြေးလျ-နယူး ဝီလန် လွတ်လပ်စွာကုန်သွယ်မှုသဘောတူညီချက်၊ ဒေသတွင်း ဘက်စုံစီးပွားရေးမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး နှင့် ပစ်ဖိတ်ဖြတ်ကျော်မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးဘက်စုံ တိုးတက်ရေးသဘောတူညီချက်ကဲ့သို့သော လက်ရှိ နိုင်ငံပေါင်းစုံ ကုန်သွယ်မှုမိတ်ဖက်နိုင်ငံများကိုလည်း တည်ဆောက်မည်ဖြစ်သည်။

ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်ကြား အားကောင်း ပြီးသား ပညာရေးဆိုင်ရာချိတ်ဆက်မှုများကလည်း ဩစတြေးလျတွင် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည့် ဝီယက် နမ်ကျောင်းသားများ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။ လက်ရှိတွင် ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်တက္ကသိုလ်များကြား သဘောတူညီချက် ၁၀၀ ကျော်ရှိပြီး နှစ်နိုင်ငံ၏ အဆင့်မြှင့်တင်ထားသော

မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကြောင့် တိုးပွားလာမည်ဖြစ်သည်။

ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍ
နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကိုအဆင့်မြှင့်ရန် ကြိုးပမ်းမှု သည် ဝီယက်နမ်နှင့် ဩစတြေးလျတို့၏ အတန်အသင့် ကာကွယ်ရေးမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို တိုးမြှင့်လုပ် ဆောင်လာမည်ဖြစ်သည်။ ချင်းန့်က ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကို အတိအလင်းဖော်ပြထားခြင်းမရှိသော် လည်း ဘက်စုံမဟာဗျူဟာမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးသို့ ဆက်ဆံရေးအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းသည်လည်း ကာကွယ် ရေးဆိုင်ရာဆက်ဆံမှုတွင် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းကို ဆိုလိုသည်။ ဤအချက်ကို ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက် နမ်တို့၏ ပူးတွဲထုတ်ပြန်ချက်တွင် ထင်ဟပ်စေသည်။ ဝီယက်နမ်နှင့် ဩစတြေးလျတို့သည် ဒုတိယဝန်ကြီး အဆင့်တွင် နှစ်စဉ် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲ တစ်ရပ်ကိုတည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် ၎င်းတို့၏ အာနိ အသတ်ရှိသည့် ကာကွယ်ရေးမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို တိုးမြှင့်မည်ဖြစ်သည်။ ဤပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် ထောက်လှမ်းရေးမျှဝေမှု၊ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေး၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ နှင့် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ အပြင် တရားမဝင်စည်းကမ်းမဲ့ငါးဖမ်းခြင်းကဲ့သို့သော နယ်ပယ်များတွင် အဓိကထားလုပ်ဆောင်မည်ဖြစ် သည်။ ဩစတြေးလျရေတပ်မှ ဝီယက်နမ်သို့ ဆိပ်ကမ်း လည်ပတ်မှုများလည်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ဖွယ်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ဩစတြေးလျနှင့် ဝီယက်နမ်တို့၏ ပူးတွဲကြေညာ ချက်တွင် ကုလသမဂ္ဂပင်လယ်ဥပဒေဆိုင်ရာသဘော တူစာချုပ် (UNCLOS) ပါ နိုင်ငံအသီးသီး၏ ကတိ ကဝတ်များကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဤသည်မှာ အခြား နိုင်ငံများနှင့် အငြင်းပွားနေချိန်တွင် ဝီယက်နမ်က တောင်တရုတ်ပင်လယ်၌ တရုတ်နိုင်ငံ၏လှုပ်ရှားမှုများ ကို ဖုံးကွယ်ထားကာ ၎င်းအငြင်းပွားမှုတွင် ဝီယက်နမ် ကို ဩစတြေးလျကထောက်ခံကြောင်း အချက်ပြနေ ခြင်းဖြစ်သည်။ ဝီယက်နမ်နှင့် ပိုမိုနီးကပ်သောဆက်ဆံ ရေးသည် ဩစတြေးလျကို ပစ်ဖိတ်ကျွန်းစုနိုင်ငံများနှင့် အရှေ့တောင်အာရှတွင် ဩဇာလွှမ်းမိုးရန် ပြိုင်ဆိုင်မှု ကြားတွင် ဩစတြေးလျ၏ ရေကြောင်းမဟာဗျူဟာ မြောက်နယ်ပယ်ကို ချဲ့ထွင်နိုင်စေမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ဝီယက်နမ်နှင့် ဩစတြေးလျကြား ကာကွယ် ရေးဆိုင်ရာနက်ရှိုင်းသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည် စစ်ရေးမဟာမိတ်အဖြစ် ရောက်ရှိသွားမည်ဖြစ်သည်။

နိဂုံးချုပ်အားဖြင့်ဆိုရလျှင် ဝီယက်နမ်နှင့် ဩစတြေးလျ အဆင့်မြင့်မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး၏ စီးပွားရေး ကဏ္ဍက ဝီယက်နမ်၏ ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုမရှိသည့် စွမ်းအင်ရည်မှန်းချက်များအောင်မြင်စေရန် ကူညီ ပေးမည်ဖြစ်သည်။ ဩစတြေးလျသည် အရှေ့တောင် အာရှ၏ တိုးတက်မှုအမြန်ဆုံးဈေးကွက်တစ်ခုသို့ ပိုမို ဝင်ရောက်ခွင့်ရရှိစေမည်ဖြစ်ပြီး ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အစိတ်အပိုင်းကလည်း ဒေသတွင်းပင်လယ်ရေကြောင်း လုံခြုံရေးကို မြှင့်တင်ရန်ရည်ရွယ်သည့် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တိုးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ်က ဩစတြေးလျ၊ အမေရိ ကန်၊ ဗြိတိန်တို့ကြား AUKUS လုံခြုံရေးသဘော တူညီချက်အပေါ် အာဆီယံနိုင်ငံတချို့က ကျယ်ပြန့် သည့်ဆန့်ကျင်မှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် သာဓကရှိခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်၍ ဝီယက်နမ်နှင့် ဩစတြေးလျတို့၏ နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးတူဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်မှုသည် စီးပွားရေးထက် ကာကွယ်ရေးအပေါ် ပို၍ အလေးထားလာပါက ဒေသတွင်းအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိလာနိုင်ကြောင်း သုံးသပ်တင်ပြလိုက်ရပါသည်။

ကိုးကား
- significance australia and viet- nams move upgrade relations, worldview.stratfor.com



ချစ်လို့စတာပါ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ပြေလတွင် ရုံတင်ပြသမည်



ခင်လှိုင်(ဉာဏ်ကြီးရှင်)က တာဝန်ယူ ပုံဖော်ရိုက်ကူးထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီဇာတ်ကားကတော့ အချစ်ဟာသဇာတ်မြူးလေးပါ။ ဇာတ်သဘင်လောကမှာ စင်တင်ပြဇာတ်တွေနဲ့ နာမည်ကြီးခဲ့တဲ့ စာရေးဆရာမောင်စိတ္တရဲ့ နာမည်ကြီးပြဇာတ်တစ်ပုဒ်ကို ရုပ်ရှင်အနေနဲ့ ပြန်လည်အသက်သွင်းထားတာဖြစ်ပါတယ်”ဟု သရုပ်ဆောင်ဇော်ဝင်းနိုင်(မန်း)က ပြောပြသည်။

ရန်ကုန် မတ် ၂၀
Triple Six ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးက ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်သည့် ချစ်လို့စတာပါ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ပြေလတွင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ

ရုပ်ရှင်ရုံများ၌ ရုံတင်ပြသသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားတွင် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားသူ သရုပ်ဆောင် ဇော်ဝင်းနိုင်(မန်း)က ပြောပြ၍ သိရသည်။

ချစ်လို့စတာပါ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားသည် မောင်စိတ္တ၏ဝတ္ထုဇာတ်လမ်းကို ချင်းတွင်းတာရာက ဇာတ်ညွှန်းခွဲထားကာ Triple Six ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးအတွက် ဒါရိုက်တာ

ASH

တေးရေးဆရာ ကေအေတီ၏ သီချင်းများကို အဆိုတော်အစဉ်အဆက် သီဆိုထားသည့်

The Best of ကေအေတီ အစီအစဉ် M Entertainment Channel ပုထုတ်လွှင့်မည်

ရန်ကုန် မတ် ၂၀
တေးရေးဆရာ ကေအေတီ၏ အောင်မြင်ထင်ရှားခဲ့သည့် တေးသီချင်းများကို အဆိုတော်အစဉ်အဆက် သီဆိုထားသည့် The Best of ကေအေတီ အစီအစဉ်ကို M Entertainment Channel မှ ပြေလတွင် ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါအစီအစဉ်၌ ပါဝင်သီဆိုထားသည့် အဆိုတော် ကောင်းကောင်းက ပြောပြ၍ သိရသည်။

“စီစဉ်တာကတော့ M Entertainment Channel က စီစဉ်တာပါ။ သီချင်းတွေကတော့ ဆရာ

ကေအေတီရဲ့ နာမည်ကြီးခဲ့တဲ့ သီချင်းတွေ အဓိကသီဆိုထားတာပါ။ အဟောင်းတွေရော၊ အသစ်

တွေရောပါတယ်။ ရီစီ၊ မျော်လင့်ခြင်းလေး၊ အိမ်ကိုပြန်ခဲ့တော့၊ အသည်းကွဲသီချင်းသစ်၊ ရင်ခုန်ဘက်သို့တမ်းချင်း စတဲ့သီချင်းတွေပါတယ်။ သီချင်းတွေကတော့ The Heart Of Rangoon-THOR ဘားမှာ ဖေဖော်ဝါရီလတုန်းကလုပ်ခဲ့တဲ့ The Best ကေအေတီ Tribute Night မှာ ဖျော်ဖြေခဲ့တဲ့ သီချင်းတွေအားလုံးနီးပါးကို M Entertainment Channel မှာ ပြန်လွှင့်မယ်လို့ သိရပါတယ်”ဟု အဆိုတော် ကောင်းကောင်းက ပြောပြသည်။



The Best of ကေအေတီ အစီအစဉ်ကို M Entertainment Channel ၏ M Music Night ရုပ်သံအစီအစဉ်မှ တာဝန်ယူထုတ်လုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ASH

ကေဝ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား Premiere Show ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ သမ္မတအဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံတွင် ပြုလုပ်

ရန်ကုန် မတ် ၂၀
လက်ကီးဆဲစင်းရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးက ရိုက်ကူးသည့် ကေဝ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား Premiere Show ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

ဒဂုံမြို့နယ်ရှိ သမ္မတအဆင့်မြင့် ရုပ်ရှင်ရုံတွင် မတ် ၁၉ ရက် ညနေပိုင်းက ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း အဆိုပါ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို တာဝန်ယူ ပုံဖော်ရိုက်ကူးထားသူ

ဒါရိုက်တာ ကိုဇော်(အရုဏ်ဦး)က ပြောပြ၍ သိရသည်။

ကေဝ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား၏ ဝတ္ထုဇာတ်လမ်းကို သတိုးတေဇက ရေးသားထားပြီး ထက်မြတ်နိုင်ငံက ဇာတ်ညွှန်းခွဲထားကာ ရိုက်ကွင်းဇာတ်ညွှန်းကို မင်းကိုဦး(နတ်သံကွင်း)က ရေးသားထားကြောင်း၊ လုပ်ကီးဆဲစင်းရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးအတွက် ဒါရိုက်တာ ကိုဇော်(အရုဏ်ဦး)က တာဝန်ယူပုံဖော်ရိုက်ကူးထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“တံငါအလုပ်နဲ့ လုပ်ကိုင်စားသောက်ကြတဲ့ မိသားစုပေါ့။ ကျွန်တော်ရိုက်ကူးနေကျ ကာရိုက်တာတွေနဲ့ပဲ မတူဘူး။ တမူထူးခြားတဲ့ဇာတ်ကားလေးပါ။ သရိုကားတွေကို အရင်က ဟာသဆန်ဆန်ရိုက်ခဲ့

ပေမဲ့ ဒီဇာတ်ကားမှာတော့ ပရိသတ်ကြည့်ရင် ရသတစ်မျိုးတော့ ခံစားရမှာပါ။ သမားရိုးကျ ဇာတ်လမ်းတွေက ခွဲထွက်လာတဲ့ ထိတ်လန့်ချောက်ချားဖွယ်ရာ ပရလောကနဲ့ ချစ်ခြင်းမေတ္တာ ဇာတ်လမ်းပုံစံကို လွန်ခဲ့တဲ့ခုနှစ်နှစ်လောက်က ဂန့်ဂေါဒေသဘက်မှာ ရိုက်ကူးထားတာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဒါရိုက်တာ ကိုဇော်(အရုဏ်ဦး)က ပြောပြသည်။

ကေဝ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားတွင် သရုပ်ဆောင် မြင့်မြတ်၊ သက်မွန်မြင့်၊ စံပယ်မိုး၊ ခြူးလေး၊ ဇင်မျိုး၊ ကေညီ၊ နေလင်း၊ ရဲလင်းအောင်၊ တင်ဇာဝင်းပြည့်နှင့် အခြားအနုပညာရှင်များ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားကြောင်း သိရသည်။

ASH



Wolf Man ထိတ်လန့်သွားဖို့ဇာတ်ကား ရိုက်ကူးရေးလုပ်ငန်းများ စတင်နေပြီဖြစ်

နယူးယောက် မတ် ၂၀

Wolf Man အမည်ရှိ ထိတ်လန့်သွားဖို့ဇာတ်ကားကို ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်းနိုင်ငံရှိ ကူးနေပြီဖြစ်ကြောင်း မတ် ၁၉ ရက် သတင်းများအရ သိရသည်။

Wolf Man ဇာတ်ကား စတင်ရိုက်ကူးနေမှုကို ၎င်းဇာတ်ကား၏ ဒါရိုက်တာ လီဟန်နယ်က လူမှုမီဒီယာစာမျက်နှာ၌ အတည်ပြုထားခြင်းဖြစ်သည်။

Wolf Man ဇာတ်ကားသည် တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် ရုံတင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကူးမည်ဇာတ်ကားဖြစ်သည်။

အဆိုပါဇာတ်ကားတွင် မင်းသားခရစ္စတိုဖာအက်ဘော့နှင့် မင်းသမီးဂျူလီယာဂါနာတို့ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

မင်းသား ခရစ္စတိုဖာအက်ဘော့သည် Wolf Man ဇာတ်ကား၏ အဓိကဇာတ်ကောင်ဖြစ်သော ဝံပုလွေလူသားအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားပြီး Wolf Man ဇာတ်ကားကို ၂၀၂၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် ရုံတင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

Ref : Russia Today

Trs : KKO



Oh. What. Fun ဟာသဇာတ်ကားအတွက် မစ်ချဲလ်ဖိုင်ဟာနှင့် မိုက်ကယ်ရှိုးဝဲသာတို့ ထပ်မံလက်တွဲမည်

နယူးယောက် မတ် ၂၀

Amazon MGM စတူဒီယို၏ Oh. What. Fun အမည်ရှိ ဟာသဇာတ်ကားအတွက် မင်းသမီးမစ်ချဲလ်ဖိုင်ဟာနှင့် ဒါရိုက်တာမိုက်ကယ်ရှိုးဝဲသာတို့ ထပ်မံလက်တွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း မတ် ၁၉ ရက် သတင်းများအရ သိရသည်။

စိတ်ကို မကြာမီကာလအတွင်း Amazon MGM စတူဒီယိုက ကြေညာဖွယ်ရှိသည်။

ဒါရိုက်တာ မိုက်ကယ်ရှိုးဝဲသာနှင့် မင်းသမီး မစ်ချဲလ်ဖိုင်ဟာတို့သည် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား အများအပြားအတွက် လက်တွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ဖူးသူများဖြစ်ကြသည်။

Oh. What. Fun ဇာတ်ကား၌ မင်းသမီးမစ်ချဲလ်ဖိုင်ဟာက အဓိကဇာတ်ကောင်အဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ပြီး မိုက်ကယ်ရှိုးဝဲသာက တာဝန်ယူရိုက်ကူးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါဇာတ်ကား၌ မင်းသမီးမစ်ချဲလ်ဖိုင်ဟာသည် ဟာသပါရမီရှိကြောင်း ပြောလိုသည့် ရုပ်ရှင်မင်းသမီးတစ်ဦး၏အဖြစ်ကို ဇာတ်အိမ်ဖွဲ့ရိုက်ကူးမည့် ဇာတ်ကားဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Oh. What. Fun ဇာတ်ကား၏ ဇာတ်လမ်းဇာတ်အိမ်အသေး

Ref : Xinhua News
Trs : KKO



News expressed that Heads of State of global countries including SAC Chairman Prime Minister Senior General Min Aung Hlaing sent congratulatory messages of felicitations to Vladimir Vladimirovich Putin for his victory in presidential election of Russian Federation

Nay Pyi Taw March 20
As four presidential candidates competed in the presidential election of the Russian Federation from 15 to 17 March 2024, Vladimir Vladimirovich Putin secured 87.28 per cent, Nikolai Mikhailovich Khari- tonov 4.31 per cent, Vladislav Andreevich Davankov 3.85 per cent and Leonid Eduardovich Slutsky 3.20 per cent at a time

when the counting of votes completed by 100 per cent. Among them, Vladimir Vladimirovich Putin clearly won over his opponents with an excellent voting result.
Media in the Russian Federation such as TASS news agency, Izvestiya news agency, Moscow-24 news agency, Arguments and Facts daily, Kom- mersant daily, Krasnaya Vesna

news agency and Vedomosti internet news page mentioned the congratulatory messages of felicitations sent by Heads of State from global countries including Chairman of the State Administration Council Prime Minister Senior General Min Aung Hlaing to election winner Vladimir Vladimirovich Putin on 18 March.

100

Izvestiya news agency portrays photo of

Chairman of the State Administration Council

Prime Minister Senior General Min Aung Hlaing.

ПОЛИТИКА

Премьер Мьянмы Мин Аун Хлайн поздравил Путина с победой на выборах

18 Марта 2024, 08:24

Вероника Колесник

ВЫБОРЫ ВЫБОРЫ ПРЕЗИДЕНТА ВЛАДИМИР ПУТИН МЬЯНМА

ПОЗДРАВЛЕНИЯ



Фото: REUTERS/Roscosmos

Премьер-министр Мьянмы Мин Аун Хлайн 18 марта тепло поздравил действующего главу РФ, самовыдвиженца Владимира Путина с убедительной победой на президентских выборах России.

«Победа Владимира Путина свидетельствует о его всенародной поддержке со стороны россиян», — указал премьер перед началом интервью первому заместителю генерального

From Page 13
capital investment and human resources development in encouraging MSMEs and skilled labourers necessary for MSMEs must be nurtured under the TVET programs and skills required to keep up with the times must be developed.
Myanmar's economic development heavily relies on a strong production sector, particularly a well-functioning manufacturing industry. This industry can create high-quality jobs that lift people out of poverty and contribute to overall economic productivity growth.
The role of well-managed MSMEs is crucial for the development of manufacturing activities.

To further enhance this sector's contribution, I propose we conduct a comprehensive review of its strengths and weaknesses. This can be achieved through a dedicated work committee. The findings from this committee, along with research conducted by experts and scholars in relevant ministries and associations, will provide valuable data for the government to develop a more effective production sector plan. This meeting presents an ideal platform for initiating such discussions.
Given Myanmar's market economy, fostering a supportive environment for private businesses is essential to ensure they can meet

the nation's production needs. To achieve this, relevant ministries, regional governments, agencies, private associations, and central and work committees must collaborate effectively. They should implement existing policy guidelines effectively, work diligently towards developing the MSME sector and openly discuss challenges and areas for improvement identified by the work committee and businesses themselves. This includes analyzing the sector's strengths and weaknesses to inform future strategies.
Next, Work Committee Secretary Deputy Minister for Industry U Yin Maung Nyunt explained

the meeting (2/2023) and the committee's ongoing activities.
Then, U Yin Maung Nyunt, Deputy Minister for Planning and Finance Daw Than Than Lin, Deputy Minister for Labour U Win Shein and chief ministers of Kachin, Mon and Shan states submitted and read messages to the work committee.
Work Committee Vice Chairman Union Minister for Planning and Finance U Win Shein explained financial data and rules regarding loans disbursed to MSMEs.
Work Committee Vice Chairman Union Minister for Industry Dr Charlie Than explained MSME development efforts, implementation of the guidelines and instruc-

tions from the SAC Chairman by relevant ministries and government organizations and future tasks.
Then, Work Committee members Union Ministers Dr Kan Zaw, U Hla Moe, U Tun Ohn and Dr Myo Thein Kyaw, Nay Pyi Taw Council Chairman U Than Tun Oo, state/region chief ministers, deputy ministers and officials from organizations reported their operations for MSME development.
Afterwards, the Vice-Senior General coordinated the discussions and gave a concluding remark.
Later, the Vice-Senior General and party made a tour of the displays showing the Industry Ministry's activities and products.

100

Netanyahu rejects U.S. plea to halt Rafah attack, agrees to talk in Washington

Jerusalem March 20
Israeli Prime Minister Benjamin Netanyahu on Tuesday rejected the U.S. call to cancel a ground operation in Rafah city,

where about 1.5 million displaced Palestinians resided, but agreed to send a delegation to Washington for discussions.
The White House confirmed

in a statement that Netanyahu and U.S. President Joe Biden agreed in a phone call on Monday, that their teams would meet "soon" in Washington to "exchange views

and discuss alternative approaches" to a major ground operation in Rafah.
Netanyahu's office said in a statement that the delegation, led

by Strategic Affairs Minister Ron Dermer, will be dispatched next week "for the sake of the continuation of the fighting."
Xinhua

Public Notice for Elimination of Violence

1. Declaring themselves to be "for the people", the so-called CRPH, NUG and PDF terrorist groups are lawlessly killing Buddhist monks, civil servants including schoolteachers, and members of the general public, as well as looting and robbing.
2. Not encouraging, supporting, or assisting "CRPH", "NUG", and "PDF" terrorists, who are intimidating and killing people and committing destructive activities, is to protect the lives and property of the general public.
3. Giving information secretly to the authorities on terrorists and on possession and transport of weapons/ammunition is tantamount to protecting the lives and property of innocent people.

SAC Vice Chairman Deputy Prime Minister Vice-Senior General Soe Win addresses MSME Development Work Committee meeting 1/2024



Vice-Senior General Soe Win addresses MSME Development Work Committee meeting 1/2024.

Nay Pyi Taw March 20
MSME Development Work Committee held meeting 1/2024 at the Ministry of Industry here this afternoon addressed by Work Committee Chairman Vice Chairman of State Administration Council Deputy Prime Minister Vice-Senior General Soe Win.

Present were Deputy Prime Minister Union Minister for Planning and Finance U Win Shein and union ministers Dr Kan Zaw, U Hla Moe, Dr Charlie Than, U Tun Ohn, and Dr Myo Thein Kyaw, the Nay Pyi Taw Council chair, deputy ministers, work committee members, and officials or associations. Region/state chief ministers attended the meeting through video conferencing.

The Vice-Senior General said the relevant ministries, organizations, local governments and agencies are implementing the minutes of the committee's third meeting through coordination.

The goal of this fourth meeting is to realize the directives of the SAC Chairman Prime Minister, which are, promotion of farming-based valued added production, sector-wise provision of needs of the production chain, turning products into exports, national economic development through increase in per capita income triggered by production growth, extension of ed-

ible oil and dairy products output, and production of skilled labour for human resources development, through collective ideas. The meeting would serve as a driving force for the ministries/organizations and agencies to fully realize the resolutions of the committee and to adopt future work programs

The nation is now striving with earnest efforts for the resurgence of its economy. Encouragement of MSMEs is one of the many priority sectors for economic development. MSME involves businesses all along the production chain starting from the farming production sector. Encouragement of MSMEs will develop the national economy and generate job opportunities for citizens as they serve as the foundation and core of the task.

The SAC has adopted two political goals – to strengthen disciplined and genuine democracy and to build a Union based on democracy and federalism; two national goals – national prosperity and food sufficiency – as the visions of the State. It also adopted the five-point roadmap and nine objectives including three economic objectives to support the visions.

Region-wise farming-based value added goods must be manufactured by using local raw materials of various origins. Prior-

ity must be given to export those valued-added goods. Ministries have listed 612 categories of farming-based original products and value-added products in four sectors. The country will be able to increase trade value and income by turning local goods into value-added goods. Exports will earn foreign exchange and increase GDP. Production of marketable value-added goods will generate job opportunities for rural people and develop socio-economy.

If local goods can be turned into exports by adding value to them, the country will be free from depending on exports and stabilize its market. An action plan for 107 kinds of products is under implementation to realize the One Region One Product project proposed by regions and states. Of them, 57 have been chosen as priority goods. In prioritizing 57 of them, connections will be made with the work plan on farming-based products.

It is necessary to offer support for further development and long-term prospects of MSMEs in order to boost the economy of the country in accordance with the economic objectives of the country. Efforts must be made to achieve economic progress by manufacturing many products for the people by MSMEs in respective areas. Therefore, MSMEs

are urged to manufacture products based on raw materials that are available in the country with emphasis on fulfilling the needs for security of food, water and basic needs and then value-added products for exports.

The Prime Minister has held 23 meetings with MSMEs entrepreneurs in regions and states to promote them and I have met them five times. During the meetings, it was found that the entrepreneurs reported on their needs in respective sectors including the needs for technology, capital investment, markets, raw materials, machinery and land.



Vice-Senior General Soe Win inspects MSME products.

In the reports, two factors are land and capital investment. When value-added products are manufactured from local raw materials, capital investment is the

essential need. The government has set up funds for economic promotion of the country and development of MSMEs and measures are being taken to provide financial support for MSMEs. When entrepreneurs apply for MSME loans, relevant ministries/organizations and regional agencies are required to cooperate in accordance with the standard procedure and offer MSME loans granted by the government to entrepreneurs who really need them.

To catch up with the changing global economic models today, it can be seen that technologies relating to digital transformation play an important role in economic growth and development of MSMEs. Measures must be adopted and taken for digital transformation of MSME entrepreneurs, linking them to international business networks and enhancement of digital capabilities. For the development of MSMEs, The work committee and respective agencies are required to offer assistance to establish Incubation Centers to promote start-up businesses, to increase the number of entrepreneurs, to boost innovation

are required to take measures for development of markets and commodity exchanges in respective areas.

Furthermore, relevant ministries are required to continue to conduct training courses to produce skilled labourers and human resources, which are essential for MSMEs. And It was found that 350 categories of training courses have so far been conducted 4,395 times since January, 2022, and 91,807 trainees have completed the courses and 3,862 trainees are still attending the courses. Continued efforts must be made to nurture more skilled labourers for relevant industries and sectors.

Members of the work committee are urged to report difficulties, advantages and disadvantages in implementing potential products under the OROP Action Plan in respective regions and states, MSME promotion plans, industrial linkage plans, linkages between MSME entrepreneurs and industrial zones and establishing digital corners in MSME exhibition and competitions, all of which were discussed and approved in previous meetings.

and competitiveness. In the market economic system, as market linkages and market development are the essential lifeblood for survival of MSMEs, relevant agencies

It is necessary to support the foundation MSMEs such as raw materials that can be guaranteed, required inputs, technologies,

နိုင်ငံတကာစစ်မှုရေးရာအဖြာဖြာ

အမေရိကန်စစ်ဘက်က Ghost-X မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်စနစ်ကို စမ်းသပ်မှုပြုလုပ်



အမေရိကန်စစ်ဘက်က ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ် Fort Irwin တပ်မြို့တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်မှ ယနေ့ထိ ပြုလုပ်သည့် Project Convergence-Capstone 4 (PC-C4) စီမံကိန်းအတွင်း Ghost-X မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်စနစ် (UAS) ကို အကဲဖြတ်ဆန်းစစ်နိုင်ရန် စမ်းသပ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း Army Recognition သတင်းဌာနက မတ် ၁၈ ရက်တွင် ရေးသားဖော်ပြခဲ့သည်။

Anduril Industries ကုမ္ပဏီက တီထွင်ထားသည့် Ghost-X မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်သည် တင်းထောက်မှု၊ လုံခြုံရေး

နှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးမစ်ရှင်လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးရန် ဒီဇိုင်းထုတ်ထားသည့် အလိုအလျောက် ပျံသန်းလုပ်ဆောင်နိုင်သော Ghost စီးရီးမောင်းသူမဲ့လေယာဉ်စနစ်များ၏ နောက်ဆုံးပေါ်တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ကိုယ်စားပြုနေသည်။

Ghost-X မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်သည် ၎င်း၏သယ်ဆောင်ရလွယ်ကူမှုနှင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုပတ်ဝန်းကျင်အမျိုးမျိုးတွင် ဖြန့်ကြက်အသုံးပြုရလွယ်ကူမှုကို အသားပေးဖော်ပြခဲ့ထားရသည်။ စူးစမ်းလေ့လာရေးရည်မှန်းချက်တာဝန်များ ပေး

အပ်နိုင်ရန်အတွက် ဒီဇိုင်းထုတ်လုပ်ထားသည့် အဆိုပါစနစ်ကို ပါးလွှာသောရိုင်ဖယ်သေနတ်အိတ် သို့မဟုတ် နည်းဗျူဟာမြောက် အပေါ့စားအိတ်များဖြင့် သယ်ဆောင်သွားနိုင်ပြီး လက်သုံးပစ္စည်းကိရိယာများမလိုအပ်ဘဲ နှစ်မိနစ်အတွင်း ပျံသန်းမှုအတွက် အော်ပရေတာတစ်ဦးတည်းက တိုက်ပွဲဝင် အသင့်ပြင်စေနိုင်စေမည်ဖြစ်သည်။

Ghost-X သည် စိန်ခေါ်မှုရှိသော ရာသီဥတုအခြေအနေများတွင် ပျံသန်းနိုင်စွမ်းကို သရုပ်ပြထားသောကြောင့် ဤအသုံးပြုရလွယ်ကူသောဒီဇိုင်းကို ၎င်း၏လေထဲတွင် ကြာမြင့်စွာပျံသန်းနိုင်စွမ်းက

ထပ်ဆောင်းအားဖြည့်ထားသည်။ အဓိကအရေးပါသော နည်းပညာဗဟိုချက်မသည် အလိုအလျောက်ကိုယ်ပိုင် ပျံသန်း လုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းပင်ဖြစ်သည်။ Onboard Computing နှင့် Computer Vision Algorithms များ ထည့်သွင်းရေးဆွဲထားပြီး Ghost-X သည် မြေပြင်နှင့် ဝေဟင်ပိုင်နက်ကို အသိဉာဏ်ရှိသော လူသားတစ်ဦးပမာ အရာဝတ္ထုများကိုရှာဖွေထောက်လှမ်း၊ စိစစ်ခွဲခြား၊ ခြေရာခံထိန်းကျောင်းနိုင်စွမ်းရှိမည်ဖြစ်သည်။

အချက်အလက်များ၏ အမြန်နှုန်းနှင့် တိကျမှုသည် အလွန်အပြောင်းဖြစ်စေနိုင်ရာ နည်းဗျူဟာမြောက်စစ်ဆင်ရေးများအတွက် အလိုအလျောက် တိုက်ပွဲဝင်လုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းသည် အရေးကြီးသည်။

ထို့ပြင် Ghost-X ၏ ထူးခြားသော ဒီဇိုင်းသည် စွယ်စုံရပျံသန်းမှုပုံစံများဖြင့် လေထဲတွင် ပုံမှန်အလျင်နှုန်းနှင့် ပျံစေနိုင်မှုကို ဟန်ချက်ညီစွာလုပ်ဆောင်နိုင်စေသည်။ အားကောင်းသော Payload စွမ်းရည်နှင့် အသံဆူညံမှု (Acoustic signature) လျော့နည်းမှုတို့နှင့်အတူ Ghost-X သည် မတူကွဲပြားသော ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေများတွင် ဘက်စုံအသုံးပြုရန် အထူးသင့်လျော်သည်။

ထို့ပြင် ၎င်း၏ Modular ဖွဲ့စည်းပုံဒီဇိုင်းသည် Payload အမျိုးမျိုးတပ်ဆင်ရာတွင် ပြောင်းလွယ်ပြင်လွယ်ဖြစ်စေပြီး မစ်ရှင်

အမျိုးမျိုးအတွက် အံ့ဝင်ခွင့်ကျဖြစ်စေသည်။ Ghost-X သည် လေထဲတွင် ၇၅ မိနစ်ကြာ ပျံသန်းစစ်ဆင်နိုင်သည်။ အကွာအဝေး ၁၅.၅ မိုင် (၂၅ ကီလိုမီတာ) ထိ အားပြန်သွင်းရန် သို့မဟုတ် လောင်စာဆီပြန်လည်ဖြည့်တင်းရန်မလိုဘဲ စစ်ဆင်ရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သည်။ Payload အလေးချိန်ပေါင် ၂၀ (၉ ကီလိုဂရမ်) တင်ဆောင်နိုင်သည်။ အလေးချိန် ၅၅ ပေါင် (၂၅ ကီလိုဂရမ်) အလေးချိန်ရှိသော ဘက်ထရီနှစ်လုံး တပ်ဆင်ထားချိန်တွင်လည်း သယ်ဆောင်ရလွယ်ကူပြီး စစ်မြေပြင်တွင် လွယ်ကူ၊ လျင်မြန်၊ ထိရောက်စွာ ဖြန့်ကြက်အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဤပေါင်းစပ်မှုသည် Ghost-X ကို ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအသုံးချပရိုဂရမ်များ စွာအတွက် စွယ်စုံရနှင့် အဖိုးတန်ကိရိယာတစ်ခုဖြစ်လာစေသည်။

Project Convergence-Capstone 4 သည် Ghost-X ကဲ့သို့သော နည်းပညာများကို အမေရိကန်ကြည်းတပ်၏ ခေတ်မီအောင်လုပ်ဆောင်နေမှုများနှင့် ဖွဲ့စည်းမှုများတွင် မည်သို့ပေါင်းစည်းနိုင်မည်ကို အကဲဖြတ်ဆန်းစစ်ရန် အရေးကြီးသော အစီအမံတစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။

US Army tests next-gen autonomous Anduril's Ghost-X Unmanned Aircraft System ကို အာသာပြန်ဆိုထားပါသည်။

UAE နိုင်ငံ Edge Group ကုမ္ပဏီက JENIAH ဂျက်အင်ဂျင်သုံးဒရုန်း ပထမအကြိမ် စမ်းသပ်ပျံသန်းနိုင်ခဲ့

UAE နိုင်ငံ Edge Group ကုမ္ပဏီသည် Abu Dhabi မြို့တော်ရှိ X စမ်းသပ်ရေးကွင်း၌ JENIAH ဂျက်အင်ဂျင်သုံး ဒရုန်း ပထမအကြိမ် စမ်းသပ်ပျံသန်းမှုကို မတ် ၁၅ ရက်က လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း Army Recognition သတင်းဌာနက မတ် ၁၅ ရက်တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

စမ်းသပ်မှုအတွင်း တစ်နာရီလျှင် ကီလိုမီတာ ၁၀၅၀ အမြန်နှုန်းဖြင့် ထူးထူးခြားခြားပျံသန်းနိုင်ခဲ့ပြီး မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်၏ အလိုအလျောက်ပျံသန်းလုပ်ဆောင်နိုင်မှုများကိုပါ တွေ့မြင်ခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။ ဤဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် Edge Group ကုမ္ပဏီကို ဆန်းသစ်တီထွင်ထားသော မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်စနစ်များနှင့် အတူ ရှေ့တန်းကျကျပါဝင်လုပ်ဆောင်နိုင်မှုကို ဖော်ပြနေခြင်းဖြစ်ပြီး ခေတ်သစ်စစ်ပွဲများတွင် အဆင့်မြင့်စစ်ဆင်ရေးမဟာဗျူဟာများအတွက် ရှေ့အနာဂတ်အလားအလာများကို တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်နိုင်မှုကို အလေးပေးဖော်ပြနေခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

မည်သည့်ဂျက်အင်ဂျင်အမျိုးအစားအသုံးပြုထားသည်ကို ဖော်ပြထားခြင်းမရှိဘဲ ဒရုန်း၏ အမြင့်ဆုံးအလျင်နှုန်းသည် တစ်နာရီလျှင် ကီလိုမီတာ ၁၀၀၀ ထက်ကျော်လွန်၍ ပျံသန်းစစ်ဆင်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး

ပုံမှန်အလျင်နှုန်း Mach 0.8 ဖြင့် အလိုအလျောက် ပျံသန်းလုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းရှိကြောင်း သိရသည်။

JENIAH ဒရုန်းသည် လျှို့ဝှက်စစ်ဆင်ရေးများအတွက်ရည်ရွယ်၍ ဒီဇိုင်းထုတ်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ရန်သူအစောင့်အကြပ်ထုတ်ပစ်သော နယ်မြေများတွင် မြေပြင်တပ်များကို စစ်ကူပေးခြင်းကဲ့သို့ တိုက်ခိုက်ရေးနှင့် ကင်းထောက်ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်သလို သီးခြားတာဝန်များလည်း တစ်စင်းတည်းဖြစ်စေ၊ အုပ်ဖွဲ့၍ ဖြစ်စေလုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ဒရုန်းတွင် ကိုယ်ပိုင်ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ဉာဏ်ရည်တူနည်းပညာ ထည့်သွင်းအသုံးပြုထားပြီး ဒရုန်းပျံသန်းမှုလမ်းကြောင်းများ ကျောင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းနှင့် ချေမှုန်းရေးတာဝန်များ အပြီးသတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့တွင် AI ၏ အခန်းကဏ္ဍ မည်သို့အသုံးပြုထားသည်ကို အသေးစိတ်ဖော်ပြခဲ့ခြင်းမျိုး တော့မရှိသေးပေ။ သို့သော်လည်း ဉာဏ်ရည်တူနည်းပညာပေါင်းစပ်မှုသည် ပေးအပ်ထားသော ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို တိကျစွာနှင့် ထိရောက်စွာထမ်းဆောင်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။



JENIAH ဒရုန်းသည် အများဆုံးခဲယမ်းသယ်ဆောင်နိုင်မှု အလေးချိန်မှာ ကီလိုဂရမ် ၄၈၀ ဖြစ်သည်။ အမြင့်ပေ ၂၅၀၀၀ ထိပျံသန်း၍ မဟာဗျူဟာမြောက်ပစ်မှတ်များကို တိုက်ပွဲဝင်နိုင်စွမ်းပိုင်ဆိုင်ထားသည်။

အဆိုပါတိုက်ခိုက်ရေးဒရုန်းကို ပထမဆုံးအကြိမ် အောင်မြင်စွာစမ်းသပ်ပျံသန်းနိုင်ခဲ့ခြင်းသည် လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များ

အတွက် မဟာဗျူဟာမြောက်စွမ်းအားစုတစ်ရပ်ကိုဖော်ညွှန်းနေပြီး ဒရုန်း၏မြန်နှုန်းမြင့်အလျင်နှုန်း၊ ရန်သူရေဒါထောက်လှမ်းခံရနိုင်မှုနည်းပါးသော ဒီဇိုင်းတည်ဆောက်မှု (ကိုယ်ပျောက်စွမ်းရည်)နှင့် အသိဉာဏ်တူသုံး ကိုယ်ပိုင်အလိုအလျောက်တိုက်ပွဲဝင်လုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းတို့သည် ကြည်းတပ်၊ ရေတပ်စစ်ဆင်ရေးနည်းဗျူဟာနှင့် မဟာဗျူဟာများအပေါ် ပြန်လည်ပြင်ဆင်

သတ်မှတ်ရန် တွန်းအားပေးပေါ်ပေါက်လာစေခဲ့ပြီလည်းဖြစ်သည်။

UAE's Edge Group Conducts First Test Flight of the Locally-Made JENIAH Jet-Powered Drone ကို အာသာပြန်ဆိုထားပါသည်။

မင်းမျိုး

လားရှိုးလေဆိပ်မှ ပြည်တွင်းလေကြောင်းခရီးစဉ်များ မတ် ၁၉ ရက်မှစတင်၍ ပျံသန်းပြေးဆွဲလျက်ရှိ



လားရှိုး မတ် ၂၀
ရမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးလေဆိပ်မှ ပြည်တွင်း လေကြောင်းခရီးစဉ်များကို မတ် ၁၉ ရက်မှစတင်၍ ပျံသန်းပြေးဆွဲ ပေးလျက်ရှိကြောင်း လားရှိုး လေဆိပ်မှ မန်နေဂျာ ဦးမြင့်နိုင်က ပြောပြ၍ သိရသည်။

လားရှိုးလေဆိပ်မှ ပြည်တွင်း လေကြောင်းခရီးစဉ်များ ပျံသန်း

ပြေးဆွဲခြင်းကို လားရှိုးလေယာဉ် ကွင်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းကြောင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစတင်၍ ရပ်ဆိုင်းထားရှိရာမှ ယခုအခါ ဒေသခံပြည်သူများ ခရီးသွားလာမှု အဆင်ပြေစေရေးအတွက် မတ် ၁၉ ရက်မှစတင်၍ ပြန်လည်ပြေးဆွဲပေး နေကြောင်း သိရသည်။

“လားရှိုးလေဆိပ်ကနေ ပြည်တွင်း လေကြောင်းခရီးစဉ်တွေကို မတ်

၁၉ ရက်မှာ မင်္ဂလာလေကြောင်း လိုင်းက ရန်ကုန်-လားရှိုး၊ လားရှိုး- ရန်ကုန်ခရီးစဉ်နဲ့ စတင်ပြေးဆွဲပါ တယ်။ လက်ရှိ ခရီးစဉ်စာရင်းတွေ အရ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း လိုင်းနဲ့ မင်္ဂလာလေကြောင်းလိုင်း က ခရီးသည်တင်လေယာဉ်တွေ ပြေးဆွဲပေးသွားမှာပါ။ မတ်လကုန် မှာတော့ မန်းရတနာပုံ၊ အဲယား သံလွင် လေကြောင်းလိုင်းတွေလဲ

ပြေးဆွဲပေးသွားမှာပါ”ဟု မန်နေဂျာ ဦးမြင့်နိုင်က ပြောပြသည်။

လားရှိုးလေဆိပ်မှ ပျံသန်းပြေး ဆွဲပေးသွားမည့် လေကြောင်းလိုင်း နှင့် ခရီးစဉ်အလိုက် လက်မှတ်နှုန်း ထားများမှာ မင်္ဂလာလေကြောင်း လိုင်းက မတ် ၂၁ ရက်၊ မတ် ၂၂ ရက်၊ မတ် ၂၄ ရက်၊ မတ် ၂၆ ရက်၊ မတ် ၂၈ ရက်၊ မတ် ၂၉ ရက်တို့ တွင် ရန်ကုန်-လားရှိုး၊ လားရှိုး- ရန်ကုန်ခရီးစဉ်များကို ပျံသန်းပြေး ဆွဲပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၃၃၆၀၀၀ မှ ငွေကျပ် ၃၃၈၀၀၀ ထိ၊ မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းက မန္တလေး-လားရှိုး၊ လားရှိုး-မန္တလေး ခရီးစဉ်များကို မတ်၂၀ ရက်၊ မတ် ၂၂ ရက်တို့ တွင် ပျံသန်းပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ် ပြီး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၂၄၃၀၀၀ ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ လေကြောင်းလိုင်းများက နေ့ရက် အလိုက် ပျံသန်းပြေးဆွဲမည့် ခရီးစဉ်များကို ဆက်လက် ထုတ်ပြန်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စောဦး(မောရမ်းမြေ)

လျှပ်စစ်မီးကို ချွေတာသုံးစွဲပါ

နိုင်ငံတော်စီမံ.မြို့ရေးအတွက်

အဓိကအဖော်မွန်ဖြစ်သော လျှပ်စစ်မီးကို

- ဝန်နှင့်အား မျှတအောင် သုံးစွဲပါ။
- လေလွင့်ပျောက်ဆုံးမှုပိုအောင် ကရုဏ်ာပါ။
- အန္တရာယ်ဖြစ်အောင် သတိပြုပါ။
- နေ့စဉ် အကျိုးရှိစွာ ချွေတာသုံးစွဲပါ။

မန္တလေးမြို့ ကုန်စည်ဈေးနှုန်းများ

၂၀-၃-၂၀၂၄

အမျိုးအမည်	တန်ဖိုး	တက်
ဆန်		
ရွှေဘိုဘေးကျား (ပေါဆန်း) (တစ်အိတ်)	ကျပ် ၁၆၀၀၀၀/၁၆၅၀၀၀	
ပုသိမ်(ပေါဆန်းမွေး)(တစ်အိတ်)	ကျပ် ၁၄၀၀၀၀/၁၅၀၀၀၀	
ဖျာပုံ(ပေါဆန်းမွေး) (တစ်အိတ်)	ကျပ် ၁၁၅၀၀၀/၁၂၀၀၀၀	
မဂျမ်းတော(အသစ်) (တစ်အိတ်)	ကျပ် ၁၁၅၀၀၀/၁၂၀၀၀၀	
မနောသုခ(အသစ်)(ပုသိမ်)(တစ်အိတ်)	ကျပ် ၉၅၀၀၀/၁၀၅၀၀၀	
နွေဇီယာ(အသစ်) (တစ်အိတ်)	ကျပ် ၉၅၀၀၀/၁၀၅၀၀၀	
မနောသုခ(အသစ်)(မတ္တရာ)(တစ်အိတ်)	ကျပ် ၈၃၀၀၀/၈၅၀၀၀	
စားဆီ		
ပဲဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ် ၁၀၀၀၀/၁၂၀၀၀	
နှမ်းဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ် ၁၂၅၀၀/၁၃၅၀၀	
နေကြာဆီ (တစ်ပိဿာ)	ကျပ် ၁၂၅၀၀/၁၃၀၀၀	
စက်သုံးဆီ		
ဒီဇယ်(ရိုးရိုး) (တစ်လီတာ)	ကျပ် ၂၄၈၅	
ဒီဇယ်(ပရိမီယံ) (တစ်လီတာ)	ကျပ် ၂၅၃၀	
ဓာတ်ဆီ(တစ်လီတာ)	ကျပ် ၂၅၀၀	
အောက်တိုန်း(၉၂) (တစ်လီတာ)	ကျပ် ၂၇၈၀	
အောက်တိုန်း(၉၅) (တစ်လီတာ)	ကျပ် ၂၈၉၅	
(သာ စက်သုံးဆီဆိုင်၏ ဈေးနှုန်းများသာဖြစ်ပါသည်။)		
အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများ		
ဘီလပ်မြေ		
အယ်ဖာအမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၅၂၀
AAA အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၅၀၀
Apache အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၉၀၀
Crown အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၂၀၀
ကြုံနှစ်ကောင်အမှတ်တံဆိပ် (တစ်အိတ်)	ကျပ်	၉၉၀၀
သံချောင်း		
တစ်မတ်လုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၇၀၀၀၀၀
ငါးမူးလုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၄၀၀၀၀၀
သုံးမူးလုံး(တစ်တန်)	ကျပ်	၁၃၁၀၀၀၀
ခြောက်မူးလုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၁၂၉၀၆၀၀
ကျပ်လုံး (တစ်တန်)	ကျပ်	၉၉၈၀၀၀
အိမ်မိုးသွပ်		
(၆၇၈၇)ပေ ဆိုဒ်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၁၀၀
(၉၁၀၀)ပေ ဆိုဒ်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၂၅၀
(၁၁၀၂)ပေ ဆိုဒ်များ (တစ်ပေ)	ကျပ်	၁၄၀၀
		(၁၉၆)

ကျွန်းလှမြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးထားသော နှမ်း ၁၄၀၃၅ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီး

ကျွန်းလှ မတ် ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့် တာလူခရိုင် ကျွန်းလှမြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက် ပျိုးထားသော နှမ်း ၁၄၀၃၅ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း ကျွန်း လှမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီက ပြောပြ၍ သိရသည်။

ကျွန်းလှမြို့နယ်တွင် ဆောင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးထား သော နှမ်းစိုက်ခင်းများကို ဖေဖော် ဝါရီလမှစတင်၍ ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ၁၄၀၃၅ ဧက ရိတ်သိမ်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ပြီး တစ်ဧကလျှင် ၁၆ ဒသမ ၄ တင်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက ကျွန်းလှမြို့နယ်မှာ နှမ်း ၁၄၀၃၅

ဧက စိုက်ပျိုးထားတယ်။ လက်ရှိ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ဖို့၊ GAP မှာတော့ စိုက်ပျိုးထားတဲ့ နှမ်းစိုက် ခင်းတွေအားလုံး ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ အထွက်နှုန်းအနေနဲ့ လဲ ကောင်းမွန်ကြပါတယ်။ နှမ်း စိုက်ဧက တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ဖို့

အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ဖို့၊ GAP စနစ်တွေနဲ့ စိုက်ပျိုးဖို့အတွက် လဲ ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်”ဟု ကျွန်းလှမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီက ပြောပြသည်။

ကျွန်းလှမြို့နယ်၌ နှမ်း စိုက်ပျိုးရာတွင် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင် ရေး၊ GAP စနစ်များဖြင့် စိုက်ပျိုး နိုင်ရေး၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ အထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်သည်မျိုးများ စိုက်ပျိုး နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီက ပြောပြ၍ သိရသည်။ (၂၀၆)



ရေနံချောင်းမြို့နယ် ခြံကန်မြောက်ကျေးရွာ၌ မြစ်ဝှမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး

ရေနံချောင်း မတ် ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ချောက် ခရိုင် ရေနံချောင်းမြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန က ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိ ပြီး မိသားစုဝင်ငွေတိုးပွားလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ စိန်ပန်းပင်ကျေးရွာ အုပ်စု ခြံကန်မြောက်ကျေးရွာ၌ မြစ်ဝှမ်းရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို

မတ် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ရေနံချောင်းမြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအေးထွန်းမင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ခြံကန်မြောက် ကျေးရွာ၌ မြစ်ဝှမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံ ကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေ မှုနှင့် လအလိုက်ပြည်သွင်းရမည့်

ငွေစာရင်းပုံစံများပြည့်စုံမှု ရှိမရှိ တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးအေးထွန်းမင်းက လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ခြံကန်မြောက်ကျေးရွာတွင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစ၍ မြစ်ဝှမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို ရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ယခုအခါ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၁၀၂ ဦး၊ မွေးမြူရေး

လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၇၉ ဦး၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင် သူ ၁၀ ဦး စုစုပေါင်းအသင်းသား၊ အသင်းသူ ၁၉၁ ဦးကို မြစ်ဝှမ်းရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်းအရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် ၄၅ ဒသမ ၁ သန်း ထုတ်ချေးပေး ထားပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဇော်လူး

ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဒုတိယအကြိမ် ဖြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်းချက် ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၆၁ / ၂၀၂၄

၁၃၈၅ ခုနှစ် တပေါင်းလဆန်း ၁၁ ရက်

(၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လ ၂၀ ရက်)

ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဒုတိယအကြိမ် ဖြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်းချက် ထုတ်ပြန်ခြင်း

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြည်ပနိုင်ငံများနှင့် ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာ၌ စွမ်းစွမ်းတမံ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော ပုဂ္ဂိုလ်များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်နိုင်ရန်အလို့ငှာ အောက်ဖော်ပြပါ စွမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များအား ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၀၅(က)တွင် “နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ဥပဒေနှင့်အညီ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းပြုနိုင်သည်” ဟုပြဋ္ဌာန်းထားသဖြင့် ၂၀၀၉ ခုနှစ်၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်တွင် ဖြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်းရခြင်းဖြစ်ပါသည်။

(က) နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတံဆိပ်

(၁) သီရိလေယုကျော်တံဆိပ်

(၂) သီရိသိင်္ခကျော်တံဆိပ်

(ခ) နိုင်ငံတကာစစ်ဘက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတံဆိပ်

(၁) သီရိသီဟကျော်တံဆိပ်

(၂) သီရိသူရကျော်တံဆိပ်

၂။ စွမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များ ချီးမြှင့်အပ်နှင်းနိုင်ရေးအတွက် ချီးမြှင့်ခံထိုက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်၊ သက်ဆိုင်ရာတံဆိပ်အသီးသီး၏ပုံသဏ္ဍာန်၊ အရွယ်အစား၊ အတိုင်းအတာ၊ ဖြည့်စွက်ရေးအသွေး၊ တံဆိပ်ပါအမှတ်အသားများ၏ အဓိပ္ပာယ်ဖော်ဆောင်ချက်၊ အဆင့်ဆင့်ထောက်ခံတင်ပြရန် နည်းလမ်း၊ ဂုဏ်ပြုစာလွှာစသည်တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပူးတွဲပါ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်များဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဒုတိယအကြိမ်ဖြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်းချက်အား ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၉ နှင့်အညီ ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်

ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး

ဥက္ကဋ္ဌ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

အလုပ်အကိုင်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

အလုပ်အကိုင်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် ၁၉ / ၂၀၂၄)

၁၃၈၅ ခုနှစ် တပေါင်းလဆန်း ၁၁ ရက်

(၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လ ၂၀ ရက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ဤဥပဒေကို အလုပ်အကိုင်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ အလုပ်အကိုင်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေတွင်ပါရှိသော “အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာန” ဆိုသည့်စကားရပ်ကို “အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန” ဆိုသည့်စကားရပ်ဖြင့် အသီးသီးအစားထိုးရမည်။

၃။ အလုပ်အကိုင်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၇ ပုဒ်မခွဲ (င)တွင် ပါရှိသော

“အလုပ်အကိုင်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့” ဆိုသည့်စကားရပ်ကို “အလုပ်အကိုင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့” နှင့် မြန်မာနိုင်ငံလုပ်သားများကျွမ်းကျင်မှုသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းရေးအဖွဲ့” ဆိုသည့် စကားရပ်ဖြင့် အစားထိုးရမည်။

၄။ အလုပ်အကိုင်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဥပဒေတွင်ပါရှိသော “ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့” ဆိုသည့်စကားရပ်နှင့် ပုဒ်မ ၂၈ ပုဒ်မခွဲ (ဃ)တွင် ပါရှိသော “ကျွမ်းကျင်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ” ဆိုသည့်စကားရပ်ကို “မြန်မာနိုင်ငံလုပ်သားများ ကျွမ်းကျင်မှုသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းရေးအဖွဲ့” ဆိုသည့် စကားရပ်ဖြင့် အသီးသီးအစားထိုးရမည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်

ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး

ဥက္ကဋ္ဌ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ(၂၀၂၄ ခုနှစ်) ပြဋ္ဌာန်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ(၂၀၂၄ ခုနှစ်)

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥပဒေအမှတ် ၂၀ / ၂၀၂၄)

၁၃၈၅ ခုနှစ် တပေါင်းလဆန်း ၁၁ ရက်

(၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လ ၂၀ ရက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ဤဥပဒေကို အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ(၂၀၂၄ ခုနှစ်)ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၈ ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်-

“၂၈။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၂၂ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင်-

- (က) ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)၊ ပုဒ်မခွဲ (ဃ)၊ ပုဒ်မခွဲ (င)၊ ပုဒ်မခွဲ (စ) သို့မဟုတ် ပုဒ်မခွဲ(ဆ)ပါ အစားအသောက်နှင့်သက်ဆိုင်သည့် ပြစ်မှုဖြစ်ပါက ထိုသူအား တစ်ဆယ်နှစ်ထိ ထောင်ဒဏ်တစ်မျိုးမျိုး ချမှတ်ရမည်အပြင် အနည်းဆုံးကျပ် သုံးသိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်သိန်း ၃၀ ထိ ငွေဒဏ်လည်း ချမှတ်နိုင်သည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (ဇ) သို့မဟုတ် (ဈ)ပါ အစားအသောက်နှင့်သက်ဆိုင်သည့် ပြစ်မှုဖြစ်ပါက ထိုသူအား တစ်နှစ်ထိ ထောင်ဒဏ်တစ်မျိုးမျိုးဖြစ်စေ၊ ကျပ်ငါးသိန်းထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။
- (ဂ) တရားရုံးသည် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် သက်သေခံပစ္စည်းများကို ဖျက်ဆီးရန် သို့မဟုတ် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲရန် အမိန့်ချမှတ်ရမည်။”

၃။ အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၉ ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်-

“၂၉။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၂၃ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူအား တစ်ဆယ်နှစ်ထိ ထောင်ဒဏ်တစ်မျိုးမျိုး ချမှတ်ရမည်အပြင် အနည်းဆုံး ကျပ် ၁၀ သိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်သိန်း ၅၀ ထိ ငွေဒဏ်လည်း ချမှတ်နိုင်သည်။ ထို့ပြင် တရားရုံးသည် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် သက်သေခံပစ္စည်းများကို ဖျက်ဆီးရန် သို့မဟုတ် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲရန် အမိန့်ချမှတ်ရမည်။”

၄။ အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ ပါ “ငွေဒဏ်အနည်းဆုံး ကျပ်တစ်သိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်သုံးသိန်းထိဖြစ်စေ” ဆိုသည့်စကားရပ်ကို “အနည်းဆုံး ကျပ် သုံးသိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်သိန်း ၃၀ ထိ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ” ဆိုသည့် စကားရပ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ “ထို့ပြင် ပြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သက်သေခံပစ္စည်းများကိုလည်း ပြည်သူ့အာဏာအဖြစ် သိမ်းဆည်းရမည်” ဆိုသည့် စကားရပ်ကို “ထို့ပြင် တရားရုံးသည် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် သက်သေခံပစ္စည်းများကို ဖျက်ဆီးရန် သို့မဟုတ် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲရန် အမိန့်ချမှတ်ရမည်။” ဆိုသည့် စကားရပ်ဖြင့်လည်းကောင်း အစားထိုးရမည်။

၅။ အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၁ ပါ “ထောင်ဒဏ် ၃ နှစ်ထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်အနည်းဆုံး ကျပ် တစ်သိန်းမှ အများဆုံး ကျပ် သုံးသိန်းထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။” ဆိုသည့် စကားရပ်ကို “ငါးနှစ်ထိ ထောင်ဒဏ်တစ်မျိုးမျိုး ချမှတ်ရမည်အပြင် အနည်းဆုံး ကျပ်သုံးသိန်းမှ အများဆုံး ကျပ်သိန်း ၃၀ ထိ ငွေဒဏ်လည်း ချမှတ်နိုင်သည်။” ဆိုသည့် စကားရပ်ဖြင့် အစားထိုးရမည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်

ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး

ဥက္ကဋ္ဌ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင်များနှင့် စာရေးဝန်ထမ်းများက စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပြီး နေပြည်တော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၁၀၀၀)သို့ အောက်ဆီဂျင်ဆလင်ဒါများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၀

၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် စာရေးဝန်ထမ်း ၁၂၁ ဦးသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀)နှင့်အမှတ်(၂)တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၁၀၀၀)တို့၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းကြသည်။

ဂုဏ်ပြုသွေးလှူဒါန်းကြသည့် သွေးလှူရှင် တပ်ဖွဲ့ဝင်နှင့် စာရေးဝန်ထမ်းများကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်တိုးရီ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်



ဦးခိုင်ထွန်းဦး၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် (ခုတင်-၁၀၀၀)မှ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ပါမောက္ခ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ညွှန်ကြားရေး ဒေါက်တာရဲမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဝေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံ ဒုတိယရဲချုပ်နှင့် ရဲအရာရှိကြီးများ၊ ကြီး(ခုတင်-၁၀၀၀)မှ တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးစကားပြောကြားကာ သွေး

ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀)သို့ အောက်ဆီဂျင်ဆလင်ဒါများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်း အောက်ဆီဂျင်အိုး ၁၄၈ လုံး၊ Flow Meter ၁၅၅ ခု၊ Nasal Plane ၄၉ ခု၊ Face Mask ၆၅ ခု စုပေါင်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ မြန်လည်ပေးအပ်ကာ လှူဒါန်းမှုအပေါ် ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ယနေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် စာရေးဝန်ထမ်း ၁၂၁ ဦးတို့က စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းခဲ့ကြပြီး မတ် ၂၁ ရက်တွင်လည်း နေပြည်တော်(ခုတင်-၁၀၀၀) ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ တပ်ဖွဲ့ဝင်နှင့်စာရေးဝန်ထမ်း ၁၄၅ ဦးတို့က ဆက်လက်ဂုဏ်ပြုသွေးလှူဒါန်းကြမည်ဖြစ်ရာ စုစုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းမှု ၂၆၆ ဦး ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရုရှား-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနများအကြား ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်အရ ဥပဒေဆိုင်ရာညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၀

ရုရှား-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနများအကြား ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်အရ ဥပဒေဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ Jasmine ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ရုရှား-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနများအကြား ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်အရ ဥပဒေဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ စစ်ဥပဒေချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမျိုးသန့်နိုင်၊ ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဥပဒေရေးရာ ဥပဒေရေးရာ ဝန်ဆောင်မှုအကြီးအကဲ Mr. Bezbabnov Oieg Gennadievich တို့က အဖွင့်အမှာစကားများ အသီးသီး

ပြောကြားကြပြီး ရုရှား-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနများ အကြား ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်အရ ဥပဒေဆိုင်ရာများဖြစ်သည့် ရုရှားနိုင်ငံ၏ စစ်ဘက်ဥပဒေစနစ်နှင့် တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စစ်ဘက်တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခြင်းများ၊ မေးခွန်းမေးမြန်းခြင်းများ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး စုပေါင်းအမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဦးစွာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ စစ်ဥပဒေချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမျိုးသန့်နိုင်နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဥပဒေရေးရာဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ရုရှားဖက်ဒရေရှင်း တပ်မတော် ဥပဒေရေးရာ ဝန်ဆောင်မှုအကြီးအကဲ Mr. Bezbabnov Oieg Gennadievich တို့က အဖွင့်အမှာစကားများ အသီးသီး

ရုရှား-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကာကွယ်ရေး ဝန်ဆောင်မှုအကြီးအကဲ Mr. Bezbabnov Oieg Gennadievich ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားစစ်သံမှူး Colonel Sergey Semenovitch Kurchenko နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။



ရုရှား-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနများ အကြား ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်အရ ဥပဒေဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပစဉ်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အစမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ထန်းတပင်မြို့နယ် တရားရုံးအဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲပြုလုပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၀

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ် အမှတ်(၂) ရပ်ကွက် ၇ ရင်နောင်လမ်းနှင့် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းတော်ရှိ တရားရုံးအဆောက်အအုံသစ် ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ တရားရုံးအဆောက်အအုံသစ်၌ ပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

တိုင်းမှူးနှင့်တာဝန်ရှိသူများက အခမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မြို့နယ် တရားရုံးအဆောက်အအုံသစ် ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်သလုတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကာ ကမ္ဘာ့ဦးစွာ တွန်းကိုင် အမွေနှံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းကြသည်။ ထို့နောက် အဆိုပါရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ တာဝန်ရှိသူများက အဆောက်အအုံသစ်နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး စာရွက်စာတမ်းများကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ မြို့နယ်တရားရုံး တရားသူကြီးက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တရားရုံးသစ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊



ဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းမြောက် ဘုရားဖူးဖြစ်သည့် ဆရာတော် ဦးပညောဘာသနှင့် ဘုရားဖူးအဖွဲ့ အမှတ်တရ စုပေါင်းဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ဥပဒေရေးရာအဖွဲ့

ဘုရားဖူးဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းပြည့် မြောက်သည် ကံထူးသူတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးသို့ လာရောက်ဖူးမြော်ကြသူများ အနက် ဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းပြည့်မြောက် သူအဖြစ် လာရောက်ဖူးမြော်သည့် ဆရာတော် ဦးပညောဘာသနှင့် ဘုရားဖူး အဖွဲ့ကို ဘုရားကြီးဂေါပကအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိ သူများက ဘုရားကြီးမုခ်ဦးတွင် ကြိုဆို နှုတ်ဆက်ကြပြီး ယာယီရှင်းလင်းဆောင်၌ ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး

က မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ တည်ထား ကိုးကွယ်မှုဆိုင်ရာများနှင့် ဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းမြောက် ဘုရားဖူးဖြစ်လာရ သည့် အကြောင်းရင်းကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးနှင့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓဥယျာဉ်အတွင်းရှိ ကျောက်စာရံစေတီများ၊ အဂ္ဂိမိပတိ သာသနာ့ဝိမာန်တော်၊ ဂန္ဓကူဋီတိုက်များ၊ မုစလိန္ဒအိုင်း၊ နဂါးရံဘုရား၊ မာရဝိဇယ ကျောင်းတော်၊ သုဓမ္မာဓရပ်များကို လှည့်လည် ဖူးမြော်ကြည့်ညှိကြသည်။



ဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းမြောက် ဘုရားဖူးဖြစ်သည့် ဆရာတော် ဦးပညောဘာသအား ဉာဏ်တော် ကိုးလက်မ အမြင့်ရှိသောစကျင်ကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်ထားသည့် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ပုံတော်တူဆင်းတုတော်တစ်ဆူ၊ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီး (၁၂ လက်မ x ၁၈ လက်မ) မှန်ပေါင်သွင်း ဓာတ်ပုံတစ်ပုံတို့ကို တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက အမှတ်တရဓမ္မလက်ဆောင်အဖြစ် ဂုဏ်ပြုဆက်ကပ်စဉ်။

ထို့နောက် ဦးဆောင်ဘုရား ဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ လမ်းညွှန်မှုအရ ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းမြောက် ဘုရားဖူး ဖြစ်သည့် ဆရာတော် ဦးပညောဘာသအား ဉာဏ်တော် ကိုးလက်မ အမြင့်ရှိသော စကျင်ကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်ထားသည့် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ပုံတော်တူဆင်းတုတော်တစ်ဆူ၊ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး (၁၂ လက်မ x ၁၈ လက်မ) မှန်ပေါင်သွင်း ဓာတ်ပုံတစ်ပုံ

တို့ကို အမှတ်တရဓမ္မလက်ဆောင်အဖြစ် ဂုဏ်ပြုဆက်ကပ်ကြောင်း သိရသည်။ မာရဝိဇယ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးသို့ လာရောက် ဖူးမြော်ကြသူများအနက် ဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းပြည့်မြောက်သူ ဘုရားဖူး ဆရာတော်ဦးပညောဘာသ၏ ကြည်နူးပီတိ စကားသံများကိုလည်း ယခုလို ကြားသိရပါတယ်- “ဘုန်းဘုန်းအနေနဲ့ ဘုရားဖူးလာရင်း အမှတ်မထင် အခုလိုကံထူးခဲ့တဲ့အတွက် အမှတ်တမဲ့ကနေ အမှတ်တရဘဝမှတ်တမ်း တစ်ခုဖြစ်သွားခဲ့ပါတယ်။ ဘုရားကြီးကိုစပြီး အများပြည်သူ ဖူးမြော်ခွင့်ပြုလိုက်ကတည်း

က ဖူးမြော်ချင်နေပေမယ့် အကြောင်း ကြောင်းကြောင့် မဖူးဖြစ်ခဲ့ပါဘူး။ ဒီနေ့ ဆိုရင်လည်း မနက်ပိုင်းကတည်းက လာပြီး ဖူးမြော်ဖို့ စီစဉ်ထားတာပါ။ ကိစ္စလေးတစ်ခု ပေါ်လာလို့ ညနေပိုင်းမှပဲ ဘုရားကြီးကို အေးအေးလူလူဖူးမြော်မယ်ဆိုပြီး လာခဲ့တာ ပါ။ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ပထမဆုံးအကြိမ် လာရောက်ဖူးမြော်တဲ့ အခါမှာပဲ ဘဝမှာပထမဆုံးအမှတ်တရဖြစ် ခဲ့တဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်မိ ပါတယ်။ အခုလိုအမှတ်တရကြုံရတဲ့အတွက် ပိုပြီးတော့ ရင်ထဲမှာ လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ အခုလက်ရှိမှာ လည်း အနယ်နယ်အရပ်ရပ်က ဘုရားဖူး ပြည်သူတွေအများအပြား လာရောက် ဖူးမြော်နေကြတာကို တွေ့ရတဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်မိသလို နောက်နောင် မှာလည်း ဘုရားဖူးရင်း ဥဇင်းလှိုပဲ ဘဝ အမှတ်တရတွေ ရယူနိုင်ဖို့အတွက်



ဒီဘုရားကြီးကို လာရောက်ဖူးမြော်ကြဖို့ ဖိတ်မန္တက ပြုလိုက်ပါတယ်။”

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ နန္ဒာလမ်းနိုင်လွန်ကတ္တရာအဆင့်မြှင့်တင် လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ



မန္တလေး မတ် ၂၀

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ နန္ဒာလမ်းနိုင်လွန်ကတ္တရာ အဆင့်မြှင့်တင် လမ်းသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရပ်ကွက် ကြီး(၆)ရှိ အဆိုပါလမ်းသစ် မင်္ဂလာ မုခ်ဦးရွှေတွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းကကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ ပြင်ဦးလွင်တပ်နယ်မှူး ဝိုလ်ချုပ်မှူးချုပ်မြတ်ထွဋ်နှင့် တပ်နယ်မှ အရာရှိကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ နှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက် ကြသည်။ ဦးစွာတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က

အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံ တော်က ပြင်ဦးလွင်မြို့ကို ခရီးသွားမြို့တော် စံပြမြို့တော်ဖြစ်စေရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ယခုဖွင့်လှစ် လိုက်သည့် နန္ဒာလမ်းနိုင်လွန်ကတ္တရာ လမ်းအဆင့်မြှင့်တင် ခင်းကျင်းခြင်းကို တိုင်းဒေသကြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံ ငွေကျပ် ၃၇၈ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြစ်ပြီး အရှည် ၂၆၇၅ ပေ၊ အကျယ် ၂၄ ပေ၊ ဒုသုံးလက်မရှိကာ ဂန္ဓမာမြိုင် အပိုင်းမှ ကန်တော်ကြီးဝင်ပေါက်ထိ ဖောက်လုပ်ထားပြီး တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ ထိရောက်ရှိသည့် ပြင်ဦးလွင်မြို့၏ အဓိက လမ်းမကြီးတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရေရှည် ထိန်းသိမ်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို အားလုံး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင် သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးကျော်ဆန်းက ပြင်ဦးလွင်မြို့ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးနှင့် အတူ မြို့တွင်းလမ်းများနှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းပြော ကြားပြီး ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးက ကျေးဇူး တင်စကားပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြင်ဦးလွင်တပ်နယ်မှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ က နန္ဒာလမ်း နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းသစ်ကို ဖဲကြီးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေး၍ ဖွင့်ပွဲ အမှတ်တရ လက်ဆောင်များပေးအပ်ပြီး လမ်းတစ်လျှောက်ကြည့်ရှုကာ ဒေသခံရပ်မိ ရပ်ဖများကို ရင်းနှီးစွာလိုက်လံနှုတ်ဆက်၍ ဘင်ခရာအဖွဲ့၊ ပန်းဖွားအကအဖွဲ့နှင့် တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့တို့ကို ဂုဏ်ပြုငွေများ ခိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ မျိုးကျော်

လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာနရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရန် ရှင်းလင်းပြောကြား

နေပြည်တော် မတ် ၂၀

လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာနရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိစေရန် ရှင်းလင်း ပြောကြားခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ဝဏ္ဏသိဋ္ဌိ အားကစားကွင်းရှိ လူငယ်ရေးရာဦးစီးဌာန ရုံး၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဇင်မင်းထက်က ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် နောက်ခံသမိုင်းများ၊ အခြားနိုင်ငံများတွင် စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းအကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများ၊ စစ်မှုထမ်းဥပဒေပါ အကြောင်းအရာများတွင် ပါဝင်သည့် အချက်များဖြစ်သည့် စစ်မှုထမ်းရမည့် အသက်အရွယ်များ၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းတာဝန်

ထမ်းဆောင်ရမည့်ကာလ၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ယာယီရွှေ့ဆင်းနိုင်သူများ၊ စစ်မှုထမ်းသူ တို့၏ ခံစားခွင့်များ၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုနိုင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းခြင်းကြောင့် ရရှိလာမည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ထဲထဲဝင်ဝင်နားလည် သဘောပေါက်စေရန် ရှင်းလင်းပြောကြား ပြီး ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာ အာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ဒို့တာဝန် အရေးသုံးပါးကို စောင့်ထိန်းရန် နိုင်ငံသား တိုင်းတွင်တာဝန်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ကျင့်ဝတ်များကို သိရှိလိုက်နာဆောင်ရွက် သွားရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံသားတိုင်း နိုင်ငံ ချစ်စိတ် မျိုးချစ်စိတ်ရှိရန်လိုကြောင်းဖြင့် မှာကြားကာ အခမ်းအနားကိုရပ်သိမ်းခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ



နေပြည်တော် မတ် ၂၀

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌအတွင်းရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကော်မရှင်ရုံးအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အရာထမ်းများနှင့် အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစစ်အေးက မြန်မာနိုင်ငံသည် ပထဝီအနေအထားအရ အရေးပါသည့် နယ်နိမိတ်ကိုပိုင်ဆိုင်

ထားပြီး နိုင်ငံ၏လုံခြုံရေးကို နိုင်ငံသားများက တပ်မတော်နှင့်အတူ ပူးပေါင်း၍ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရန် တာဝန်ရှိကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ နိုင်ငံသားတိုင်း ခံစားရမည့် အကျိုးခံစားခွင့်များရှိသကဲ့သို့ ထမ်းဆောင်ရမည့် တာဝန်များကိုလည်း ကျေပွန်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ယခုဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရခြင်းမှာ ဝန်ထမ်းများကို မိမိနိုင်ငံတွင်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိစေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်သာမက ကမ္ဘာ့နိုင်ငံကြီးများတွင်လည်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို လက်တွေ့ကျင့်သုံးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးကို တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်နှင့်သာ ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အချို့သတင်းမီဒီယာများက မဟုတ်မမှန်သတင်းများဖော်ပြလျက်ရှိသည့်အတွက် သတိစွဲကပ်ကြရန်

နှင့် ပြည်အင်အားသည် ပြည်တွင်းတွင်သာရှိသည့်အတွက် မျိုးချစ်စိတ်၊ နိုင်ငံချစ်စိတ်ရှိကြရန် လိုအပ်ကြောင်းပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် ကော်မရှင်ရုံး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆင်ခေါ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး နိုင်ငံတကာရေးရာနှင့် တားဆီးကာကွယ်ရေးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများကို ပြောကြားသည်။ ထို့နောက်တက်ရောက်လာသည့်ဝန်ထမ်းများ၏ မေးမြန်းမှုများအပေါ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်မြင့်လွင်က ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးဖြေကြားပြီး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားကာ ဆွေးနွေးပွဲကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

TNLA အဖွဲ့၏ ဖမ်းဆီးခြင်းခံရပြီး စစ်သင်တန်းတက်ရောက်လိုခြင်းမရှိဘဲ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူငယ်များကို၎င်းတို့၏ မိဘအုပ်ထိန်းသူများထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၀

TNLA အဖွဲ့များသည် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူငယ်များကို အတင်းအဓမ္မဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ကာ စစ်သင်တန်းများတက်ရောက်စေပြီး စစ်မှုတာဝန်များထမ်းဆောင်စေခြင်းကြောင့် သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လိုခြင်းမရှိသော တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ TNLA အဖွဲ့၏ ဖမ်းဆီးခြင်းခံရပြီး စစ်သင်တန်းတက်ရောက်လိုခြင်းမရှိဘဲ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူငယ်များကို ၎င်းတို့၏မိဘအုပ်ထိန်းသူများထံ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့နေ့လယ်ပိုင်းတွင် အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းခန်းမ၌ပြုလုပ်ရာ တိုင်းမှူး ဝိုင်းချုပ်စိုးတင့်၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မ

မြို့ဖများ၊ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား လူငယ်များနှင့် မိဘအုပ်ထိန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ တိုင်းမှူးက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူများက ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူငယ် သုံးဦးကို တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းစီ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များက အသီးသီးလက်ခံယူကြပြီး ၎င်းတို့၏မိဘအုပ်ထိန်းသူများထံ ပြန်လည်အပ်နှံပေးခဲ့ရာ မိဘအုပ်ထိန်းသူတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူငယ်များကို ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုင်းချုပ်စိုးတင့် TNLA အဖွဲ့၏ ဖမ်းဆီးခြင်းခံရပြီး စစ်သင်တန်းတက်ရောက်လိုခြင်းမရှိဘဲ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူငယ်တစ်ဦးကို ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်စဉ်။

ဘူးသီးတောင်မြို့ရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများမှ ဘင်္ဂါလီလူမျိုးများက ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ မြို့ရွာများအတွင်း တိုက်ပွဲဖော်ဆောင်နေသော AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအား အလိုမရှိဟု ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒဖော်ထုတ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၀

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသကောင်းစားရေးဟုသုံးနှုန်း၍ အမှန်တကယ်တွင် အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်များကိုသာ စဉ်ဆက်မပြတ်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုပျက်ပြားစေရန်နှင့်ဒေသများ၏လူမှုစီးပွားဘဝများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးစေရန် ရည်ရွယ်၍ စစ်ရေးပစ်မှတ်မဟုတ်သည့် ပြည်သူများနေထိုင်ရာ မြို့ရွာရပ်ကွက်များကို တိုက်ပွဲများဖော်ဆောင်ခြင်း၊ သာသနာတရားအဆောက်အအုံများနှင့် စာသင်ကျောင်းများအတွင်းသို့ Drop Bomb များဖြင့် ပစ်ချတိုက်ခိုက်ခြင်း၊ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်း စသည့်အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ၎င်းတို့၏လုပ်ရပ်များအား ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် လုံးဝလက်ခံနိုင်မှုမရှိဘဲ ပြင်းပြင်းထန်ထန်ကန့်ကွက်ရှုတ်ချလျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ကန့်ကွက်ရှုတ်ချလျက်ရှိရာ မတ်

၁၉ ရက် ညနေ ၃ နာရီခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့ရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများမှဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကိုလိုလားသည့်ဘင်္ဂါလီလူမျိုးအင်အား ၂၀၀၀ ကျော်သည် အဆိုပါမြို့ရှိအမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းရှေ့၌ စုဝေးပြီး ၎င်းစုရပ်နေရာမှ မေယုလမ်းမကြီး-နတ်ပင်ရင်းလမ်းဆုံ-ဦးဥတ္တမလမ်းနှင့်နာရီစင်လမ်းဆုံအတိုင်း ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ချီတက်၍ ဆန္ဒဖော်ထုတ်ကြကာ ညနေ ၆

နာရီခန့်တွင် အေးချမ်းစွာလူစုခဲ့ကြသည်။ ချီတက်ရာလမ်းတစ်လျှောက်တွင် “AA အလိုမရှိ၊ တိုက်ပွဲအလိုမရှိ၊ ဘူးသီးတောင်မြို့ကိုကာကွယ်ကြ၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ပြည်တွင်းစစ်ကိုမလိုလားပါ။ ဒီနေရာတွင် မည်သည့်စစ်ပွဲမှမပြုလုပ်ရ” စသည့် ကြွေးကြော်သံများကို မြန်မာ၊ ဘင်္ဂါလီ နှစ်ဘာသာဖြင့် သံပြိုင်ကြွေးကြော်ခဲ့ကြပြီး ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲကို အောင်မြင်စွာကျင်းပခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



ဘူးသီးတောင်မြို့ရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများမှ ဘင်္ဂါလီလူမျိုးများက ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ မြို့ရွာများအတွင်း တိုက်ပွဲဖော်ဆောင်နေသော AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအား အလိုမရှိဟု ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒဖော်ထုတ်စဉ်။



အရှေ့အလယ်ပိုင်း
တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်
တိုင်းမှူး
ဗိုလ်ချုပ်မှူးမင်းထွန်း
နယ်မြေခံ နယ်လှည့်
ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က
ဒေသခံပြည်သူများအား
ကျန်းမာရေး
စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ
ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို
ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ခိုလှုံမြို့ မက်မွန်လောင်းကျေးရွာရှိ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၀
 ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ခိုလှုံမြို့ မက်မွန်လောင်းကျေးရွာရှိ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံ နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က အဆိုပါကျေးရွာရှိ အောင်ချမ်းသာမိမိမာန် တော်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဆေး ကုသရေးအဖွဲ့က နှလုံးရောဂါ၊ သွေးတိုး ရောဂါ၊ ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါ၊ ဝမ်းပျက် ဝမ်းလျှောရောဂါ၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်း ဆိုင်ရာရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ဒေသခံပြည်သူ ၁၀၀ ဦးကို လိုအပ်သည် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးကုသ ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံ တက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ်သူများကို နယ်မြေခံ တပ်မတော်ဆေးရုံသို့ တက်ရောက်ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးသည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မှူးမင်းထွန်းနှင့် တာဝန် ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး အဆိုပါဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ဆရာတော် အား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မ အလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



အကြမ်းပက်သောင်းကျန်းသူများနှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းပက်သမားများက နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ခြိမ်းခြောက် နှောင့်ယှက်လျက်ရှိသဖြင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့် ဆုံးရှုံးခဲ့သူများအတွက် အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးမည်

၁။ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် Grade 12 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲများကို မတ် ၁၁ ရက်မှစတင်၍ မတ် ၁၉ ရက်ထိ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၏ စာစစ်ဌာနအသီးသီးတွင် ဖြေဆိုခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများနှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမား များက နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ခြိမ်းခြောက်နှောင့်ယှက်လျက်ရှိသော ဒေသအချို့ရှိ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် အခွင့်အရေးဆုံးရှုံး ခဲ့ကြသည်။

၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ကျောင်းသား၊ကျောင်းသူများ၏ ပညာရေး အခွင့်အလမ်းမဆုံးရှုံးစေရန်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် မှတ်ပုံတင်ထားပြီး ဖြစ်သော်လည်း လုံခြုံရေးအခြေအနေအရ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်မရခဲ့ကြ သည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် အထူးအစီအစဉ်တစ်ရပ်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရများ၏ ပံ့ပိုးကူညီပေးမှုနှင့် သတ်မှတ်ထားသည့် အခြေခံပညာကျောင်းများရှိ စာစစ်ဌာနများသို့ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို စုစည်းခေါ်ယူ၍ စာမေးပွဲဖြေဆိုစေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဖြေဆို မည့် နေ့ရက်နှင့် စာစစ်ဌာနများကို ထပ်မံထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

ဒေသတွင်း စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ တနှုန်းပြည့်အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၀
 ဒေသတွင်းစားရေရိက္ခာဖူလုံစေရန်နှင့် ပြည်သူများ၏ စားသောက်ရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် တိုင်းစစ် ဌာနချုပ်များ၊တပ်ရင်း၊တပ်ဖွဲ့များ၌ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုပမ်းဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်ကြည်သိုက်နှင့် တာဝန် ရှိသူများက တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စံပြဘက်စုံ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိ သူများနှင့်တွေ့ဆုံကာ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးလိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး
ဗိုလ်မှူးချုပ်ကြည်သိုက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်
စံပြဘက်စုံစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးခြံရှိ စိုက်ပျိုး
မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှု
စစ်ဆေးစဉ်။

မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် ဝါးနက်ချောင်းကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်တံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးမှု စစ်ဆေး

မော်လမြိုင်ကျွန်း မတ် ၂၀
 ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး လပွတ္တာခရိုင် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း စီမံကိန်း(VDP) ရန်ပုံငွေဖြင့် ဝါးနက်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု ဝါးနက်ချောင်းကျေးရွာ၌ ကျေးရွာတွင်းကွန် ကရစ်တံတား တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို မတ် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့တွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ၌ မော်လမြိုင် ကျွန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးကျော် ကျော်နိုင်နှင့် စီမံကိန်းတာဝန်ခံဝန်ထမ်း များက ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီဝင် များနှင့်အတူ ဝါးနက်ချောင်းကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်တံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကျော် နိုင်က ဆောင်ရွက်ပြီးကွန်ကရစ်တံတားကို အကျိုးရှိစွာ တန်ဖိုးထားအသုံးပြုကြရန်နှင့် ရေရှည်အသုံးပြုနိုင်ရန် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရ မည့်နည်းလမ်းများကို ဆွေးနွေးမှာကြား ခဲ့သည်။

ဝါးနက်ချောင်းကျေးရွာ၌ တံတားအရှည် ၇၅ ပေ၊ အကျယ် ရှစ်ပေ၊ အမြင့် ၂၀ ပေ ရှိ ကွန်ကရစ်တံတားတည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းကို ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစီမံကိန်း(VDP) ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၅ သန်း၊ ပြည်သူထည့်ဝင် ငွေကျပ် ၁၈ ဒသမ ၄ သန်း စုစုပေါင်းကျပ် ၃၃ ဒသမ ၄ သန်းအသုံးပြု၍ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ နည်းပညာပံ့ပိုးမှုဖြင့် ကျေးရွာသူကျေးရွာသား များကိုယ်တိုင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ စတင်ပတ်မှစတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခု အခါ လုပ်ငန်းများရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဝါးနက်ချောင်းကျေးရွာ ရှိ အိမ်ထောင်စု ၁၇၉ စုမှ လူ ၆၈၉ ဦးတို့ အပြင် တံခွန်တိုင်ကြီး၊ တံခွန်တိုင်လေး၊ ငှက်တော်ဘုရားချောင်း၊ကွဲတလင်းကျေးရွာ မှ ပြည်သူများရာသီမရွေးအသုံးပြုနိုင်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မှ သိရသည်။

တေဇာလင်း

ရေဦးမြို့နယ်၌ ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးထားသော ကုလားပဲ ၃၅၂ ဧကထိ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်

ရေဦး မတ် ၂၀
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦးခရိုင် ရေဦးမြို့နယ်၌ ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ က စိုက်ပျိုးထားသော ကုလားပဲ ၃၅၂၈ ဧက ထိ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း ရေဦးခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ရေဦးမြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုး ရာသီကစိုက်ပျိုးထားသော ကုလားပဲစိုက် ခင်းများကို ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှ စတင် ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ ယနေ့ထိ ကုလားပဲ ၃၅၂၈ ဧကရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ပြီး တစ်ဧကလျှင် ၂၄ ဒသမ ၃၈ တင်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီမှာ ရေဦး မြို့နယ်အတွင်း ကုလားပဲ ၉၃၅၇ ဧကစိုက် ပျိုးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ စိုက်ပျိုးထားတဲ့ ကုလားပဲ တွေကို ပြန်လည်ရိတ်သိမ်းနေပါတယ်။ ဒီနေ့ ထိ ကုလားပဲ ၃၅၂၈ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးပါပြီ။ ပဲမျိုးစုံစိုက်ပျိုးရာမှာ အများဆုံးကတော့ ကုလားပဲစိုက်တာများပါတယ်။ ပဲသီးနှံ အထွက်နှုန်းနဲ့ အရည်အသွေးကောင်းမွန်ဖို့ အတွက် လိုအပ်တဲ့မျိုးကောင်းမျိုးသန့်တွေ၊ သွင်းအားစုတွေ၊ ရိတ်သိမ်းချိန်လွန်နည်း ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ (၂၀၆)



ကလေးမြို့တွင် အကြမ်းဖက်သမားများ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲမှုကြောင့် ပြည်သူများ ထိခိုက်သေဆုံးလျက်ရှိသည်ကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ လက်နက်ကြီးကျရောက်ပေါက်ကွဲမှုကြောင့်ဟု မဟုတ်မမှန် စွပ်စွဲရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မတ် ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဆိုက်တွဲမောင်းနှင်လာသော သားအဖနှစ်ဦး ပွဲချင်းပြီး သေဆုံးခဲ့သည်။ သတင်းနှင့် ပတ်သက်၍ လတ်တလော ကလေးမြို့ပေါ် ရှိ ရပ်ကွက်များတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ

၏ လက်နက်ကြီး ကျရောက်ပေါက်ကွဲမှု ကြောင့် ပြည်သူများထိခိုက်သေဆုံးမှု များပြားလာကြောင်း အထင်အမြင်လွှဲမှားဖွယ် သတင်းတူ၊ သတင်းမှားများကို တရားမဝင် ပြည်ဖျက်မီဒီယာများက တစ်ဖက်သတ် စွပ်စွဲရေးသားထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အဆိုပါသတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသခံ ပြည်သူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ

မတ် ၁၈ ရက်နံနက်ပိုင်းက စစ်မြို့ရပ်ကွက် KBZ ဘဏ်ခွဲ(၂) ရွှေတွင် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ ထောင်ထားသည့် မိုင်းတစ်လုံးပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ဆိုက်တွဲမောင်းနှင်လာသည့် သားအဖနှစ်ဦး ပွဲချင်းပြီး သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရှိ ရသည်။ တရားမဝင် ပြည်ဖျက်မီဒီယာများသည်

ပြည်သူများကို သတင်းမှန်များ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီသိရှိစေရန် ရေးသားထုတ်လွှင့် ခြင်းမရှိဘဲ သတင်းတု၊သတင်းမှားများဖြင့် သာ သတင်းအဆိပ်ခတ်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံ တွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ပျက်ပြားစေ မည် တစ်ဖက်သတ်စွပ်စွဲရေးသားချက်များ ကိုသာ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ရေးသားဖြန့်ဝေနေ ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မော်ဘိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအချို့တွင် စစ်မှုထမ်းစာရင်းများကောက်ခံရာတွင် အမျိုးသမီးများကိုပါ ကောက်ခံလျက်ရှိကြောင်း ကောလာဟလ သတင်းတု၊သတင်းမှားများကို မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ



နေပြည်တော် မတ် ၂၀ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မော်ဘိုမြို့နယ် အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ကျေးရွာ အချို့တွင် စစ်မှုထမ်းစာရင်းများ ကောက်ခံရာတွင် အမျိုးသမီးများကိုပါ ကောက်ခံလျက်ရှိ ကြောင်း ကောလာဟလ သတင်းတု၊သတင်း မှားများကို ပြည်သူများ စိုးရိမ်စိတ်များဖြစ် ပေါ်စေရန် တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာ များက လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အဆိုပါသတင်းနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်

ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ ပြည်သူ စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေး လုပ်ငန်းများကို ရပ်ကွက်၊ကျေးရွာများသို့ တွင်းဆင်းဆောင်ရွက်၍ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းများကို ပြည်သူအများ သိရှိနိုင် စေရေးအတွက် စနစ်တကျလုပ်ဆောင်ပေး လျက်ရှိကြောင်းနှင့် အမျိုးသမီးများ ပြည်သူ စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို စတင်အကောင်အထည် ဖော်ရာ၌ လတ်တလောတွင် အမျိုးသမီးများ ကို စစ်မှုထမ်းရန်အတွက်ခေါ်ယူရန် အစီအစဉ် မရှိသေးကြောင်း၊ ပြည်သူစစ်မှု

ထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိရှိလိုသည်များကို <https://mod.gov.mm/node/74> တွင် လေ့လာနိုင်ကြောင်းကို Mobileဖုန်းများ သို့ SMS (စာတိုပေးပို့ခြင်း) ဝန်ဆောင်မှု များဖြင့် အများပြည်သူထံသို့ပေးပို့ အသိပေးခြင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော် လည်း တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာများက အရက်ဂုဏ်သိက္ခာကင်းမဲ့စွာ လုပ်ကြံ ဖန်တီးရေးသားနေခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရာနှင့် ပတ်သက်၍ လူအချို့က ငွေတောင်း၍ လိမ်လည်မှုပြုလုပ်

လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပြီး ပြည်သူများ အနေဖြင့် လိမ်လည်မှုများမှ ရှောင်ရှားနိုင် ရန်နှင့် အခြေအမြစ်မရှိသည့် သတင်းမှား များကြောင့် လူငယ်လူရွယ်များ လမ်းမှား မရောက်စေရန်အတွက် စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရာ သတင်းမှား သိရှိနားလည်စေရေး နိုင်ငံပိုင် မီဒီယာများ၊ စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရာအသိပညာ ပေးသတင်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ထုတ်လွှင့်အသိပေးလျက်ရှိကြောင်း [https:// mod.gov.mm/node/74](https://mod.gov.mm/node/74) တို့တွင်လည်း ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကြောင့် နယ်စပ်နှင့်ပြည်ပသို့ ထွက်ခွာသူများပြားနေကြောင်း ကောလာဟလသတင်းမှားများကို ဝါဒဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၀ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် စတင်အာဏာ တည်ကြောင်းသတ်မှတ်သည့် အမိန့်ကြော်ငြာ စာဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်အတွက် ပြည်သူများ နယ်စပ်နှင့်ပြည်ပများသို့ ထွက်ခွာသူ များပြားနေကြောင်း ကောလာဟလ သတင်း မှားများကို ပြည်ဖျက် NUG အဖွဲ့မှပြည်သူ များကို ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေရန် အတွက် ဝါဒဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိ ရသည်။ အဆိုပါ ကောလာဟလသတင်းသည် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ် အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသည့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို စောင့်ထိန်းရန်

အလို့ငှာ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားတိုင်းစစ်ပညာ သင်ကြားတတ်မြောက်ပြီး နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်မှုထမ်းဆောင်ကြ မည်ကိုပြည်ဖျက် NUG အဖွဲ့မှ မနာလို မရှုဆိတ်ဖြင့် အဖျက်သဘောဆောင်ကာ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ၏ နိုင်ငံချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်များကို မတုတ်မမှန် ကောလာ ဟလသတင်းများဖြင့် ထင်ယောင်ထင်မှား ဖြစ်စေရန်လည်းကောင်း၊ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ အစည်းများသို့ လူငယ်လူရွယ်များ ဝင်ရောက်လာစေရန် စည်းရုံးသိမ်းသွင်း နေခြင်းသာဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများ ကလည်း တောမီးလောင်တောကြောင် လက်ခမောင်းခတ်ဆိုသကဲ့သို့ နိုင်ငံရေး သဘောထားကွဲလွဲမှုများကြောင့် ဖြစ်ပေါ် နေသည့် ပဋိပက္ခများကိုအခွင့်ကောင်းယူ၍

ပြည်သူများကိုဒလန်ဟုစွပ်စွဲ၍ ဖမ်းဆီး သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ နေအိမ်များကိုမီးရှို့ဖျက်ဆီး ခြင်းနှင့် အများပြည်သူ အသုံးပြုသွားလာ နေသည့် လမ်းများပေါ်တွင် မိုင်းထောင် ထားရှိခြင်းစသည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ဖြင့် ပြုမူလုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ တွင်လည်း နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၊အုပ်ချုပ်ရေး တာဝန်ရှိသူများဖြစ်ကြသည့် သက်ဆိုင်ရာ စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရေးအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိ သူများကို ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်လျက် ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် တရားမဝင်ပြည်ဖျက်မီဒီယာ များနှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက် များနှင့်အညီ စစ်ပညာသင်ကြားတတ်မြောက် မှုမရှိစေရန်နှင့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး အတွက် စစ်မှုထမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိစေရန်



လုပ်ကြံသတင်းများ၊ ကောလာဟလသတင်း များကို ပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲမှား စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ဝါဒဖြန့်ဝေလျက် ရှိရာ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့်လည်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရာ သတင်းအချက် အလက်များကို နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှ



တစ်ဆင့်စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေး သတင်းများထုတ်လွှင့်ချက်များကို စဉ်ဆက် မပြတ် ထုတ်လွှင့်အသိပေးလျက်ရှိပြီး <https://mod.gov.mm/node/74> တို့တွင် လည်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင် ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် မတ် ၂၀ အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာ ထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့ နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့်ပြည်သူ လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ် စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြား စေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒ ဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန် ရက်များကတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့်ပြုလုပ် လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိ

နားမလည်၍ ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက် ဖြစ်စေမည်ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်မျှဝေ ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ၅၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည် အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်း နိုင်ငံသားပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး

ဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော် ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများကတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော် လည်း မတ် ၁၉ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန် ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ် ဆောင်ခဲ့သည့် “မစပယ်” Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (က)ရပ်ကွက်

နေ သန်းသန်းဝင်းအား နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင်လည်းကောင်း၊ ၎င်း၏သား ဖြစ်သူ “ကိုမျိုးမျိုး” Facebookအကောင့် ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ တီဏ်ထက်အား နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင်လည်းကောင်း၊ “Lu Soe Lay” Facebookအကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ် သူ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့နယ် ပန်းဘဲတန်းရပ်ကွက်နေ လှပိုင်(ခ)အာကာမိုး အား နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊ “လေလွင့်ငှက်ငယ်” Facebook အကောင့် ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြန်တန်ဆာမြို့ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်နေ ထင်လင်းအောင် အား ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာရဲစခန်းအသီးသီး၌ တရား

ဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖြင့် လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့ ၏လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်း တို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကိုပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရ ယန္တရားများပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့မှု အပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီထိရောက်စွာအရေးယူသွား မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒ ဖြန့်သူများကို ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းမိတ်ပြည်သူများသိရှိနိုင် ရေးအသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

0 w kw h @

ခွဲခွာခြင်း၏အားဟန်

မေခြားသွယ်(တွံတေးမြေ)



(၁)

“ကိုမင်းခန့်။ ရှင် ဟိုအလုပ်တွေပြန်လုပ် နေတာလား”

ဇနီးဖြစ်သူ ကြည်ဖြာ၏ မေးခွန်းကြောင့် မင်းခန့် ကိုကို နံနက်စာ စားနေရာမှ ဇနီးဖြစ်သူကို အလိုမကျ စွာ ကြည့်လိုက်မိသည်။ ထိုသို့ကြည့်ပြီး ရေခွေးကြမ်း တစ်ခွက်ကို မော့သောက်လိုက်ပြီး-

“ငါ ဘာအလုပ်လုပ်ပါစေ မင်း ဝမ်းဝပြီး ခါးလှရင် ရပြီမဟုတ်လား။ ဘာတွေစစ်စစ်နေတာလဲ”

မင်းခန့်ကို ပြောလိုက်သောစကားကြောင့် ကြည်ဖြာ ရင်တွင်းဝမ်းနည်းစိတ်ကို လှိုက်တက်လာရ သည်။ ကြည်ဖြာသည် ချစ်သူမျက်နှာ တစ်ကမ္ဘာ ထင်၍ မိဘများသဘောမတူကြသည်ကို ဥပက္ခာ ပြုကာ မင်းခန့်ကိုနောက်လိုက်လာပြီး မင်းခန့် ကိုကိုနှင့် လက်ထပ်ခဲ့၏။ မင်းခန့်ကိုကို ကို ချစ်လွန်း၍ မင်းခန့်ကိုကို တစ်ယောက် ဥပဒေနှင့် မလွတ်ကင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်ခြင်းအလုပ်ကို လုပ်ကိုင် နေသည်ကိုပင် မသိသလို နေပေးခဲ့၏။ ထိုသို့ နေပေး ခဲ့ခြင်းသည် ကြည်ဖြာကို ဝမ်းနည်းစိတ်၏ ဇနီးဖြစ် စေခဲ့သည်။ အချစ်ကို ဘဝဟုထင်နေသော ကြည်ဖြာ အတွက် ထိုကဲ့သို့ နေရသည်ကိုပင် ခင်ပွန်းအပေါ် စိတ်ကွက်ခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။

သို့သော် အချိန်ကြာလာသည်အခါ ကြည်ဖြာ ၏စိတ်ကို ပြောင်းလဲလာခဲ့သည်။ ထိုသို့ ပြောင်းလဲ လာခြင်းသည် ကြည်ဖြာတစ်ယောက် မင်းခန့်ကိုကို၏ ရင်သွေးကို လွယ်ထားရသောကြောင့်ဖြစ်သည်။

(၂)

“အစ်ကို ကြည်ဖြာမှာ အစ်ကိုရဲ့ ရင်သွေးလေး ရှိနေပြီ”

ကြည်ဖြာထံမှ ကြားလိုက်ရသည့်စကားကြောင့် မင်းခန့်ကိုကို တစ်ယောက် အံ့ဩသွားရသည်။

“ကြည်ဖြာ ကြည်ဖြာမှာ တကယ် ကိုယ်ဝန်ရှိ နေတာလား”

“ဟုတ်တယ် အစ်ကို”

ကြည်ဖြာခေါင်းညိတ်ပြသည်အခါ မင်းခန့်ကိုကို ရင်ထဲတွင် ဖြစ်ပေါ်လာသော ကြည်နူးပျော်ရွှင်မှုကို သည် အသွေးအသားထဲထိ စီးဆင်းလာခဲ့သည်။ သူ ဘဝတွင် ဖခင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီဟူသော ခံစားချက်က လွန်စွာကြည်နူးစရာကောင်းနေ၏။

သူ၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီးသည်လေးကို သူ

ရင်ခွင်မှာ တင်းကျပ်စွာပွေ့ဖက်ရင်း-

“ကျေးဇူး ကျေးဇူးတင်ပါတယ် ကြည်ဖြာရယ်။ အစ်ကို အလုပ်တွေ အရင်ကထက် ပိုကြိုးစားလုပ် ပါ့မယ်ကွာ”

မင်းခန့်ကိုကို၏ ကတိပေးစကားကြောင့် ကြည်ဖြာ က ခင်ပွန်းဖြစ်သူ၏လက်နှစ်ဖက်ကို တင်းကျပ်စွာ ဆုပ်ကိုင်လိုက်ပြီး တစ်စုံတစ်ခုကို ပြောရန်အားယူနေ၏။ လက်နှစ်ဖက်ကို ဖိဆုပ်ကာ သူ့ကိုစကားပြောရန် အားယူနေသည့် ကြည်ဖြာကို မင်းခန့်ကိုကို စူးစိုက် ကြည့်လိုက်ပြီး-

“အစ်ကိုကို ပြောစရာရှိလို့လား ကြည်ဖြာ”

ကြည်ဖြာ ခေါင်းညိတ်ပြကာ မင်းခန့်ကိုကို ကို မဝံ့မရဲကြည့်လိုက်မိသည်။

“အစ်ကို မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းတဲ့အလုပ်ကို မလုပ် ပါနဲ့တော့လားဟင်”

ချစ်ဇနီး၏ မဝံ့မရဲဆို လာသောစကားကြောင့် မင်းခန့်ကိုကိုတစ်ယောက် သက်ပြင်းချလိုက်ပြီး-

“ကြည်ဖြာက အစ်ကိုကို ဒီအလုပ်တွေ မလုပ်စေ ချင်တော့ဘူးလား”

“ဖြစ်နိုင်ရင် အစ်ကိုကို ကြည်ဖြာ မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းတဲ့အလုပ်ကိုမလုပ်စေချင်တော့ဘူး။ ကြည်ဖြာ တို့ မရှိအတူ၊ ရှိအတူဘဝနဲ့ပဲ အေးအေးဆေးဆေး ဖြတ်သန်းချင်တယ် အစ်ကိုရယ်။ အခုဆို ကြည်ဖြာ တို့မှာ ရင်သွေးလေး ရှိလာပြီ။ ရင်သွေးလေး မွေးလာ ရင် သူ့အဖေက ဒုစရိုက်လောကထဲကဆီပြီး မျက်နှာ ငယ်ရမှာ အစ်ကို စိတ်မပူဘူးလားဟင်။ ကြည်ဖြာ တော့ စိုးရိမ်မိတယ် အစ်ကိုရယ်”

ချစ်ဇနီး၏ တောင်းဆိုလာသော စကားသံ တချို့သည် မင်းခန့်ကိုကို၏ အသိစိတ်တချို့ကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့်ပင် ဇနီးဖြစ်သူကို သူ “မကောင်းသည့် အလုပ်တွေ မလုပ်တော့ပါဘူး” ဟု ကတိပေးခဲ့သည်။

(၃)

မင်းခန့်ကိုကိုတစ်ယောက် မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်း သည့်အလုပ်ကို ကြည်ဖြာကိုယ်ဝန်ရှိစဉ်ကတည်းက မလုပ်တော့ပေ။ ကြည်ဖြာမွေးဖွားခါနီး သုံးလအလိုတွင် သူ ဒုစရိုက်လောကထဲသို့ တစ်ကျော့ပြန်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဇနီးဖြစ်သူကို သူ မကောင်းသည့်အလုပ် ပြန်လုပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဘာတစ်ခုမှ ရှင်းပြ ပြောပြမည် မဟုတ်ပေ။ အဆင်မပြေဘူးပြောလျှင်

ကြည်ဖြာသည် သူမိဘများထံမှ ငွေကိုလက်ဖြန့် တောင်းပေးလိုမိမည်။ အစကတည်းက သဘောမတူ သော မိဘများထံတွင်လည်း လက်ဖြန့်၍ ဇနီးဖြစ်သူကို တစ်ကျပ်တစ်ပြားပင် မတောင်းစေချင်ပေ။ ထို့ကြောင့် သူသည် ကြည်ဖြာ မီးဖွားခင်အချိန်ထိ ယခင် အလုပ်ကိုသာ ပြန်လုပ်မည်ဟု ဆုံးဖြတ်ချက်ချခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။

(၄)

ည၏ တိတ်ဆိတ်မှုသည် သူရင်ထဲရှိ သောကများ ကို မချေဖျက်နိုင်ခဲ့ပေ။ သူရင်ထဲတွင် ဇနီးဖြစ်သူကို ချစ်သည်စိတ်၊ ပြည့်စုံအောင်ထားချင်သည်စိတ်တို့ သည် သူ့ကိုလမ်းမှားသို့ တစ်ဖန်ပြန်ရောက်စေခဲ့ပြန် သည်။ ပြီးခဲ့သော ငါးနှစ်က သူသည် အပေါင်း အသင်းများက လောင်းကစားသမားဘဝ၊ မူးယစ်ဆေး စွဲနေသည့် လူငယ်တစ်ယောက်ဘဝ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းဝယ်ရေးသမားဘဝ၊ ဘဝအမျိုးမျိုးကို ဖြတ်သန်း ကာဘဝတွင် ကျင်လည်ခဲ့သည်။ ကြည်ဖြာနှင့် တွေ့ဆုံသည့်အချိန်တွင်သူသည်ကြည်ဖြာကို မြတ်မြတ် နိုးနိုး ချစ်ခဲ့မိသည်။ ကြည်ဖြာကို လက်ထပ်ခွင့်တောင်းပြီး လက်ထပ်သည့်အချိန်တွင် ကြည်ဖြာ၏ မိဘများသည် သူလို ဒုစရိုက်သမားနှင့် သဘောမတူခဲ့ပေ။ သဘော မတူခဲ့သလို ကြည်ဖြာကိုပင် အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခဲ့ ကြသည်။ ထိုအချိန်မှစ၍ သူနှင့် ကြည်ဖြာသည် နှစ်ယောက်တစ်ဘဝ ထူထောင်ခဲ့ကြသည်မှာ ယခု ရင်သွေးလေးရှိလာသည့်အချိန်ထိပင်ဖြစ်သည်။

(၅)

“အစ်ကို မအိပ်သေးဘူးလား”
ကြည်ဖြာ တစ်ရေးနိုးလာသည်အခါတွင် သူ ဘေးတွင် အိပ်နေသည့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူရှိမနေပေ။ ထို့ကြောင့် အိပ်ခန်း၏ အပြင်ဘက်ကိုထွက်ကြည့် သည့်အခါ အိမ်ရှေ့တွင် ထိုင်နေသည်ကို တွေ့လိုက် ရသည်။ ကြည်ဖြာတစ်ယောက် ခင်ပွန်းဖြစ်သူ အနား ကို လျှောက်လာခဲ့ပြီး သူ့အနားတွင်ထိုင်လိုက်သည်။

“ဘာတွေ စိတ်ညစ်နေတာလဲ အစ်ကို”
ထိုသို့ ကြည်ဖြာမေးလာသည်အခါ သူ ကြည်ဖြာကို ကြည့်ကာ သက်ပြင်းချလိုက်ပြီး-

“တစ်ခါတလေ ဘဝက စိတ်ကူးယဉ်နဲ့ မပြီးဆုံး ဘူး ကြည်ဖြာ။ အစ်ကိုတို့ဘဝတွေ သိပ်ကိုခက်ခဲ လွန်းတယ်ကွာ”

“အစ်ကို ဘာတွေဖြစ်နေတာလဲဟင်”

ကြည်ဖြာတစ်ယောက် သူ့လက်ကို ဆုပ်ကိုင်ရင်း မေးလိုက်၏။ သူသည် ချစ်ရပါသော ဇနီးဖြစ်သူကို တောင်းပန်သော မျက်ဝန်းများဖြင့် ကြည့်လာပြီး-

“အိမ်ထောင်သက်တမ်းတစ်လျှောက်လုံး ကြည်ဖြာ ကို ပြည့်စုံအောင် မထားပေးနိုင်ခဲ့လို့ အစ်ကိုတောင်းပန် ပါတယ်။ အစ်ကိုလေ ကြည်ဖြာပြောသလို ကလေးလေး အတွက် အများကြီးစဉ်းစားခဲ့တယ်။ ဒုစရိုက်သမား တစ်ယောက်ရဲ့ ကလေးအဖြစ် အစ်ကို ကလေးကို မျက်နှာမငယ်စေချင်ပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ ဒါပေမဲ့။ ကြည်ဖြာ မီးဖွားဖို့ ငွေလိုနေတယ် ကြည်ဖြာ”

တိမ်ဝင်သွားသော သူ့အသံမှာ ဝမ်းနည်းမှုများ ပါဝင်နေသဖြင့် ကြည်ဖြာ သူ့လက်များကို ခပ်တင်းတင်း ဆုပ်ကိုင်လိုက်ပြီး-

“အစ်ကို စိတ်ထဲမှာ ကြည်ဖြာကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံ မထားနိုင်ဘူးဆိုတဲ့ စိတ်နဲ့ သိမ်ငယ်နေတာလား”

“အားလုံးပဲ အစ်ကိုကြောင့်။ အစ်ကိုနဲ့အတူ ကြည်ဖြာဝမ်းပြေးဘဝရောက်နေတာလဲ အစ်ကို မကြည့်ရက်ဘူး။ အစ်ကို ရင်သွေးကိုတော့ အဲဒီလို မဖြစ်စေရပါဘူး။ အစ်ကို ကတိပေးတယ်။ ကလေးလေး ကို ကောင်းကောင်းမွန်မွန်နဲ့ လူလောကထဲ ခေါ်လာ ပေးပါ။ အစ်ကို ကလေးလေးအတွက် အကောင်းဆုံး တွေ တွေးထားပြီးပါပြီ ကြည်ဖြာ”

ခင်ပွန်းဖြစ်သူ၏စကားက ထူးဆန်းနေသော် လည်း ကြည်ဖြာ ပြန်မမေးဖြစ်ပေ။ သူ့ကိုသာ နှစ်သိမ့်၍ ထိုညကို အိပ်ပျော်အောင် အိပ်လိုက်မိသည်။

(၆)

“မင်းခန့် မင်း ငါတို့နဲ့ တကယ် လက်တွဲဖြုတ် တော့မှာလား”

ကျော်လေယူတစ်ယောက် ဆေးလိပ်ကို လက်ကြား ညှပ်ကာ သူ့ရှေ့မှာ ထိုင်နေသော မင်းခန့်ကိုကို ကို မေးခွန်းထုတ်လိုက်၏။ မင်းခန့်ကိုကိုတစ်ယောက် သက်ပြင်းကို ခပ်ပြင်းပြင်းချလိုက်ပြီး-

“ကျွန်တော် ဆုံးဖြတ်ပြီးပြီ ကိုကျော်။ ကျွန်တော် ရှေ့လျှောက် တောင်းရောင်းကောင်းဝယ်ပဲ လုပ်စား တော့မယ် ကိုကျော်”

သူ့စကားကြောင့် ကျော်လေယူတစ်ယောက် စုတ်တစ်ချက်သပ်လိုက်ပြီး-

“ငွေကို ခက်ခက်ခဲခဲရှာဖွေနေရတဲ့ခေတ်မှာ မင်း ကအပြင်လောကမှာ ရပ်တည်မယ် ဟုတ်လား မင်းခန့်။ မင်း ဘာသွားလုပ်စားမှာလဲ။ လမ်းဘေးမှာ ပလုံသွား ကောက်မှာလား”

ကျော်လေယူစကားကြောင့် မင်းခန့်ကိုကို ပြုံးလိုက်ပြီး-

“ပလုံကောက်ဆိုရင်လဲ ကောက်လိုက်မယ်။ ကျွန်တော့်ရင်သွေးရဲ့ဘဝကို ကျွန်တော့်ကြောင့် မသိမငယ်စေချင်ဘူး ကိုကျော်”

“ဒါဆို မင်း ငါတို့နဲ့ လက်တွဲဖြုတ်ပြီး အပြင် လောကမှာနေဖို့ ဆုံးဖြတ်လိုက်တာ မမွေးသေးတဲ့ မင်းကလေးကြောင့်ပေါ့ ဟုတ်လား မင်းခန့်”

မျက်မှောင်ကြုတ်ကာမေးလာသော ကျော်လေယူ စကားကြောင့် သူခေါင်းညိတ်ပြလိုက်ပြီး-

“ဟုတ်ပါတယ် ကိုကျော်။ ကျွန်တော့်ကို နားလည် ပေးပါဗျာ။ ကျွန်တော် ဖခင်ပီသချင်တယ်ဗျာ”

မင်းခန့်ကိုကို စကားကြောင့် ကျော်လေယူ လက် မခံချင်သော်လည်း လက်ခံပေးလိုက်ရသည်။ ကျော် လေယူသည်လည်း ကလေးနှစ်ယောက် ဖခင်ဖြစ်နေ သဖြင့် ဖခင်တစ်ဦး၏ ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ကောင်းစွာ နားလည်နေသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ သို့သော် သူသည် မင်းခန့်ကိုကိုကဲ့သို့ ဒုစရိုက်လောကကို စွန့်လွှတ် နိုင်ဦးမည်မဟုတ်ပါ။

(၇)

ကြည်ဖြာသည် သားယောက်ျားလေးတစ်ဦးကို မွေးဖွားခဲ့သည်။ ထိုသားလေးကိုကြည့်ပြီး မင်းခန့်ကိုကို ၏ အသွေးအသားတို့သည် သီတာရေစင်ကဲ့သို့ အေးမြ ခဲ့သည်။ သူသည် ဖခင်တစ်ဦးဖြစ်လာပြီဟူသော အသိစိတ်တို့ ဝင်ခဲ့လျှင် တစ်စုံတစ်ခုကိုလုပ်ရန် ရဲဝံ့စွာ ဆုံးဖြတ်လိုက်သည်။

ဤဆုံးဖြတ်ချက်သည် သားငယ်၏ဘဝကို သူ

စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးထားသော ပဲတီစိမ်း ၂၂၀၉ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီး



အားလုံးရိတ်သိမ်းပြီးပါပြီ။ ပဲတီစိမ်း တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးဖို့၊ မျိုးကောင်းမျိုး သန့်တွေ သုံးစွဲဖို့ ပညာပေးတာ တွေရှိတယ်” ဟု စစ်ကိုင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးဇော်ဦးက ပြောပြသည်။

စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် ဆောင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ ပဲတီစိမ်း ၂၂၂၈ ဧက လျာထားစိုက်ပျိုးခဲ့ရာ ၂၂၀၉ ဧက စိုက်ပျိုး နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် ယခုနှစ် ပဲတီစိမ်းစိုက်တောင်သူများကို မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ဒေသ နှင့်ကိုက်ညီသည့် မျိုးကောင်း မျိုး သန့်ရရှိရေး၊ စိုက်နည်းစနစ်မှန်ကန် ရေး၊ ပိုးမွှားကျရောက်မှုကင်းရှင်း ရေး၊ ဓာတ်မြေဩဇာ စနစ်တကျ သုံးစွဲရေး၊ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန် ရေးတို့ကို အသိပညာပေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၂၀၆)

စစ်ကိုင်း ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းခရိုင် စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးထားသော ပဲတီစိမ်း ၂၂၀၉ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

စစ်ကိုင်းမြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးထားသော ပဲတီစိမ်းစိုက်ခင်းများကို ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှစတင် ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ ယနေ့ထိ ၂၂၀၉ ဧက ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊

ပဲတီစိမ်း တစ်ဧကလျှင် ၁၅ ဒသမ ၁၄ တင်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “စစ်ကိုင်းမြို့နယ်မှာ ဆောင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ ပဲတီစိမ်း ၂၂၀၉ ဧက စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့တယ်။ လက်ရှိ အချိန်မှာတော့ ပဲတီစိမ်း ဧက

ငမဲမြို့နယ် စာတက်ကူကျေးရွာ၌ ပဉ္စမအကြိမ် မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

ငမဲ ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် ငမဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက စာတက်ကူကျေးရွာ၌ ပဉ္စမအကြိမ် မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း အရင်းမပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေးခြင်းကို မတ် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါကျေးရွာ၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချေးငွေပေးပို့ရာ ငမဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အကြောင်းကို ရှင်းလင်း

ဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဖြိုးပြည့်စုံ ဟိန်းက မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လက်စွဲစာစောင်ပါ ညွှန်ကြားချက်များ၊ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရခြင်းကြောင့် ရရှိလာမည့်အကျိုးကျေးဇူးများ၊ ငွေထုတ်ချေးရာတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများ ထားရှိရမည့် ကျေးရွာစိတ်ဓာတ်တို့နှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအကြောင်းကို ရှင်းလင်း

ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ငမဲမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဖြိုးပြည့်စုံဟိန်းနှင့် စီမံကိန်းတာဝန်ခံ ဝန်ထမ်းများက မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များထံ ရန်ပုံငွေကျပ် ၄၀၄ သိန်းလွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များက စာတက်ကူကျေးရွာရှိ စိုက်ပျိုးရေး

လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၆၈ ဦးကို ငွေကျပ်၁၈၃ ဒသမ ၅ သိန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၄၂ ဦးကို ငွေကျပ် ၇၁ သိန်း၊ အရောင်းအဝယ် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၃၃ ဦးကို ငွေကျပ် ၈၂ သိန်း၊ အခြား လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၃၇ဦးကို ငွေကျပ် ၇၃ ဒသမ ၅ သိန်း စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ၁၇၈ဦးကို ငွေကျပ် ၄၁၄သိန်း ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စင်မာ

စာမျက်နှာ ၂၄ မှအဆက်
ကြောင့်အရိပ်မည်းကြီးတစ်ခု မကြီးစိုးစေချင်သော စိတ်ကြောင့်ဖြစ်သည်။ သားလေး တစ်လပြည့်သည့်နေ့တွင် ကြည်ဖြာနှင့် သားလေးကို ကြည်ဖြာ၏ မိဘများထံ ပြန်အပ်ခဲ့သည်။ ကြည်ဖြာသည် သူ၏ ဆုံးဖြတ်ချက် ကြောင့် မျက်ရည်များ အဆက်မပြတ်ကျဆင်းနေခဲ့ရသည်။ ကြည်ဖြာ၏ မိဘများသည် ယခင်က သူနှင့်ကြည်ဖြာကို လက်မခံခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ ပြန်လည်လက်ခံခဲ့သည်။ ဤသည်ကလည်း မြေး မျက်နှာကြောင့်သာ ဖြစ်သည်။ “သားအချစ်၊ မြေးအနှစ်” ဆိုသည် စကားအတိုင်း ကြည်ဖြာ၏ မိဘများသည် သမီးဖြစ်သူကို မည်သို့ပင် အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ပါသည်ဟု ဆိုပါစေ မြေးမျက်နှာကို မြင်သည့်အခါ တွင် အရာရာအားလုံး သင်ပုန်းချေပြီးဖြစ်ခဲ့ရသည်။

(၈)
ကြည်ဖြာသည် သူတို့သားအမိကို ထားခဲ့တော့မည့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူ၏ လက်ကို ခပ်တင်းတင်းဆုပ်ကိုင်ရင်း-
“အဲလိုလုပ်မှ ဖြစ်မှာလား အစ်ကိုရယ်။ ကြည်ဖြာတို့ သားအမိကို ထားခဲ့ပြီး အစ်ကိုအပြစ်တွေအားလုံးအတွက် အဖမ်းခံမှ ဖြစ်မှာလား အစ်ကို”
“ကြည်ဖြာ”
မင်းခန့်တို့ကိုသည် ကြည်ဖြာ၏ လက်ကလေးကို ကြင်နာစွာ ဆုပ်ကိုင်ရင်း-
“အစ်ကိုလေ ကြည်ဖြာနဲ့ သားကို ခွဲမသွားချင်ပါဘူး ကြည်ဖြာ။

အစ်ကို အပြစ်တွေ များခဲ့ပါတယ်။ အစ်ကို့သားရဲ့ အနာဂတ်ကို အစ်ကိုရဲ့ အရိပ်မည်းတွေ မစွန်းထင်းစေချင်ဘူး ကြည်ဖြာရယ်။ တရား ဥပဒေကပေးတဲ့ အပြစ်ဒဏ်ကိုခံယူပြီး ကြည်ဖြာတို့ သားအမိဆီ အစ်ကို ပြန်လာခဲ့ပါမယ်။ အစ်ကို ကတိပေးပါတယ် ကြည်ဖြာရယ်”
“ကျန်းမာရေး ဂရုစိုက်နော် အစ်ကို”
“မင်းနဲ့ သားလဲ ကျန်းမာရေး ဂရုစိုက်နော်။ အစ်ကို အပြစ်တွေ ဆေးကြောပြီးတဲ့နေ့ကျရင် ပြန်လာခဲ့ပါမယ်။ အခုတော့ အစ်ကိုကို သွားခွင့်ပြုပါနော်”
ကြည်ဖြာသည် ဝမ်းနည်းမှုများကြားမှ ခေါင်းညိတ်ပြသည်။ မင်းခန့် ကိုကိုသည် သားဖြစ်သူ၏ ပါးပြင်လေးကို ဖိကပ်နှမ်းရှုပ်ရင်း ကျော ခိုင်းလှည့်ထွက်ခဲ့သည်။ ကြည်ဖြာသည်လည်း လှည့်မကြည့်ဘဲ ထွက်ခွာ သွားသော ခင်ပွန်းဖြစ်သူ၏ ကျောပြင်ကို ငေးကြည့်ရင်း ရှိုက်ငို ကျန်ရစ်ခဲ့လေသည်။
နှစ်ဦးစလုံး၏ ရင်ထဲတွင် ခွဲခွာခြင်းဆိုသည် အသိတို့ ဝင်ရောက်လာ ခဲ့လျှင် ပြင်းထန်စွာ နာကျင်ခံစားခဲ့ကြရသည်။ သို့သော် သူတို့နှစ်ဦး၏ ရင်ထဲသို့ သားငယ်အတွက်ဆိုသည့် အသိစိတ်တို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့လျှင် ရှေ့ဆက်ရမည့် ဘဝများအတွက် အားအင်ဖြစ်ခဲ့ကြရသည်။
မိဘဖြစ်ပြီးဆိုသည့်အသိစိတ်နှင့် သားအတွက်ဆိုသည့်အသိစိတ် နှစ်ခုပေါင်းစပ်လိုက်သည်အခါ သူတို့နှစ်ဦး၏ ခွဲခွာခြင်းသည် သားဖြစ် သူ၏ အနာဂတ်အတွက်ဟူသော စိတ်တို့ဖြင့် အားမာန်ဖြစ်နေခဲ့မှာ မလွဲကန်ဖြစ်ပါတော့သည်။

ကောင်းရာကို တွေးကြံပြု

- ကောင်းရာကို တုပလျက် လူ့ဘဝတွက် အမြဲရှင်သန်၊ မကောင်းမှုတွေ ဟူသမျှ ရှောင်ကြအမှန်၊ မွန်မြတ်သော စိတ်သန္တာန် အတွေးအကြံ ဖြူစင်မနေေး၊ ပရအကျိုးကို ရည်မျှော်မှန်း ထမ်းရွက်စို့လေး။
 - မေတ္တာကို ရင်မှာပွေးလို့ အကြင်နာပေး လွှဲရင်ခွင်၊ အမှန်းတရားတွေ ဘယ်မပွား ဖယ်ရှားရှောင်ကြဉ်၊ စိတ်ထားလေး ပွေးဖြူစင် လူ့ဘဝတွင် နေထိုင်ရင်း၊ အတ္တမာန်တွေ အစွယ်ဖြတ်လို့ ပယ်သတ်စေမင်း။
 - ကိုယ့်ဂုဏ်အင် ရနံ့သင်းဖို့ သန့်ရှင်းတဲ့ စိတ်ကိုဆောင်၊ ဉာဉ်ဆိုးတွေ ရင်မှာမဖက်နဲ့ ရှေ့ဆက်လူ့ဘောင်၊ အပိုက်တရား ဝေးစွာရှောင် ယခုနောင် ချမ်းသာမလွဲ၊ အပြစ်ဘယာတွေ ဘေးမခလို့ အေးမြစေအမြဲ။ ။
- ရဲသွေးနီ(တက်ဝန်)**

မြဝတီမြို့နယ် အင်ကြင်းမြိုင်ကျေးရွာ၌ မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများစစ်ဆေး

မြဝတီ ၂၀
ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက မြဝတီမြို့နယ် အင်ကြင်းမြိုင်ကျေးရွာ၌ မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နေမှုကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ တွင်းဆင်း စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ တွင် မြဝတီခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင် ဦးစီးမှူး ဦးစိုးနိုင်ဝင်းနှင့် မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးကျော်သူရနှင့် ဝန်ထမ်း များက မြစ်စိမ်းရောင်ကျေးရွာစီမံ ကိန်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ အင်ကြင်းမြိုင်ကျေးရွာ၌ မြစ်စိမ်း ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် အရောင်းအဝယ် လုပ်ငန်းများ

ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ငွေစာရင်း ပုံစံများ စနစ်တကျဖြည့်သွင်းခြင်း ရှိ၊ မရှိ အခြေအနေများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး ခရိုင်ဦးစီးမှူးက စီမံ ကိန်း ရေချည်အောင်မြင်စေရေး အတွက် သက်ဆိုင်သူအားလုံးက ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကြရန် ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။

အင်ကြင်းမြိုင်ကျေးရွာ၌ မြစ်စိမ်း ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ငွေကျပ်သန်း ၃၀ဖြင့် စတင် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ပြီး သတ္တမနှစ် စက် ဝန်းအဖြစ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူအသင်းသား၊ အသင်း သူ ၁၅၅ ဦးကို ငွေကျပ်သန်း ၄၀ ထုတ်ချေးပေးထားကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်သူရထံမှ သိရသည်။

ကိုသက်

ခါနွေဆန်းစ တပေါင်းလ

ရွှေဘိုတူးမာ

“ငွေနှင်းရယ်မှုန့်၊ လေညင်းရယ်တသုန်သုန်နှင့်၊ ချမ်းပုံမှာ ကမ်းကုန်သော” ဆောင်းဥတုကား ကုန်ဆုံး ခဲ့လေပြီ။ ပင်အိုထက်က ဥဩယို၏ တေးချိုမြမြလွမ်း စစ်ကို ပီပီသသကြားရပြီ။ တောင်လေရှူးများသည် “တဟူးဟူး၊ တဟဲဟဲ” နှင့် ရယ်သံများပေးကာ ငွေနှင်း ဖြူဖြူကို ဆွဲယူသွားချေပြီ။

“ဝဲတာယုံကာ လေတွင်ပါသည် လိပ်ပြာပေးလား၊ ရွက်ဝါလား၊ စိမ်းလှဲဝင်းတောက် ပင်တိုင်းရောက်သည် မြကျောက်ပေးလား၊ ရွက်သစ်လား၊ ချိုသာညက်ညော သံစုံနှောသည်

တယောလား၊ ငှက်သံလား”ဟု တင်စားထား သည့် ဆရာကြီးမင်းသုဝဏ်၏ ကဗျာလေးအတိုင်း ရွှေရွက်ဝါမြေမှာသက်သည့် ခါနွေရက်သို့တိုင်ခဲ့လေပြီ။ ခါနွေဦးတွင် မိုးကောင်းကင်သည် အဆန်း တကြယ်လှပတင့်တယ်လျက်ရှိပါသည်။ တိမ်တောင်၊ တိမ်လိပ်တို့သည် မှောင်ခဲ့တစ်ခါ၊ ပြာခဲ့တစ်ချို့၊ ညိုခဲ့ တစ်လီ၊ ရီခဲ့တစ်ဖုံ၊ မှုန်ခဲ့တစ်ချက်၊ ရှုခင်းတွေဖြင့် ဝေစည်လျက်ရှိတော့သည်။ သာယာလှပသောခါနွေဦး တွင် သစ်ပင်ထက်မှ ရွက်ဝါရွက်ညောင်းများမြေသို့ ခ၍ ကြွကျပုံနှင့် ပုရစ်ဖူး၊ ပုရစ်နုများ အစီအရီ ပေါ်ထွက်လာပုံကို စာဆိုဦးယာက

“တပေါင်းငယ်မှ ညာကျင် နွေဦးဆန်းသစ်၊ ရွက်ရော်လှစ်လို့ ပုရစ်ကယ်ရွှေဥ၊ ပင်တိုင်းစုကြသည်

နည့်စင်ငယ်တွဲလေး”ဟု ခါနွေဦးအစ တပေါင်း လ၏အလှကို စာပန်းချီခြယ်ခဲ့ပေသည်။ ဤသို့ဖြင့် ရွက်ဝါရွက်ညောင်းတို့ သီရီရွှေရည်သောက်သလို ဝင်းလှဲတောက်ပနေသည့် ခါနွေဦးဖြစ်ပါသည်။

ဤနွေဦးရာသီတွင် လေပွေလေရှူးတို့ တိုက်ခတ် သည့်အခါတိုင်း ရွက်ခြောက်ရွက်ကြွေများသည် လေနှင့်အတူ လွင့်မျောနေသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ကဗျာစာဆိုက လေရှူးနှင့် ရွက်ခြောက်တို့မြေးဆော့ ကစားကြပုံကို “ကွေ့ကွေ့ဝန်းဝိုက်၊ ရွှေကြောင်ဖား၊ မြီးဖျားလိုက်သို့”ဟု တင်စားဖွဲ့ခဲ့ပေသည်။

ထိုမျှမက နွေဦးရာသီကား ရွှေရွှေဝါဝါ၊ ပြာပြာ လှဲလှဲ၊ ဘယ်ယိမ်းညာနွဲ့ဖြင့် ဖူးပွင့်သောပန်းခပ်သိမ်းတို့ ဖြင့် တင့်တယ်လျက်ရှိပါသည်။ သရဖီ၊ မြတ်လေး၊ ပန်းမာလာတို့ သင်းပျံ့ကြိုင်လှိုင်သော ရာသီလည်း ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း စာဆိုဦးယာက “သရဖီ ရွှေခိုင်က လှိုင်ရှာလေကော”ဟု နွေဦးအစတပေါင်းလ

၏ သာယာဖွယ်ကောင်းပုံကို ရေးဖွဲ့ခဲ့ပါသည်။ ထိုမျှမက ပေါက်ပန်း၊ လဲပန်းတို့ ဖူးပွင့်ဝေသာ သော ရာသီလည်းဖြစ်ပါသည်။ “လက်ပံဖူးချိန်၊ ခွေးရှူးချိန်”ဟု တင်စားရလောက်အောင် နီရဲသော လက်ပံပွင့်များဖြင့် ဝေသာလှပနေသော ခါနွေဦး။ ထို့ကြောင့်လည်း စာဆိုတို့က လေပွေလေရှူးကြောင့် လက်ပံပွင့်များ အကြွေကြမ်းပုံ ကျေးလက်လုံမယိုတို့ အဖော်ညီပြီး သွားကောက်ကြပုံကို

“လာဟေ့ဒွား သွားကောက်ချည်စို့၊ ပွင့်ခြောက်ကယ် အနားလန်၊ ဆက်ရက်ကယ်ညံ၊ ပင်လက်ပံကြွေချိန်ကျပြီမို့ မိင်လှ နင်လိုက်ဦးမလား”ဟု ရေးဖွဲ့ခဲ့ပါသည်။ ဤသို့ဖြင့် ခါနွေဦးကား၊ ကြည်နူးဖွယ်ကောင်းလေစွ။

❖ ခါနွေဦးသည် လှပသာယာလွန်းပါသည်။ ဘုရားရှင်သက်တော် ထင်ရှားရှိစဉ်ကာလက ရာဇဂြိုဟ်ပြည်မှ ကပိလဝတ်ပြည်သို့ ခါနွေဆန်းစ တပေါင်းလမှာ တောလမ်းခရီးမှကြွမြန်းခဲ့သည်ဟု အဆိုရှိသည်။ ဘုရား ရှင်အား ကဋ္ဌဒါယီမထေရ်သည် တပေါင်းလ၏သာယာပုံများကို ဂါထာ ခြောက်ဆယ်ဖြင့် လျှောက်ထားသည်ဟုမှတ်သားရသည်။ တပေါင်းလသည် သာယာကြည်နူးဖွယ်ကောင်းသောကြောင့် ဘုရားရှင်ပင်စိတ်ကြည်နူးခဲ့ သည်ဟုသိရသည်။ ဤမျှသာသာသော ခါနွေဦးဖြစ်ပါသည်။ ❖

ထို့ပြင် ရာသီညွှန်းဖူး ခါနွေဦးတွင် ထန်းသမားတို့သည် တေးတဆိုဆိုဖြင့် ထန်းရည်ချိုချိုရအောင် ထန်းတက် ကြပုံကို

“နွေဦးကာလမြူထသောခါ ရင်းထောင်၊ ရင်းဆွဲ၊ ဆောင်မြအိုးလွယ်ကာ” ထန်းတက်ကြသည်မှာ ခါနွေဦး၏ ရှုမငြီးသောမြင်ကွင်း တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

ထိုမျှမက စိမ်းစိမ်းစိုစို၊ ပျိုပျိုမျစ်မျစ်၊ ရွက်နု ရွက်သစ်တို့ဖြင့် ဝေသာလှပသည့် ဤခါနွေဦးသည် ချိုမြသော ငှက်သံတို့ဖြင့်လည်းသာယာ၏။

နွေဦးရောက်သည်နှင့် တောတောင်တစ်ခွင်တွင် နားဝင်ချိုသော အသံတစ်သံကိုကြားရသည်။ ထိုအသံ ကား နွေဦးတေးသံပင်တည်း။ တူရိယာသံကဲ့သို့ နားဝင်ပီယံဖြစ်သည်။ နတ်စောင်းကဲ့သို့ ငြိမ်ညောင်း

သာယာသည်။ ဥဩငှက်ကလေးများ၏ “ဥဩ. . . ဥဩ”ဟု မြိုင်သံနှောကာ တွန်ကျူးသံများသည် နွေဦး၏ အလှတစ်ပါးပါတကား။

ခါနွေဦးကား ပြာလှဲဝေစည် မြစ်ရေကြည်တို့နှင့် ကြည်နူးဖွယ်ကောင်း၏။ ထို့ကြောင့်လည်း စာဆိုတို့က “ငါးထွေ၊ ငါးမြင်း၊ ငါးပူတင်းတို့ သောင်ရင်းကိုဆန်သည် ငါးတန်ငယ်ဝဲခိုလို့ ပိုက်ခြေကိုဆင်း”ဟု တင်စားခဲ့ ကြသည်။

ထို့ပြင် “တပေါင်းသာခေါင်လများနောင်” “ရာသီ ညွှန်းဖူး ခါနွေဦး”ဟု တင်စားရသော တပေါင်းလသည် ခါနွေဦးတွင် ပါဝင်ပါသည်။ ထိုခါနွေဦးသည် လှပ သာယာလွန်းပါသည်။ ဘုရားရှင်သက်တော်

ထင်ရှားရှိစဉ်ကာလက ရာဇဂြိုဟ်ပြည်မှ ကပိလဝတ် ပြည်သို့ ခါနွေဆန်းစ တပေါင်းလမှာ တောလမ်းခရီးမှ ကြွမြန်းခဲ့သည်ဟု အဆိုရှိသည်။ ဘုရားရှင်အား ကဋ္ဌဒါယီမထေရ်သည် တပေါင်းလ၏ သာယာပုံများ ကို ဂါထာခြောက်ဆယ်ဖြင့် လျှောက်ထားသည်ဟု မှတ်သားရသည်။ တပေါင်းလသည် သာယာကြည်နူး ဖွယ်ကောင်းသောကြောင့် ဘုရားရှင်ပင် စိတ်ကြည်နူး ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ဤမျှသာသာသော ခါနွေဦး ဖြစ်ပါသည်။

ထို့ပြင် ခေတ်အမြင်၊ ခေတ်အတွေးဖြင့် လေ့လာ သော် တပေါင်းလခါနွေဦးတွင် မြန်မာတို့သည် ဖက်ဆစ်တော်လှန်ရေးကို ဆင်နွှဲခဲ့သည်။ မြန်မာ တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရဲရဲတောက်သော တော်လှန်ရေး စိတ်ဓာတ်ကိုပြသော လလည်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်

လည်း ခေတ်သစ်စာဆို ဒဂုန်တာရာက

“နီနီရဲလျှင် ပေါက်လဲပွင့်ငုံ၊ သရက်ထုံရွှံ အစုံရောဖက်၊ နီသစ်ရွက်တို့ နီလျက်နီကာ၊ မြန်းလေပြီ။ သည်အချိန်ရောက်တိုင်း၊ မြေအောက်စမ်းဝှက် သိုလက်နက်ဖြင့် ချိန်းချက်ထကြွ ခုခံကြသည် ဖော်ပြသဏ္ဍာန် ကြေးမုံမှန်လျှင်၊ တော်လှန်ရေး၏နိမိတ်တည်း” ဟု ခါနွေဦးမှာ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တို့ကိုတော်လှန်ခဲ့သည့် တော်လှန်ရေးကိုဂုဏ်ပြုကာ ရေးဖွဲ့ခဲ့ပါသည်။

ဤသို့ဖြင့် ခါနွေဦးသည် မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံ သော လလည်းဖြစ်ပါသည်။ သာယာကြည်နူးဖွယ် ကောင်းသောကြောင့် လူသာမတုတ်၊ ရသေ့ရဟန်း များပင် စိတ်တိမ်းညွတ်ကာ ဈာန်လျော့ရသည်ဟု

“ရွှစ်ခွင်တိုင်း၊ မှုန်မှိုင်းတုံပတ်လည် သင်ကြင်းငယ်နှင့် အင်ကြင်းသန္တာညွှန်ငယ်တို့ ဖူးညွှန်ကိုက်စည် ဘမရာ ရွှေပိတုန်းငယ်တို့ ခြေသုံးကြဝတ်ရည်၊ ဆွတ်ကြည်ဘွဲ့ဖော်ကွဲ ယင်းသည်နေဆိုင် ရသေ့သူတော်တိုင်မှ ဉာဏ်မခိုင်၊ ဈာန်ယိုင်လျှော့ရတယ် ရာသီတွင် ခါညီပြောပေပ ကြော၍သာမြ”ဟူ၍ စာဆိုဦးကြင်ဥက ခါနွေဆန်းစ တပေါင်းလ၏ သာယာဖွယ်ကောင်းပုံကိုရေးဖွဲ့ခဲ့ပါသည်။ ဤသို့ဖြင့် ခါနွေဦးသည် ဆောင်းအကုန် နွေ အကူး သာယာလှပသော အခါသမယဖြစ်ပါသည်။

“တပေါင်းပွဲတော်များ” ကျင်းပသည့်အခါလည်းဖြစ်ပါ သည်။ ခြေခင်းလက်ခင်းသာသည့်အခါ၊ တောင်သူ ဦးကြီးတို့ လယ်ယာလုပ်ငန်းနားသည့်အခါမို့ “ဘုရားပွဲ ဈေး၊ ဇာတ်ရုပ်သေးများကျင်းပချိန်၊ စည်သံမြောသံ များ၊ ညမစ”အောင်ကြားရသည့် အလှပွဲများကျင်းပ ချိန်လည်းဖြစ်ပါသည်။

စာသင်ကျောင်းသားတို့ အပန်းဖြေသည်ရာသီ၊ ဒေသန္တရဗဟုသုတများ ရှာဖွေရင်းသွားလာကြသည့် ခါရာသီလည်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ခါနွေဦး၏ သာယာကြည်နူးဖွယ်ကောင်းပုံများကို ရေးဖွဲ့၍ မကုန်နိုင်တော့ပါတကား။

ဝါးခယ်မမြို့နယ်၌ ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့သော မတ်ပဲများတွင် ၁၂၁၃၆ ကေထိ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်



ဝါးခယ်မ မတ် ၂၀
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြခရိုင် ဝါးခယ်မမြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့သော မတ်ပဲများတွင် ၁၂၁၃၆ ကေထိ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်

မတ်ပဲများကို ဖေဖော်ဝါရီလ ပထမ ပတ်က စတင်ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ ယနေ့ ထိ ၁၂၁၃၆ ကေ ရိတ်သိမ်းပြီးစီး ပြီဖြစ်သည်။
“ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီ ဝါးခယ်မမြို့နယ်မှာ မတ်ပဲ ၁၈၉၇၆ ကေထိလျာထားစိုက်ပျိုးခဲ့ပါတယ်။ စိုက်ပျိုးထားတဲ့မတ်ပဲတွေကို ရိတ် သိမ်းနေပြီး ဒီနေ့ထိ မတ်ပဲ ၁၂၁၃၆ ကေ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးသွားပြီဖြစ်ပါတယ်။ စိုက်ပျိုးထားတဲ့အသီးအနှံ တွေမှာလဲ ပိုးမွှားအန္တရာယ်ကင်းရှင်း တာတွေ့ရှိရပါတယ်။ဆောင်းမတ်ပဲ တွေ လျာထားချက်ပြည့်မီကျော်လွန် အောင် စိုက်ပျိုးနိုင်ဖို့အတွက် မျိုးစေ့နဲ့ ဈေးကွက်ဝင်အသီးအနှံ တွေနည်းပညာတွေနဲ့ အခြားပံ့ပိုးမှု တွေကို သီးနှံတွေမစိုက်ခင်အချိန် ကတည်းက စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက နည်းပညာပေး လုပ်ငန်းတွေ ကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်”ဟု မြောင်းမြခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်မိုးဝင်း က ပြောပြသည်။
ဝါးခယ်မမြို့နယ်တွင် ဆောင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့ သော မတ်ပဲ တစ်ကေလျှင် ၁၈ ဒသမ ၅၁ တင်းထိ ထွက်ရှိနေ ကြောင်း၊ မတ်ပဲများအပါအဝင် ဆောင်းသီးနှံများအားလုံး အောင် မြင်ဖြစ်ထွန်းစေရန် ပိုးမွှားအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရန်၊ ပျက်စီးလေလွင့်မှု မရှိစေရန် စသည်လုပ်ငန်းများကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့်တောင်သူ များ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်ကျော်လင်း**

လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် ကောဝါးမီးကျေးရွာ၌ ကုန်ထုတ်လမ်းဖောက်လုပ်ပြီးစီးမှု စစ်ဆေး

လှိုင်းဘွဲ မတ် ၂၀
ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် ကောဝါးမီးကျေးရွာ၌ ကုန်ထုတ်လမ်း ဖောက်လုပ်ခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို မတ် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူ များ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး(နည်းပညာ)ခေါ်ခင် ဇာဝင်း၊ လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် ကျေးလက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်နိုင်ထွန်းနှင့် အင်ဂျင်နီယာ ကုန်ထုတ်လမ်း ဖောက်လုပ်ခြင်းနှင့် အဆိုပါ လမ်းပေါ်တွင် အရည် ငါးပေ၊ အကျယ် ၂၄ ပေ၊ အမြင့် ငါးပေ Box Culvert သုံးစင်းတည်ဆောက် ခြင်းကို ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရခွင့်ပြုငွေကျပ် ၈၁ ဒသမ ၈၉ သန်းဖြင့် ဌာနစုဖွဲ့ ကော်မတီမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ကဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများအားလုံးပြီးစီးနေပြီဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ **ဘိုဘို**

ပန်းတနော်မြို့နယ်မှ ရန်ကုန်ဈေးကွက်သို့ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ငါးခေါင်းပွ ပိဿာချိန် ၇၇၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရ



ထက် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ပိဿာချိန် ၇၇၀၀၀ ထိ တင်ပို့ ရောင်းချခဲ့ရပါတယ်။ လက်ရှိ ငါးခေါင်းပွတွေ ဝယ်လိုအားကောင်း လာလို့ ငါးလုပ်ငန်းရဲ့နယ်ပယ် အသီးသီးကသူတွေ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတွေရရှိလာပါတယ်” ဟု ပန်းတနော်မြို့နယ် ရေထွက် ကုန်ပစ္စည်းများရောင်းဝယ်ရေးပွဲရုံ ပိုင်ရှင် ဒေါ်ရီရီက ပြောပြသည်။

ပန်းတနော်မြို့နယ်မှ ထွက်ရှိ သည့် ငါးခေါင်းပွများကို ရန်ကုန် ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချလျက် ရှိပြီး ရန်ကုန်မြို့မှတစ်ဆင့် နေပြည် တော်နှင့်အခြားဒေသများသို့တင်ပို့ ရောင်းချနေကြောင်း၊ အဆိုပါ ငါးခေါင်းပွများ နေ့စဉ်တင်ပို့ရောင်း ချလာရသည့်အတွက် မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းရှင်များ၊မွေးမြူရေးလုပ်သား များ၊ကုန်သည်များ၊ကုန်တင်ယာဉ် အငှားလိုက်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ပိုမိုကောင်းမွန်လာ ကြောင်း ဒေါ်ရီရီက ဆက်လက် ပြောပြ၍ သိရသည်။

ပန်းတနော် မတ် ၂၀
ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး မအူ ပင်ခရိုင် ပန်းတနော်မြို့နယ်မှ ရန်ကုန် ဈေးကွက်သို့ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ငါးခေါင်းပွ ပိဿာချိန် ၇၇၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရကြောင်း ပန်း တနော်မြို့နယ် ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်း များ ရောင်းဝယ်ရေးပွဲရုံပိုင်ရှင် ဒေါ်ရီရီက ပြောပြ၍ သိရသည်။

ဈေးကွက်သို့ ပြီးခဲ့သည့်ဝန်နဝါရီလ က ငါးခေါင်းပွ ပိဿာချိန် ၄၅၀၀၀ ထိသာ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၂၉ ရက်ထိ ငါးခေါင်းပွ ပိဿာချိန် ၇၇၀၀၀ ထိ တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရကြောင်းအဆိုပါ ဒေသမှ ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းရောင်း ဝယ်ရေးပွဲရုံလုပ်ငန်းများသည် ငါး ခေါင်းပွများအပါအဝင် ဒေသရေ ထွက်ကုန်များကို ရန်ကုန်ဈေးကွက်

သို့ တင်ပို့ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ပန်းတနော်ကနေ ငါးခေါင်းပွ တွေ ရန်ကုန်ဈေးကွက်ကိုအများဆုံး တင်ပို့ရောင်းချနေတာပါ။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဖေဖော်ဝါရီလ ပထမပတ်လောက် ကနေ ငါးခေါင်းပွတွေတင်ပို့အား ထပ်ကောင်းလာတာပါ။ ပြည်တွင်း မှာကို ငါးခေါင်းပွက ဝယ်လိုအား များနေပါတယ်။ ဝန်နဝါရီလက

ကျော်ကျော်လင်း

ငါးငွေ့မြို့နယ် ရွာသစ်ကျေးရွာ၌ ဒေသပွဲဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများပြီးစီးမှု စစ်ဆေး

ငါးငွေ့ မတ် ၂၀
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တံတား ဦးခရိုင် ငါးငွေ့မြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန က ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ခေတ်မီစံပြကျေးရွာထူထောင်ရေး လုပ်ငန်း(Smart Village) စီမံ ကိန်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ရွာသစ် ကျေးရွာ၌ ဒေသပွဲဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေ အနေများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် တံတားဦးခရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင် ဦးစီးမှူးဒေါ်ခင်မာစန်း၊ ငါးငွေ့မြို့ နယ်ကျေးလက်ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမိုး အောင်နှင့် ခရိုင်မြို့နယ်တာဝန်ခံ အင်ဂျင်နီယာများ၊ကျေးရွာကော်မတီ တွင် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း ခြင်းနှင့် မီးလှိုင်းသွယ်တန်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်မာစန်းက ဆောင်ရွက်ပြီးလုပ်ငန်းများ ရေရှည်

တည်တံ့အောင် ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း ကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။ ရွာသစ်ကျေးရွာတွင် လမ်း အရှည် ပေ ၆၀၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ အမြင့် ခြောက်လက်မ၊ ကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်း၊ အရှည် ပေ ၁၁၅၀၊ အကျယ် တစ်ပေ ခြောက် လက်မ၊ အမြင့် တစ်ပေ ခြောက် လက်မ အုတ်စီရေမြောင်းပြုလုပ် ခြင်း၊ ပေ ၆၀၀ မီးလှိုင်းသွယ်တန်း ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ခေတ်မီစံပြကျေးရွာ ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း စီမံကိန်း ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၃၆ သန်း၊ ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေ ကျပ် ၁ ဒသမ ၀၈၉ သန်းအသုံးပြု၍ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာများက ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ဒုတိယ ပတ်ကစတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခု အခါ လုပ်ငန်းများအားလုံးပြီးစီးနေ ပြီဖြစ်၍ ရွာသစ်ကျေးရွာရှိ အိမ် ခြေ ၁၁၇ အိမ်၊ လူ ၄၃၉ ဦးတို့ အတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး လွယ်ကူမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးမိုးအောင်က ပြောပြ၍ သိရသည်။

အောင်ရဲကျော်

ကလေးမြို့နယ်၌ ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့သော မြေပဲများတွင် ရေရှာ ကေထိ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးပြီဖြစ်

ကလေး မတ် ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေး ခရိုင် ကလေးမြို့နယ်တွင် ဆောင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့ သော မြေပဲ ၈၅၈၀ ဧက ရိတ်သိမ်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း ကလေးမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ကလေးမြို့နယ်တွင် ဆောင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီက စိုက်ပျိုးခဲ့ သောမြေပဲကို ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ လမှစ၍ ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ ယနေ့ထိ ၈၅၈၀ ဧကရိတ်သိမ်းပြီးစီးနေပြီး တစ်ဧကလျှင် ၇၁ ဒသမ ၈၅ တင်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီ ကလေးမြို့နယ်မှာ မြေပဲ ၁၉၂၉၂ ဧကစိုက်ပျိုးထားပါတယ်။ စိုက်ပျိုး ထားတဲ့ မြေပဲစိုက်ခင်းတွေ ဧက ၈၅၈၀ ရိတ်သိမ်းပြီးစီးနေပြီဖြစ် ပါတယ်။ ကျန်တဲ့မြေပဲကတွေကို

ဆက်လက်ရိတ်သိမ်းနေကြတယ်။ ဒေသတွင်း စားသုံးဆီဖူလုံစေရန် အတွက် ကလေးမြို့နယ်မှာ ဆောင်းရာသီ ဆီထွက်သီးနှံအဖြစ် မြေပဲ၊ နေကြာ၊ နှမ်း၊ ပန်းနှမ်းနဲ့ ဆီမုန့်ညင်းတွေစိုက်ပျိုးကြပါတယ်။ မြေပဲကို မိုးရာသီနဲ့ဆောင်းရာသီမှာ

စိုက်ပျိုးပါတယ်”ဟု ကလေးမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးနိုင်ထွန်းဝင်းက ပြောပြသည်။

ကလေးမြို့နယ်တွင် ဆောင်း သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီ၌ မြေပဲ ၁၉၅၁၃ ဧက စိုက်ပျိုးရန်လျာထားပြီး ၂၀၂၃

ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှစ၍ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြရာ ၁၉၂၉၂ ဧကစိုက် ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကလေးမြို့နယ်တွင် မြေပဲစိုက် ခင်းများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းပြီး အထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်စေရန် အတွက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာနက စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာပေး သင်တန်းများ၊ ကွင်းသရုပ်ပြပွဲများ၊ ပိုးမွှားကျရောက်မှုကာကွယ်ရေးနှင့် ရိတ်သိမ်းချိန်လွန် နည်းပညာများ အသိပညာပေးခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ပြင် မြေပဲစိုက်တောင်သူများကို မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက မျိုးကောင်း မျိုးသန့်ရေးချယ်စိုက်ပျိုးရေး၊ စိုက် နည်းစနစ်မှန်ကန်ရေး၊ GAP နည်းစနစ်ဖြင့်စိုက်ပျိုးရေး စသည့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများ အသိ ပညာပေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၂၀၆)



သနပ်ပင်မြို့နယ် ကသစ်ပိုင်ကျေးရွာတွင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေး

သနပ်ပင် မတ် ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် သနပ်ပင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ကသစ်ပိုင်ကျေးရွာ၌ ဒေသပွဲအကြိမ် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်း မပျောက်လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ထုတ် ချေးခြင်းကို မတ် ၁၉ ရက် နံနက် ပိုင်းက အဆိုပါကျေးရွာ၌ ကျင်းပ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရေးဦးစွာ သနပ်ပင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ကေ သီထွန်းက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံ ကိန်းသည် ကျေးလက်နေပြည်သူ များ ဆင်းရဲမှုလျော့ကျစေရန်၊ မိသားစု ဝင်ငွေတိုးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မြို့နယ်ကျေး လက်လူနေမှုအဆင့်အတန်းကွာဟ မှုကို လျော့ချနိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ရန်ပုံငွေများကို ထုတ်ပေးခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ အသင်းသားများအနေဖြင့် စီမံကိန်း လက်ခွဲစာစောင်ပါ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ချေးငွေ ရယူသည့်လုပ်ငန်းများကို အမှန် တကယ်ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ရန်ပုံ

ငွေလေလွင့်မှုမရှိစေရေးကျေးလက် ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေး ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ကျေးရွာ စိတ်ဓာတ်အကြောင်းကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ သနပ်ပင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းတာဝန်ခံက ကသစ်ပိုင် ကျေးရွာ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း အဖွဲ့ဝင်များထံ ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၉၁ သိန်းကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်မြစ်မီးရောင် ကျေးရွာ စီမံကိန်းတာဝန်ခံက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း လုပ်ငန်း အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ကသစ်ပိုင်ကျေးရွာမှ စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၆၆ ဦးကို ငွေကျပ် ၂၆၃ သိန်း၊ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၆၄ ဦးကို ငွေကျပ် ၁၂၈ သိန်း စုစုပေါင်း အသင်းသား၊ အသင်းသူ ဦးရေ ၁၃၀ ကို ငွေကျပ် ၃၉၁ သိန်း ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချစ်ဦးကို

စေတုတ္ထရာမြို့နယ် ခြင်ပြစ်ကိုင်းကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်ဘီးလမ်းခင်းခြင်းပြီးစီးမှု စစ်ဆေး

စေတုတ္ထရာ မတ် ၂၀
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး ခရိုင် စေတုတ္ထရာမြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန က ခြင်ပြစ်ကိုင်းကျေးရွာ၌ ကျေးရွာ အဝင်လမ်း ကွန်ကရစ်ဘီးလမ်းခင်း ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ

တွင် စေတုတ္ထရာမြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းဇော်ထွန်း နှင့် ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာကော် မတီဝင်များနှင့်အတူ ခြင်ပြစ်ကိုင်း ကျေးရွာ၌ ကွန်ကရစ်ဘီးလမ်းခင်း ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ပြီး မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ကျေးရွာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျေးရွာကော်မတီ ဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ ဆောင်ရွက်

ပြီး ကွန်ကရစ်ဘီးလမ်းကိုအကျိုး ရှိစွာအသုံးပြုကြရန်နှင့် ရေရှည် အသုံးပြုနိုင်ရေး သက်ဆိုင်သူ အားလုံးက ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကြ ရန် မှာကြားခဲ့သည်။

စေတုတ္ထရာမြို့နယ် ခြင်ပြစ် ကိုင်းကျေးရွာ၌ လမ်းအရှည် ပေ ၆၀၀၊ အကျယ် သုံးပေ၊ အမြင့် ခြောက်လက်မစီရှိသော ကွန်ကရစ် ဘီးလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို မြစ်မီး ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းအတိုးရငွေ

ကျပ် သိန်း ၇၀၊ ကျေးရွာပြည်သူ ထည့်ဝင်ငွေကျပ် သိန်း ၄၀ အသုံး ပြု၍ စေတုတ္ထရာမြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသပွဲဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ နည်းပညာပံ့ပိုး ကူညီမှု၊ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုတို့ ဖြင့် ကျေးရွာပြည်သူများကိုယ်တိုင် ဖေဖော်ဝါရီလမှစတင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ယခုအခါလုပ်ငန်းများအားလုံး ရာနှုန်းပြည့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

ကျိဇီ

ဒဂုန်တာရာ၏ မေတ္တာရည်ကိုသုံးသပ်ခြင်း

ပုသိမ်အောင်သန်းဦး

ဒဂုန်တာရာ၏မေတ္တာဆိုသည်နှင့် ပထမဆုံးသတိရလိုက်မိသောစာကြောင်းမှာ “လေနေအေးသည် တနွဲ့နွဲ့ နေ့နေဆဲကိုး”ဟူသော ဝါကျတိုလေးဖြစ်သည်။ စကားလုံးဝေါဟာရသစ်တီထွင်မှုတွင် လက်ဖျားခါလောက်အောင်ဆန်းသစ်တီထွင်ခဲ့သော ဆရာဒဂုန်တာရာ။ “လေနေအေး”ဟူသောဝေါဟာရသည် မေတ္တာတွင် ဒဂုန်တာရာစတင်အသုံးပြုရာမှ နောင် လူသုံးများသော ဝေါဟာရဖြစ်လာသည်။

လားရှိုးမြို့၏ကတ္တရာလမ်းကြီးသည် ညအချိန် မိုးရွာထဲ၌ ဝတ်လစ်စားလစ်ချေချိုးနေသည်။

လားရှိုးမြို့လမ်းမကြီးပေါ်သို့ မိုးများရွာချနေသည်ကိုဆရာက ဝတ်လစ်စားလစ်ချေချိုးနေသည်ဟု ရေးသားခဲ့သဖြင့် စာပေလောကတွင် ဝယ်ကိရိတ်ခဲ့ဖူးသည်။ ဆရာသည် စာပေရေးသားရာ၌ ဝေါဟာရတီထွင်ဖော်ကျူးမှုတွင် ထင်ရှားသူတစ်ဦးဖြစ်သည်။

Ragged Gold ဟူသောဝေါဟာရကို ဆရာဒဂုန်တာရာက မြန်မာမှုပြုရာတွင် “ရွှေအိုရောင်”ဟု သုံးနှုန်းခဲ့သည်။ ယခုအခါ “ရွှေအိုရောင်”ဟူသော ဝေါဟာရသည် မြန်မာစာပေနယ်ပယ်တွင် အသုံးများလျက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။

မေတ္တာနှင့်ပတ်သက်၍ သခင်ဗဟိန်းက ဤသို့ အမှာစာရေးခဲ့သည်။ မေတ္တာကိုဖတ်ရသည်မှာ ရှန်ပိန် အရက်ကိုသောက်လိုက်သည်နှင့်တူပေသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သူ့အရသာမှာ အခြားအစာအာဟာရများလို ဒါချည်း ဒါချည်းမဟုတ်ဘဲ တူးတူးကဲကဲရှိန်းခနဲ ဒိန်းခနဲဖြစ်သွားသောကြောင့် ဖြစ်သည်ဟုရေးသားခဲ့ပါသည်။

မေသည် မည်သူ့အဖွဲ့အစည်းကိုမှ မခံရသော ကောလိပ်ကျောင်းသူတစ်ဦးဖြစ်သည်။ သူ့သဘောအတိုင်းဘာမဆိုလုပ်နိုင်သည်။ မေသည် ကျောင်းမှ ထွက်လျှင်ထွက်ချင်း လူကုံထံများနှင့်တွေ့ရသည်။ ပထမတော့ လူကုံထံများကို နားမလည်၊ လူကုံထံများကို အကဲမခတ်တတ်။ နောက်ဆုံး မေသည် လူကုံထံများကို နားလည်လာလေသည်။ နားလည်သည်နှင့် လူကုံထံ၏ ဒဏ်ကြောင့်ပင် သူတို့ကိုစွန့်ခွာခဲ့ရပေသည်။ နောက်မေသည် သူ့ကိုယ်သူ လူကုံထံဖြစ်အောင် ကြိုးစားပြန်သည်။ ဤအခန်းထိ ဝတ္ထုရေးဆရာက လူကုံထံများကို ပြောင်လှောင်ထားပေသည်။ ဝတ္ထုရေးဆရာသည် မေ့ဘက်မှနေ၍ လူကုံထံများကို သရော်သည်။ နှုတ်ခမ်းမဲ့သည်။

ကျန်အခန်းများတွင် ဝတ္ထုရေးဆရာသည် မေ့ဘက်မှလည်းမလိုက်တော့၊ ဘယ်ဘက်မှလည်းမနေတော့ မေ့ဘဝကိုသာ ဝတ္ထုရေးဆရာသည် ပန်းချီဆရာ

ပုံတူဆွဲသကဲ့သို့ဆွဲပြသည်။ ရေးပြသည်။ ဘယ်နေရာကအမှောင်၊ ဘယ်နေရာကအလင်းဆိုသည်ကို ဝတ္ထုရေးဆရာက မညွှန်းပြ၊ ကြည့်သူကသာ အလင်းနှင့်အမှောင်ကိုခွဲခြားရမည်ဖြစ်လေသည်။ ခွဲခြား၍ စိတ်ကူးဉာဏ်တိုးရခြင်းမှာ အရသာတစ်မျိုးဖြစ်ပေသည်ဟု ဆရာသခင်ဗဟိန်းကဆိုခဲ့သည်။

မေတ္တာကို ၁၉၄၁ ခုနှစ်က ဆရာဒဂုန်တာရာရေးခဲ့သည်။ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားဘဝက ရေးခဲ့

❖ မေသည် အလွန်ခေတ်ဆန်သောအမျိုးသမီးတစ်ဦးပင်။ သူ့မှာ အဖေ၊ အမေမရှိတော့။ တစ်ကောင်ကြွက်ဖြစ်သည်။ ဆရာဖြစ်သင် ကောလိပ်ကျောင်းပိတ်တော့ မေ့လက်ထဲတွင် ငွေလက်ကျန်မရှိ၊ သူငယ်ချင်း မခင်စီက သူနှင့်လိုက်နေဖို့ခေါ်သည်။ မခင်စီ၏အိမ်တွင် နေရခြင်းကို မေက ကျဉ်းကျပ်သည်ဟုထင်သည်။ မေက လွတ်လွတ်လပ်လပ် နေချင်သည်။ အချုပ်အနှောင် မရှိနေချင်သည်။ ထိုအချိန်တွင် ကံအား လျော်စွာ ပဲခူးမြို့၌ ကလေးများကို စာပြရသည့်ဆရာမအလုပ်ကို မေရသည်။ ထိုသို့ ဆရာမအလုပ်ကိုလုပ်ရင်း ပဲခူးမြို့မှ သမာဓိမြို့ဝန် ဦးဖေမောင်ကို မေ အိမ်ဖမ်းလိုက်သည်။ ❖

ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုအခါ နှစ်ပေါင်း ၈၃ နှစ်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ မေသည် အသက် ၈၃ နှစ်အရွယ် အဘွားအိုကြီးဖြစ်နေပေပြီ။ သို့သော် မေကား ငယ်နစဉ်ကကဲ့သို့ လှပဆဲ၊ တင့်တယ်ဆဲဖြစ်သည်။

မေသည် ခေတ်ဆန်သည်၊ လှသည်၊ ရိုးသည်၊ လွယ်သည်ဟုနာမည်ကြီးခဲ့သည်။ မေသည် ခေတ်ပညာတတ်အမျိုးသမီးတစ်ဦးလည်းဖြစ်သည်။ ဘီအီးဒီဘွဲ့ရ ဆရာမတစ်ဦးလည်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါမေမှာ အင်္ဂလိပ်စာရေးဆရာကြီး ဘီတလေနစ်ကောလ်၏ ‘အတ္ထုဆိုသောဝတ္ထုထဲမှ ‘နန်စီ’ဆိုသည့် မိဘမဲ့တစ်ကောင်ကြွက် ကျောင်းဆရာမချောချောလေးတစ်ဦး၏ ကိုယ်ပွားဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

မည်သို့ဆိုစေ မြန်မာမှုပြုထားသည့် ‘မေ’မှာ မြန်မာစာပေလောကတွင် လူပြောများသော၊ လူကြိုက်များသော ဝတ္ထုရှည်တစ်ပုဒ်ပင်ဖြစ်သည်။ မေဝတ္ထု၏ ဇာတ်လမ်းအကျဉ်းမှာ ဤသို့ဖြစ်သည်။

မေသည် အလွန်ခေတ်ဆန်သောအမျိုးသမီးတစ်ဦးပင်။ သူ့မှာ အဖေ၊ အမေမရှိတော့။ တစ်ကောင်ကြွက်ဖြစ်သည်။ ဆရာဖြစ်သင် ကောလိပ်ကျောင်းပိတ်တော့ မေ့လက်ထဲတွင် ငွေလက်ကျန်မရှိ၊ သူငယ်ချင်းမခင်စီက သူနှင့်လိုက်နေဖို့ခေါ်သည်။ မခင်စီ၏အိမ်တွင် နေရခြင်းကို မေက ကျဉ်းကျပ်သည်ဟုထင်သည်။ မေက လွတ်လွတ်လပ်လပ် နေချင်သည်။ အချုပ်အနှောင် မရှိနေချင်သည်။ ထိုအချိန်တွင် ကံအား လျော်စွာ

ပဲခူးမြို့၌ ကလေးများကို စာပြရသည့်ဆရာမအလုပ်ကို မေရသည်။ ထိုသို့ ဆရာမအလုပ်ကိုလုပ်ရင်း ပဲခူးမြို့မှ သမာဓိမြို့ဝန် ဦးဖေမောင်ကို မေ အိမ်ဖမ်းလိုက်သည်။ ဦးဖေမောင်သည် မေ၏အဖျစ်စင်ပန်းပွင့်ကို ညှိုးနှမ်းစေခဲ့သူဖြစ်သည်။ သည်နောက်မေသည် ဦးဖေမောင်အပါးမှ ခွာကာ ရန်ကုန်သို့ပြန်လာပြီး YWCA တွင် နေလေသည်။

တစ်ခုသောစနေနေ့တွင် (ဝိတိုရိယပန်းခြံ)ယခု မဟာဝဇ္ဇလပန်းခြံအဖြစ်ပွဲတွင် ဘသိန်းနှင့်တွေ့သည်။ ဘသိန်းသည် ကိုယ်လုံးကိုယ်ပေါက် တောင့်တောင့် တင်းတင်း လက်မောင်အိုးကြီးကြီး ရုပ်အင်္ကျီနှင့် ၃၇ လမ်းတစ်ဝိုက်တွင် ကျင်လည်နေသည့် ဂျပိုးဘသိန်း ဖြစ်သည်။ ဂျပိုးဘသိန်းလက်မှတ်ဖန် မေသည် မခင်စီ၏မောင် ကိုကျော်မြင့်နှင့်လက်ထပ်လိုက်သည်။ သားလေးတစ်ယောက်ထွန်းကားခဲ့သည်။ လင်နှင့်သား

တင့်တောင့်တင့်တယ်နေစဉ်မှာ လူကြီးလူကောင်း အထက်လွတ်တော်အမတ် ဦးဘညွန့်ကြောင့် မေ လမ်းပေါ် ပြန်ရောက်ခဲ့ရပြန်သည်။ ဦးဖေမောင်နှင့်တူနားက မေကမုဆိုး၊ ဦးဘညွန့်နှင့်ကျတော့မေက သားကောင် ဖြစ်ရပြန်သည်။ သည်နောက်တော့ မေ ဘသိန်းဆီ ပြန်ရောက်ရပုံနှင့် အဆုံးသတ်ထားသည်။ ဝတ္ထုအဆုံးတွင် စာရေးဆရာဒဂုန်တာရာက “အကောင်းကိုရှာ၏၊ အကောင်းကားမရှိ”ဆိုသည့်ဝါကျဖြင့် ဝတ္ထုကို အဆုံးသတ်ထားသည်။

ခေတ်ဆန်သော၊ နိုင်ငံခြားယဉ်ကျေးမှုကို အထင်ကြီးသောမြန်မာအမျိုးသမီးတစ်ဦး၏ ကျဆုံးခန်းနှင့် ဇာတ်သိမ်းထားသည်။ ဆရာဒဂုန်တာရာသည် ၁၉၁၉ ခုနှစ် မေ ၁၀ ရက်တွင် အဘဦးဘအံ့၊ အမိဒေါ်ဖွားရှင် တို့က ကျိုက်လတ်မြို့နယ် ထိုင်ကုမြစ်တန်းရွာ (မွန်ရွာ) တွင် မွေးဖွားခဲ့သည်။ ၁၉၃၇ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန် ရေကျော်မက်ဒရစ်ကျောင်းမှ ဆယ်တန်းအောင်ခဲ့သည်။ ၁၉၃၇ ခုနှစ်မှ ၁၉၄၀ ပြည့်နှစ်ထိ ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်တွင် ပညာသင်ကြားခဲ့သည်။

တက္ကသိုလ်တွင် ပညာသင်နေခိုက် အိုးဝေမဂ္ဂဇင်းနှင့် ဂျိုးညွန့်မဂ္ဂဇင်းတို့တွင် အယ်ဒီတာအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ၁၉၅၁ ခုနှစ်တွင် စာပေမဂ္ဂဇင်း အသင်းအမှုဆောင်၊ မြန်မာဆိုဝီယက်ယဉ်ကျေးမှုနှင့် မိတ်ဆွေဖြစ်အသင်းအမှုဆောင်၊ ၁၉၆၃ ခုနှစ်တွင် မြန်မာဆိုဝီယက်ယဉ်ကျေးမှုအသင်း၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံကဗျာဆရာသမဂ္ဂဥက္ကဋ္ဌ၊ ၁၉၄၆ ခုနှစ်တွင် တာရာမဂ္ဂဇင်းကို စတင်ထုတ်ဝေသည်။ စာပေသစ်မဂ္ဂဇင်း၊ ဂန္ထဝင်ဂျာနယ်တို့တွင် အယ်ဒီတာလုပ်ခဲ့သည်။ ဒဂုန်တာရာ၏ ဒဂုန်တာရာ၊ ရုပ်ပုံလွှာ၊ စံပယ်ဦး၊ အလင်္ကာ၊ ကြာပန်းရေစင်၊ လရောင်ရွန်းမြသော ညတစ်ည၊ စာပေသဘောတရားစာပေဝေဖန်ရေး၊ သူရာပရန္တာဒဂုန်တာရာနှင့် သူ၏ကဗျာ၊ မူးယစ်ဝေသီသောနေ့ဦးညများ ၊ ဒဂုန်တာရာကဗျာပေါင်းချုပ်၊ အယ်ဒီတာစားပွဲစာပေဝေဖန်ရေးနှင့် ပန်းနုရောင်အိုး၊ ရောဝတီယန်စီဇော်လဂါ၊ စာလုံးဆေးစက်စောင်းကြိုးနှင့် ကတ္တီပါကားလိပ်၊ သင်္ဃာတင်ပြန်တော့၊ ဒို့ခေတ်ကိုတော့ရောက်ရမည်မှာမလွဲပါ၊ မာယာ၊ ကြာရိပ်ပန်းနု၊ စိမ်းမြဲဇရာ၊ စန္ဒရားဆရာ (သို့မဟုတ်) မဟာအချစ်၊ ဖျပ်ခနဲတွေ့ရသော ရုပ်ပုံလွှာကားချပ်များ၊ အလှပေဒစာအုပ်များရေးသားခဲ့ပြီး အလှပေဒသည် ဆရာဒဂုန်တာရာ အမျိုးသားစာပေဆုရရှိခဲ့သည့်စာအုပ်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား - ဒဂုန်တာရာ၏ မေတ္တာရည်

ကသာခရိုင်တွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပ

ကသာ မတ် ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင်တွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများနှင့်ပတ်သက်၍ ဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုဝင်များ အကျယ်တဝင့်သိရှိနိုင်စေရန် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲကို မတ် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှေးဦးစွာ ကသာခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ခေတ္တဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ရဲဝင်းလွင်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ၏ရည်ရွယ်ချက်များ၊ စစ်မှုထမ်းရမည့် အသက်အရွယ်အပိုင်းအခြား၊ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမည့်

ကာလ၊ စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရမည့်သူများ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းမှ ယာယီရွှေ့ဆိုင်းခွင့်ရရှိသူများ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအရ ရရှိနိုင်မည့် အခွင့်အရေးများ၊ စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းကို ရှောင်လွှဲပါက ကျခံရမည့်ပြစ်မှု၊ ဖြစ်ဒဏ်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတို့၏ ခံစားခွင့်များ စသည်တို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကသာခရိုင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး၊ ခေတ္တခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်စိုးက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအဆင့်ဆင့် ဆောင်ရွက်

နေသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် မိမိဝန်ထမ်းများနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုဝင်များကို ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာများ သိရှိနိုင်ရန် ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲများ ပြုလုပ်သွားကြရန်၊ ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများအနေဖြင့် မလိုလားအပ်သည့် မီဒီယာတချို့၏လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ၊ Facebook၊ Telegram များမှ မဟုတ်မမှန်သတင်းများများကို မယုံကြည်ကြရန် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍



သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ ကသာ အတွင်းရေးမှူး ခေတ္တခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်စိုးတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကျော်စွာ(ကသာ)

နွေရာသီတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားစေလို

မောင်သောင်းဝင်း(တမန်ဟောင်း)

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ နွေကာလဖြစ်သည့် မတ်၊ ဧပြီ၊ မေလတို့တွင် နေအပူချိန်များ တဖြည်းဖြည်း မြင့်တက်လာရာမှ အပူပြန်တက်တိမ်များဖြစ်ထွန်း၍ မွန်းလွဲ၊ ညနေပိုင်းတို့တွင် မိုးတိမ်တောင်များဖြစ်ပေါ် နိုင်ကြောင်း၊ ထိုမိုးတိမ်တောင်များ ရွေ့လျားရာနေရာ တစ်လျှောက်တွင် လေပြင်းများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ လေပြင်းနှင့်အတူ မိုးထစ်ချွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွေခြင်းနှင့် နေရာကွက် ကျားမိုးထစ်ချွန်းခြင်း စသည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ် များဖြစ်နိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် လေဗေဒညွှန်ကြား မှုဦးစီးဌာနက အသိပေးနှိုးဆော်ထားသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြတ်တောက်ခြင်း၊ လူနေအိမ်နှင့် စာသင်ကျောင်းများပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက် သွယ်ရေးပြတ်တောက်ခြင်းတို့အပြင် လူနှင့်တိရစ္ဆာန် များလည်းသေကျေ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုများဖြစ် ပွားတတ်သည်။

ထို့ပြင် နွေရာသီတွင် မိုးတိမ်တောင်များကြောင့် မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွေခြင်း နှင့်နေရာကွက်မိုးကြီးခြင်းတို့ဖြစ်တတ်သည်။ ထိုသို့ဖြစ် လျှင် ထိခိုက်ပျက်စီး၊ သေကျေ၊ ဒဏ်ရာရရှိမှုများ

မပြတ်အော်နေပြီဆိုလျှင် တစ်ရက်၊ နှစ်ရက်အတွင်း မိုးရွာတော့မည်ဖြစ်သည်။ တိရစ္ဆာန်များ အိပ်တန်း စောစောဝင်နေပြီဆိုလျှင် လေပြင်းတိုက်ခတ်တော့ မည်ဖြစ်သည်။

ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသင့်

နွေရာသီတွင်ဖြစ်ပေါ်တတ်သော သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ထားသင့်သည်။ အထူးသဖြင့် ကျေးလက်နေ တောင်သူဦးကြီးများသည် ကောက်ပဲသီးနှံများနှင့် ကျွဲ၊

လှိုင်းဖြတ်သန်းမှုများသည် အကြိမ်ရေ ပိုမိုများပြားလာခဲ့ သည်။ ထိုသဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် ထိခိုက် သေကျေပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများလည်း များပြားခဲ့သည်။ အချို့သောဒေသများတွင် မုန်တိုင်းဒဏ်ခံသော အဆောက်အအုံများ ကြိုတင်ဆောက်လုပ်ထားသော် လည်း ဆုံးရှုံးမှုများရှိနေဆဲပင်ဖြစ်သည်။

အထူးသဖြင့် နွေရာသီတွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်ပြီး မိုးရွာသွန်းလာပြီဆိုလျှင် အပူဒဏ်ခံစားနေရသော ကလေးများသည် မိုးရေထွက်ချိုးတတ်ကြသည်။ လူကြီးများက ကလေးများကို ထိုသို့ မိုးရေချိုး ခိုင်းသင့်ပေ။ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဓာတ်ကြိုး များပြတ်တောက်ပြီး မြေကြီးပေါ်သို့ ကျနေတတ် သည်။ မိုးရေချိုးနေသောကလေးသည် လျှပ်စစ် စီးဝင်နေသော ဓာတ်ကြိုးစနှင့် ထိမိမည်ဆိုလျှင် ဓာတ် လိုက်ခံရမည်ဖြစ်သည်။ ဗို့အားပြင်းလျှင် သေဆုံး မည်ဖြစ်သည်။

မိဘအုပ်ထိန်းသူများသည် ကလေးများကို အလို မလိုက်သင့်ပေ။ မိုးရေချိုးချင်လျှင် ရေပုံးဖြင့်ခံ၍ ချိုးလျှင်ရသည်။ ဖြစ်နိုင်ပါက မိုးသက်လေပြင်းတိုက် နေလျှင် အပြင်မထွက်သည်က အကောင်းဆုံးဖြစ်သည်။ လွင်တီးခေါင်ကွင်းပြင်များသို့ ထွက်မည်ဆိုလျှင်၊ သစ်ပင်ကြီးများအောက်သို့ဝင်မည်ဆိုလျှင် မိုးကြိုး ပစ်ခံရတတ်သည်။ ထို့ပြင် မိုးကြိုး၊ လေကြီးကျနေချိန် တွင် လွင်တီးခေါင်ကွင်းပြင်၌ ဖုန်းပြောဆိုမည်ဆိုလျှင် မိုးကြိုးပစ်ခံရတတ်သည်။ နှစ်စဉ် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် မိုးကြိုးပစ်ခံရမှုကြောင့် သေဆုံးသည့်လူနှင့်တိရစ္ဆာန် အရေအတွက်မြင့်တက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် မိုးရွာသွန်းပြီးချိန်တွင် ညဘက်၌ ဓာတ်မီး မပါဘဲ အမှောင်ထဲသွားမည်ဆိုလျှင် မြွေနှင့် ကင်းတို့၏ အန္တရာယ်ကိုကြောက်ရသည်။ တွင်းအောင်းသတ္တဝါ များဖြစ်သည့် မြွေနှင့်ကင်းတို့သည် မိုးရွာပြီးသည်နှင့် အပြင်သို့ ထွက်တတ်ကြသည်။ ထို့ပြင် မိုးသက်လေပြင်း တိုက်နေလျှင် လျှပ်စစ်မီးခလုတ်များ၊ တီဗီများကို လည်းပိတ်ထားသင့်သည်။ နေအိမ်တွင်းသို့ဝင်သည့် Breakerများကို ချထားသင့်ပေသည်။ မိုးလေ ကင်းစင်သွားသည့်အချိန်တွင်လည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုင်းများ၊ မီးကြိုးများ၊ ခလုတ်များကို စနစ်တကျ စစ်ဆေးပြီးမှသာ ပြန်လည်အသုံးပြုသင့်သည်။ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကို လျော့တွက်မထားသင့်ပေ။

ဆိုရလျှင် ယခုနှစ် နွေရာသီတွင် အယ်နီညို ဖြစ်စဉ်ကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှု မူမမှန်ခြင်း၊ နေအပူချိန် များမြင့်မားခြင်း၊ မုန်တိုင်းဖြစ်ပေါ်မှုများ မူမမှန်ခြင်း၊ မိုးခေါင်ရေရှားခြင်း စသည့် အစွန်းရောက်မိုးလေဝသ ဖြစ်စဉ်များဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ ထိုသို့ ဖြစ်ပွားလျှင် နောက်ဆက်တွဲသဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကိုလည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသင့်သည်။ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် လူနေ အဆောက်အအုံများပျက်စီးခြင်း၊ လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ သေကျေထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အထူးဂရုပြု နေထိုင်သွားရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် အကောင်းဆုံးကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားနိုင်ရန် အကြံပြု ရေးသားလိုက်ရပါသည်။

❖ နွေရာသီတွင်ဖြစ်ပေါ်တတ်သော သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်ထားသင့်သည်။ အထူးသဖြင့် ကျေးလက်နေ တောင်သူဦးကြီးများသည် ကောက်ပဲသီးနှံများနှင့် ကျွဲ၊ နွားများအတွက် မြက်ခြောက်များ၊ ကောက်ရိုးများကို အမိုးအကာအောက်သို့ လုံခြုံစွာ ရွှေ့ပြောင်းထားသင့်သည်။ လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များအတွက် သောက်သုံးရေ စုဆောင်းထားသင့်သည်။ ထို့ပြင် စားနပ်ရိက္ခာလုံလောက်အောင်လည်း ကြိုတင်စုဆောင်းထားသင့်ပေသည်။ ❖

ရိုတတ်သည်။ မိုးကြိုးပစ်ခြင်းကြောင့် လူနှင့်တိရစ္ဆာန် များသေကျေ၊ ထိခိုက်ခြင်း၊ မိုးကြိုးခြင်းကြောင့် ရေကြီး ရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခြင်းကြောင့် ခရီး သည်တင်သင်္ဘောများနှင့် ငါးဖမ်းလှေများတိမ်းမောက် ခြင်း၊ လူများပျောက်ဆုံးခြင်း၊ မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် တောင်ပေါ်ဒေသများတွင် မြေပြိုခြင်း၊ ချောင်းရေများ ပြည်လျှံပြီး လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များပျောက်ခြင်းများဖြစ်ပွား တတ်ပေသည်။

တိရစ္ဆာန်များက သတိပေး

စာရေးသူတို့ငယ်စဉ်က မိဘများသည် မိုးဦး ကာလအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်လေ့ ရှိသည်။ တိရစ္ဆာန်များ၊ အထူးသဖြင့် ငှက်များ၏ နေထိုင်မှုပုံစံကိုကြည့်၍ လေပြင်းတိုက်ခတ်နိုင်သည်၊ မိုးကြိုးနိုင်သည်ကို ကြိုတင်သိနိုင်သည်။ သာဓကအနေ ဖြင့် ကျီးကန်းများသည် အသိုက်ကို သစ်ပင်ခွဆုံတွင် လုပ်ထားမည်၊ ထူထူထဲထဲအသိုက်ဆောက်ထားမည် ဆိုလျှင် ထိုနှစ်တွင် လေပြင်းမုန်တိုင်းကျတတ်ပြီး မိုးလည်းကြီးတတ်သည်။

ငှက်များသည် သစ်ပင်ကိုင်းဖျားတွင် အသိုက် လုပ်ထားမည်ဆိုလျှင် လေပြင်းအန္တရာယ်ကိုစိုးရိမ်စရာ မလိုပေ။ ပူရွက်ဆိတ်များသည် အုပ်စုလိုက်အမြင့်ပိုင်း ကိုရွှေ့နေမည်ဆိုလျှင်၊ အစာများကို သယ်နေမည်ဆို လျှင် မိုးကြိုးမည်၊ ရေကြီးမည်ဖြစ်သည်။ ငလျင်လည်း လှုပ်တတ်သည်။ ရေထည်ထားသောစဉ်အိုးများ အောက်မှ ဖားများအော်နေပြီဆိုလျှင်၊ ပုစဉ်းရင်ကွဲများ အဆက်မပြတ်အော်နေပြီဆိုလျှင်၊ ပျံလျားများခပ်ခိပ် ခိပ်ပျံနေပြီဆိုလျှင်၊ ပုစဉ်းများမြေကြီးနှင့်ကပ်လျက် ပျံနေပြီဆိုလျှင်၊ ညဘက်တွင် တောက်တဲ့များ အဆက်

နွားများအတွက် မြက်ခြောက်များ၊ ကောက်ရိုးများကို အမိုးအကာအောက်သို့ လုံခြုံစွာ ရွှေ့ပြောင်းထားသင့် သည်။ လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များအတွက် သောက်သုံးရေ စုဆောင်းထားသင့်သည်။ ထို့ပြင် စားနပ်ရိက္ခာ လုံလောက်အောင်လည်း ကြိုတင်စုဆောင်းထားသင့်ပေ သည်။ ရေလုပ်သားကြီးများအနေဖြင့် ကမ်းခြေနှင့် ဝေးကွာလွန်းသောနေရာများသို့ ငါးဖမ်းမထွက်သင့် ပေ။ ငါးဖမ်းလှေများကို ခိုင်ခံ့စွာ ချည်ထားခြင်း၊ ကျောက်ချထားခြင်းများ ဆောင်ရွက်သင့်သည်။ မိုး သက်မုန်တိုင်းကျရောက်လျှင် မီးပျက်တတ်သည်မှာ သဘာဝပင်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဓာတ်မီး၊ မီးခြစ်၊ ဖယောင်းတိုင်၊ မီးသွေး စသည့် အထောက်အကူ ပစ္စည်းများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသင့်သည်။

ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိလျှင် အရေးပေါ်ပြုစုကုသနိုင်ရန် အတွက် အိမ်တွင်းသုံးဆေးဝါးများ၊ ပတ်တီးများကို လည်း အသင့်ပြင်ထားသင့်ပေသည်။ အထူးသဖြင့် အရေးကြီးသောစာရွက်စာတမ်းများနှင့် တန်ဖိုးရှိ သောပစ္စည်းများကို မိုးရေမစိုအောင် ပလတ်စတစ် အိတ်များဖြင့် လုံခြုံစွာ အထပ်ထပ်ထုပ်ပိုးသိမ်းဆည်း ထားသင့်သည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားစေလို

ဆိုရလျှင် ကမ္ဘာကြီးပူနွေးလာမှုကြောင့် အစွန်း ရောက်ရာသီဥတုဖြစ်စဉ်များ ခပ်စိပ်စိပ်ဖြစ်ပေါ်လာ လျက်ရှိသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ကျရောက်မှုသည် တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမို ပြင်းထန်များပြားလာခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သောဆယ်စုနှစ် အတွင်း မြေငလျင်လှုပ်ခတ်မှုများ၊ အင်အားပြင်းထန် သောလေမုန်တိုင်းကြီးများ တိုက်ခတ်မှုများနှင့် အပူ

အယ်နီညိုအခြေအနေ

အီကွေတာအနီးရှိ အပူပိုင်းပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာ (Tropical Pacific Ocean)၏ ပင်လယ်ရေမျက်နှာ ပြင်အပူချိန်နှင့်လေထုဖြစ်စဉ်များမှာ အားအသင့်အတင့် ရှိသော အယ်နီညိုအခြေအနေတွင်ရှိနေကြောင်း နှင့် နိုင်ငံတကာမိုးလေဝသဌာနများ၏ သင်္ချာပုံစံပြု မော်ဒယ်များခန့်မှန်းချက်အရ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လ အတွင်း အားအသင့်အတင့်ရှိသော အယ်နီညို အခြေအနေတွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားရှိသည်။

အယ်နီညိုဖြစ်စဉ်သည် ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာတွင် ဖြစ်ပေါ်သည့်ဖြစ်စဉ်ဖြစ်သော်လည်း ထိုဖြစ်စဉ် ကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှု မူမမှန်ခြင်း၊ နေအပူချိန်များ မြင့်မားခြင်း၊ မုန်တိုင်းဖြစ်ပေါ်မှုများ မူမမှန်ခြင်း၊ မိုးခေါင်ရေရှားခြင်း စသည့် အစွန်းရောက်မိုးလေဝသ ဖြစ်စဉ်များဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့်လေဗေဒ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အသိပေးထုတ်ပြန်ထားသည်။

ဖြစ်ပွားတတ်

နွေရာသီတွင် အပူချိန်မြင့်တက်မှုဒဏ်ခံရခြင်း၊ သောက်သုံးရေရှားပါးခြင်း၊ မိုးသက်လေပြင်းတိုက် ခတ်ခြင်း၊ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့ရခြင်း စသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များစွာ နှင့်ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသည်။ ယခုလည်း အယ်နီညို ဖြစ်စဉ်ကြောင့် မတ်လဆန်းပိုင်းကတည်းကပင် အပူချိန်တဖြည်းဖြည်းမြင့်တက်လျက်ရှိသည်။ နှစ်စဉ် နွေရာသီတွင် နေအပူချိန်မြင့်တက်လာသောကြောင့် မိုးတိမ်တောင်များဖြစ်ပေါ်လာခြင်း၊ မိုးသက်လေပြင်း တိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးရွာသွန်းခြင်း၊ မိုးသီးကြွေခြင်းနှင့် မိုးကြိုးပစ်ခြင်းများဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသည်။ ထိုဖြစ်စဉ်များ ကြောင့် အဆောက်အအုံများပျက်စီးခြင်း၊ လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များ သေကျေထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုများ ဖြစ် ပွားတတ်သည်။ ထို့ကြောင့် နွေရာသီတွင်ဖြစ်ပေါ် တတ်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို ကြိုတင် သတိပြုသွားစေလိုသည်။

ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုဖြစ်တတ်

အထူးသဖြင့် နွေရာသီတွင် မိုးတိမ်တောင်များ ကြောင့် မိုးခြိမ်းခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွေခြင်း၊ မိုးရွာခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ လေ ဆင်နှာမောင်းတိုက်ခြင်း၊ ရေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခြင်း၊ စိုက်ဆင်းလေပြင်းတိုက်ခြင်း၊ ပင်လယ်မီးစုန်းတောက် ခြင်းဟူသည့် ရာသီဥတု ၁၀ မျိုးဖြစ်ပေါ်တတ်သည်။ ထိုရာသီဥတုဖြစ်စဉ်များကြောင့် သစ်ပင်များလဲခြင်း၊

တောင်ကြီးမြို့နယ် အုတ်ဖိုကျေးရွာမှ နန်းတော်ရာဟောင်းရွာ

ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ကျောက်ချောခင်းခြင်းဆောင်ရွက်နေမှု စစ်ဆေး

တောင်ကြီး မတ် ၂၀ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီး ခရိုင် တောင်ကြီးမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃- ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အုတ်ဖိုကျေးရွာမှ နန်းတော် ရာဟောင်းရွာ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ကျောက်ချောခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်

နေမှုကို မတ် ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ တွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) အင်ဂျင်နီယာချုပ် ဦးဝင်းကျော်မျိုး၊ ရှမ်း ပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကျေးလက်လမ်း

ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးမျိုးမင်းသန့်၊ တောင်ကြီးခရိုင် ကျေးလက် လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန (လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)) ဦးဟန်ကိုကိုစိုး၊ တောင်ကြီးမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုး ရေးဦးစီးဌာန (အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ -၁) ဦးသန်းနိုင်လင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက

အုတ်ဖိုကျေးရွာမှ နန်းတော်ရာဟောင်းရွာ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ကျောက်ချောခင်း ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ကျေးလက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးမျိုးမင်းသန့်က လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများ ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) အင်ဂျင်နီယာချုပ် ဦးဝင်းကျော်မျိုးက လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အုတ်ဖိုကျေးရွာမှ နန်းတော်ရာဟောင်း ရွာ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း အရှည် ခြောက်မာလုံး၊ အကျယ် ၁၄ ပေ၊ အမြင့် ခြောက်လက်မရှိ ကျောက်ချောခင်းခြင်း လုပ်ငန်းကို ပြည်နယ်ပြည်ထွက် ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၁၅၂ ဒသမ ၉၁ သန်းဖြင့် တောင်ကြီး မြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီး ဌာနဝန်ထမ်းများက ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ တီယ ပတ်မှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဟိန်းထက်စိုး(မလှိုင်)

အီရတ်နိုင်ငံ ဒူဟော့ဒ်မြို့တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားပြီး ဓာတ်တိုင်များလဲကျကာ အမျိုးသားလူငယ်တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့



သလို လမ်းတွေကိုလဲ ယာယီပိတ်ထားပါတယ်။ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် မော်တော်ယာဉ်တော်တော်များများလဲ ပျက်စီးသွားခဲ့ပါတယ်” ဟု ဒူဟော့ဒ်မြို့ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဝိုလ်မျှူးကြီး ဘီဝါအဘ်ဒူအစ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုသည် ဒူဟော့ဒ်မြို့လယ်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ဒေသခံတချို့ ဘေးလွတ်ရာရွှေ့ပြောင်းခဲ့ရသကဲ့သို့ လမ်းမကြီးတချို့ကိုလည်း ယာယီပိတ်ထားရကြောင်း အီရတ်အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ရေကြီးရေလျှံမှု ဖြစ်ပေါ်နေသည့်ဒေသများတွင် ရေစီးရေလာကောင်းစေရေးအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးဝန်ထမ်းများက ရေဖောက်ထုတ်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

Ref : Russia Today
Trs : Sai Sat

ဆဂ္ဂဒက် မတ် ၂၀
အီရတ်နိုင်ငံ ဒူဟော့ဒ်မြို့တွင် မတ် ၁၉ ရက်က မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းကာ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားပြီး ဓာတ်တိုင်များလဲကျ၍ အမျိုးသားလူငယ်တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း အီရတ်အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်ဟု

ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။ သေဆုံးသူအမျိုးသားမှာ ဓာတ်တိုင်လဲကျရာမှ ဓာတ်လိုက်သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရေလွှမ်းနေသည့် လမ်းမများကို ယာယီပိတ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ရေကြီးရေလျှံမှု ဖြစ်ပွားတဲ့

နေရာမှာ ဓာတ်တိုင်လဲကျပြီးတော့ အသက် ၁၅ နှစ်အရွယ် အမျိုးသားလူငယ်တစ်ယောက် ဓာတ်လိုက်သေဆုံးခဲ့ပါတယ်။ အချိန်မီကယ်တင်နိုင်ဖို့ကြိုးစားပေမဲ့ အသက်မမီခဲ့ဘူး။ ရေလွှမ်းနေတဲ့လမ်းတွေမှာ ဖြတ်သန်းသွားလာခြင်းမပြုဖို့ တားမြစ်ချက်တွေ ထုတ်ပြန်ထား

ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံတွင် အယ်နီညီရာသီဥတုကြောင့် စိုက်ခင်းများပျက်စီးပြီး စားနပ်ရိက္ခာမလုံလောက်သည့်ပြဿနာဖြင့် ရင်ဆိုင်ရဖွယ်ရှိနေ

ဟာရာရို မတ် ၂၀
ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံတွင် အယ်နီညီရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်နေပြီး အယ်နီညီရာသီဥတုကြောင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲကာ စိုက်ခင်းများပျက်စီးပြီး စားနပ်ရိက္ခာမလုံလောက်သည့်ပြဿနာဖြင့် ရင်ဆိုင်ရဖွယ်ရှိနေကြောင်း ဇင်ဘာဘွေအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်ဟု ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။ မိုးခေါင်မှုကြောင့် စိုက်ခင်းများပျက်စီးလာ၍ ရာသီဥတုလွန်ကဲမှုအရေးပေါ် အခြေအနေအဖြစ် သတ်မှတ်ကြောင်း၊ ရာသီဥတုလွန်ကဲမှုကြောင့် မိုးခေါင်မှုဖြစ်ပွားကာ စိုက်ခင်းများပျက်စီးပြီး လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၇ သန်းထိ စားနပ်ရိက္ခာမလုံလောက်သည့် ပြဿနာဖြင့်

ရင်ဆိုင်ရဖွယ်ရှိနေကြောင်း ဇင်ဘာဘွေ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ “ဇင်ဘာဘွေနိုင်ငံမှာ ရာသီဥတုလွန်ကဲမှုပြဿနာကြောင့် စိုက်



ပျိုးရေးလုပ်ငန်းတွေ အထိနာလာနိုင်တယ်။ ဒီနှစ်အတွင်း ပြောင်းစိုက်ခင်းတွေ တော်တော်များများပျက်စီးနေတာလဲ တွေ့ရတယ်။ ပြောင်းရိတ်သိမ်းချိန်မှာ ပုံမှန်ထွက်ရှိတဲ့နှုန်း

ထားရဲ့ ထက်ဝက်လောက်ထိ လျော့ကျသွားနိုင်လို့ စားနပ်ရိက္ခာမလုံလောက်တဲ့ပြဿနာတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ရနိုင်ပါတယ်”ဟု ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်(WFP)မှပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွင်း အယ်နီညီရာသီဥတုနှင့် ဆက်စပ်ကာ ရာသီဥတု လွန်ကဲမှုများကြောင့် ပြောင်းအထွက်နှုန်း သိသိသာသာ လျော့ကျလာနိုင်ပြီး ပုံမှန်ရိတ်သိမ်းနိုင်သည့် ပြောင်းတန်ချိန် ၁ ဒသမ ၁ သန်းပမာဏ၏ ထက်ဝက်ခန့်ထိ လျော့ကျသွားနိုင်ကြောင်း ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်(WFP)က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

Ref : Sputnik News
Trs : Sai Sat

ပီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟနွိုင်းမြို့တွင် လေထုညစ်ညမ်းမှုဖြင့်တက်နေကြောင်း သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်

ဟနွိုင်း မတ် ၂၀
ပီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟနွိုင်းမြို့တွင် မီးခိုးငွေ့များပွားလွန်းနေပြီး လေထုညစ်ညမ်းမှု မြင့်တက်နေကြောင်း ပီယက်နမ်အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက သတိပေးချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်ဟု ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။ ဟနွိုင်းမြို့တွင် မတ် ၁၉ ရက်မွန်းလွဲပိုင်းမှ၍ လေထုညစ်ညမ်းမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လေထုညစ်ညမ်းမှုအဆင့်မှာ ကျန်းမာရေးလုံခြုံမှုကို ထိခိုက်စေနိုင်သည်

အခြေအနေ ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကာလမှာတော့ ပီယက်နမ်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ “ဟနွိုင်းမြို့မှာ လေထုညစ်ညမ်းမှုအဆင့်တွေ မြင့်တက်နေပါတယ်။ တောင်ယာစိုက်ခင်းတွေအတွက် မြေနေရာချဲ့ထွင်ရှင်းလင်းပြီး အမှိုက်သရိုက်တွေကို မီးရှို့ရာကနေ ထွက်ပေါ်လာတဲ့ မီးခိုးငွေ့တွေကြောင့် လေထုညစ်ညမ်းမှုတွေဖြစ်ပေါ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ လေထုညစ်ညမ်းမှုဟာ ကျန်းမာရေးလုံခြုံမှုကို ထိခိုက်စေနိုင်တဲ့အခြေအနေ

နေအိမ်အခန်းတွေအတွင်းမှာပဲနေပြီး မလိုအပ်ဘဲအပြင်သွားတာတွေ မလုပ်သင့်တဲ့ ကာလဖြစ်ပါတယ်”ဟု လေထုအရည်အသွေးညွှန်းကိန်းပြအဖွဲ့ (IQ Air) မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။ ပီယက်နမ်နိုင်ငံ လေထုအရည်အသွေးညွှန်းကိန်းပြအဖွဲ့(IQ Air) ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ၂၀၂၃ ခုနှစ်ကလည်း ဟနွိုင်းမြို့သည် ကမ္ဘာ့လေထုညစ်ညမ်းမှုအဆင့်အမြင့်ဆုံးသောမြို့များစာရင်းတွင် ပါဝင်ခဲ့ပြီး

ယခုနှစ်တွင်လည်း အလားတူလေထုညစ်ညမ်းမှု အဆိုးရွားဆုံးသော ကမ္ဘာ့မြို့တော်ကြီးများစာရင်းတွင် ထပ်မံပါဝင်လာဖွယ်ရှိနေကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အစည်း၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ တစ်ကမ္ဘာလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် လူဦးရေ သန်း ၁၀၀ တွင် လေထုညစ်ညမ်းမှုကြောင့် သေဆုံးသူဦးရေ ၆၀၀၀၀ ထိ ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

Ref : Xinhua News
Trs : Sai Sat

မီးဘေးအတွက်ကြိုတင် ပြင်ဆင်ရန်များ

၁။ မီးငြိမ်းသတ်ရန်ပစ္စည်းများ(မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ စံနှုန်းနှင့်ကိုက်ညီသော မီးချိတ်၊ မီးကပ်၊ ရေပုံး၊ သဲအိတ်များ၊မီးသတ်ဆေးဘူးများ)အသင့်ထားရှိပါ။



၂။ မြို့ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအလိုက် အပေါ့စားမီးသတ်စက်များ၊ မီးသတ်ရေကန်များ၊ မီးငြိမ်းသတ်ရေးပစ္စည်းကိရိယာများ အသင့်ရှိ စေရေး အတွက် ပူးပေါင်းပါဝင်ပါ။

၃။ မီးလောင်နေစဉ်တွင် ပြုမူနေထိုင်ရမည့် နည်းလမ်းများကို မိသားစုဝင်များအား အသိပေးလေ့ကျင့်ထားပါ။



၄။ အရေးပေါ်အချိန်တွင် သယ်ယူမည့်ပစ္စည်းများ၊ အရေးကြီးစာရွက်စာတမ်းများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပါ။



၅။ အိမ်နှင့်ပတ်ဝန်းကျင်တွင် မီးလောင်လွယ်သောပစ္စည်းများ၊လောင်စာဆီများ၊ အမှိုက်များကိုရှင်းလင်းထားပါ။



၆။ လျှပ်စစ်မီး၊ ဂက်စ်မီး အပါအဝင် မီးသုံးစွဲလျှင် အမြဲသတိရှိပါ။ မီးကြွင်းမီးကျန်များ အထူးသတိပြုပါ။



၇။ ဝါယာကြိုးများနှင့် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ ပေါက်ပြဲ ပျက်စီးမှုရှိမရှိ အမြဲမပြတ်စစ်ဆေးပါ။



၈။ မီးပျက်လျှင် မီးခလုတ်များကိုပိတ်ပါ။အပြင်ထွက်လျှင် မိန်း(ပင်မမီးခလုတ်)ကို ပိတ်ပေးပါ။



၉။ မီးလောင်လျှင် အရေးပေါ်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်များ(မီးသတ်၊လျှပ်စစ်ရုံး၊ ရဲတပ်ဖွဲ့)ကိုမှတ်သားထားပါ။



Myanmar Mobile Money(MMM) တီအံ့ပဲဖြူ အောက်ပါဝန်ဆောင်မှုများရရှိနိုင်ပါသည်။

- ❖ ဝန်ထမ်းလစာ/ပင်စင်လစာထုတ်ပေးခြင်း
- ❖ E-Topup ဖုန်းပြောပြည့်သွင်းခြင်း
- ❖ ငွေသွင်းငွေထုတ်ခြင်း / ငွေလွှဲခြင်း
- ❖ လျှပ်စစ်ဓါတု Bill များပေးဆောင်ခြင်း
- ❖ Skynet Bill Payment ပေးသွင်းခြင်း
- ❖ ပြည်ပ ငွေလွှဲ (ထိုင်း)
- ❖ Gift Card ပေးခြင်း
- ❖ ဈေးဝယ်ခြင်း
- ❖ Internet Bill ပေးဆောင်ခြင်း

ပြင်ဆင်မှုများအတွက်
Customs Duty များ ပေးဆောင်ရမည်
MMM Service အသုံးပြု
စနစ်ထုတ်ပြန်မှု ဖော်ပြနိုင်ပါပြီ။



အငြိမ်းစား လစာအပါအဝင် ငွေပို့ငွေလွှဲခြင်း၊ လစာထုတ်ခြင်းများကို ဘဏ်ကိုသွားရန်မလိုဘဲ မိဘိုင်းဖုန်းဖြင့် ထုတ်ယူနိုင်ပါပြီ။

ရုံးချုပ် - အမှတ်(၅၁)၊ ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ ဖုန်း - ၀၉ ၃၁၀၀ ၁၅၂၀၊ ၀၉ ၃၁၀၀၁၅၂၁
 မန္တလေး - STARMART Mandalay Wholesale ၂၆လမ်းနှင့်၆၆လမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့။ ဖုန်း - ၀၉ ၃၁၀၀ ၁၅၃၆
 နေပြည်တော် - STARMART Nay Pyi Taw ရန်ကင်း - မန္တလေးလမ်းဟောင်း၊ ရွာကောက်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား။ ဖုန်း - ၀၉ ၃၁၀၀ ၁၅၃၄

ထာဝရလှပသော အပြုံးအတွက်

Fluoride ပါဝင်သောကြောင့် သွားများကို ပြုစုပေးတောက်ပစေပါသည်။

DENTOMECH



ပင်ရင်းအရောင်းဌာန - ဖုန်း - ၀၉ ၆၉၉၀ ၂၇၀၈၅၊ ၀၉ ၄၂၀၅၅၁၆၉
 STARMART Nay Pyi Taw - ရန်ကင်း - မန္တလေးလမ်းဟောင်း၊ ရွာကောက်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား။ ဖုန်း - ၀၉ ၆၉၅၁၀၉၀၇၇
 STARMART nine mile Showroom - (၉)မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့။ ဖုန်း - ၀၉ ၃၀၆၆၀၁၈၀
 STARMART MANDALAY Wholesale - ၂၆လမ်းနှင့်၆၆လမ်းထောင့်၊ မန္တလေးမြို့။ ဖုန်း - ၀၉ ၆၆၁၇၀၂၂၄၄
 KHA YAE PIN MART - မင်္ဂလာဒုံ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့။ ဖုန်း - ၀၉ ၆၇၀၄၄၃၅၅၅



“ခင်နန်းသူ” ကချင်ပိုးထည်ဆိုင် ဝန်ထမ်းအလို့ငှါသည်

၁။ အရောင်းဝန်ထမ်း (မ) (၃) ဦး
 ၂။ ငွေစာရင်းကိုင် (မ) (၁) ဦး
 -ကချင်ထည်ကျမ်းကျင်သူ ဦးစားပေးမည်။
 -ဖုန်းနံပါတ်- 09-2028002 , 09-400022422
 CV Form အပြည့်အစုံဖြင့် လူကိုယ်တိုင် 81 လမ်း၊ 35 x 36
 ကြား “ရွှေတူတ်တူတ်” သုံးဘီးဆိုင် သို့ လာရောက်လျှောက်ထား
 နိုင်ပါသည်။

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စဉ့်ကူးမြို့နယ်၊ လက်ပန်လှ
 ကျေးရွာနေ ဦးစိန်ချွန်း-ဒေါ်လှစန်းရီ တို့၏သား
မောင်အောင်မျိုးထက် (၉/စကန(နိုင်)၀၁၂၉၆) သည်
 မိဘတို့၏ဆိုဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ မိမိဆန္ဒအလျောက်
 (၇-၃-၂၀၂၄)ရက်နေ့မှစ၍ နေအိမ်မှထွက်သွားပါသဖြင့်
 ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါ
 သည်။ နောက်နောင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ငွေရေးကြေး
 ရေးလူမှုရေးကိစ္စအဝဝအား လုံးဝ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေး
 မည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
 (စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ)
ဦးစိန်ချွန်း(၉/စကန(နိုင်)၀၁၂၉၆)
ဒေါ်လှစန်းရီ(၉/စကန(နိုင်)၀၁၂၉၆)

သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စဉ့်ကူးမြို့နယ်၊ ရွာသစ်ကြီး
 ကျေးရွာနေ ဦးဝင်းတင့်-ဒေါ်မာမာချို တို့၏သား
မောင်သန့်စင်ဝင်း (၉/စကန(နိုင်)၀၃၁၅၂၀) သည်
 မိဘတို့၏ဆိုဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ မိမိဆန္ဒအလျောက်
 (၇-၃-၂၀၂၄)ရက်နေ့မှစ၍ နေအိမ်မှထွက်သွားပါသဖြင့်
 ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါ
 သည်။ နောက်နောင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ငွေရေးကြေး
 ရေးလူမှုရေးကိစ္စအဝဝအား လုံးဝတာဝန်ယူဖြေရှင်းပေး
 မည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
 (စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါ)
ဦးဝင်းတင့်(၉/စကန(နိုင်)၀၆၁၀၂၃)
ဒေါ်မာမာချို(၉/စကန(နိုင်)၀၆၁၅၅၀)

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
 မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ အ.မ.က(၃၁)တွင် တာဝန်
 ထမ်းဆောင်နေသော ဒေါ်ခိုင်မေရီမင်း (မူလတန်းကျောင်းအုပ်)သည်
 အခြေခံပညာအထက်တန်းစာမေးပွဲအောင်လက်မှတ်တွင် နော်ရိုစိမေရီမင်း
 (ဘ)ဦးစောမြတ်မင်း၊ အထွေထွေစာအုပ်တွင် ဒေါ်ခိုင်မေရီမင်း(ဘ)ဦးမြမင်း
 နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်တွင် နော်ရိုစိမေရီမင်း(ဘ)ဦးမြမင်း တို့သည်
 တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။
ဒေါ်ခိုင်မေရီမင်း(ခ)နော်ရိုစိမေရီမင်း
(ခ) နော်ရိုစိမေရီမင်း ဦးမြမင်း(ခ)ဦးစောမြတ်မင်း
(၉/ကပတ(နိုင်)၀၁၀၉၅၇)

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
 မန္တလေး၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ နားငောင်းကျကျေးရွာနေ
 ဒေါ်သင်းသင်းခိုင် (ဘ) ဦးကျော်ညွန့် (၉/ပသက(နိုင်)၀၇၄၇၃၀)
 ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (MD-190955) မှာ ပျောက်ဆုံးသွား
 ပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ၀၉-၂၀၃၀၂၉၄

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
 မန္တလေး၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ နားငောင်းကျကျေးရွာနေ
 မအိမ့်သန္တာကျော် (ဘ) ဦးကျော်စိုးမိုး (၉/ပသက(နိုင်)၀၇၉၅၄၀)
 ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် (MD-190956) မှာ ပျောက်ဆုံးသွား
 ပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ၀၉-၂၀၃၀၂၉၄

မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

ကိုသ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကိုကာကွယ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်
 နာနတ်သီးထဲတွင်ပါရှိသော သဘာဝ
 ဓာတ်တိုးဆန်ကျပ်ပစ္စည်းက အသက်
 ရှူလမ်းကြောင်းကို တိုးတက်ကောင်း
 မွန်စေသည်။



ဆိုဗီ-၉၉ ရောဂါကူးစက်မှုကိုကာကွယ်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်
 ကြက်သွန်ဖြူနှင့် ကြက်သွန်နီစားသုံးပေးခြင်းဖြင့် နှလုံးနှင့်အဆုတ်
 အတွက် အထူးကောင်းမွန်သည်။




 လူကုန်ကူးခံရသူများအနေဖြင့် အကူအညီနှင့်အားပေးမှုများ
 လိုအပ်သည်ဟု ခံစားနေရပါက
 သတင်းအချက်အလက်မျှဝေရာစင်တာသို့
 ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။
 ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ - လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန
 ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန
 အမှတ်(၆၅)ကျိုက်တိုင်းဘုရားလမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
 ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်း - ၀၁-၆၆၆၆၁၉ (ရုံးချိန်အတွင်း)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကိုတည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံးတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေဖိုးနွယ်ရေးအပြည့်အဝရရှိစေရန်အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေး တို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သောစိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို

မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကိုအားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်းထွက်ရှိအောင်ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်းဖူလုံမှုသည် ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံးအသိပညာ၊ အတတ်ပညာမြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ်ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလင်းတန်နှင့်ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး(MSME) လုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသအလိုက် ထုတ်ကုန်များ တူညီမှုရှိမည်မဟုတ်သဖြင့် ဒေသနှင့်သင့်လျော်ကိတ်ညီသည့် ထုတ်ကုန်များ အောင်မြင်စွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၇/ ၂၀၂၃)သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၁/ ၂၀၂၄)သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား



အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၁/ ၂၀၂၄)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် မတ် ၂၀ မတီအစည်းအဝေး(၁/ ၂၀၂၄)ကို ယနေ့မုန်းလွဲတွင် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွား | တွင် နေပြည်တော်ရှိ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအစည်း | ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် | စကားပြောကြားသည်။ ရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အသေးစား၊အငယ်စားနှင့် ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်

စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ ☆

အကြမ်းပက်မှု ပပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အသိပေးနိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟာသိုနွန့်၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများအပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူကို သတ်ဖြတ်၊ လုယက်ခြင်းကို CRPH၊ NUG၊ PDF အပညံ့ အကြမ်းပက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ ခြိမ်းခြောက်၊ လူသတ်၊ အချက်အမှောင်လုပ်ရပ်များဆောင်နေသည့် CRPH၊ NUG၊ PDF အကြမ်းပက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှုမပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်စိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်တို့၏ လက်နက်၊ ခဲယမ်းကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းပက်သမားတို့၏သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်စိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ငွေပင်လယ်မွေးမြူရေးနှင့်ရေလုပ်ငန်းတုမ္မာလီမိတက်

သင်္ဘောကျင်းလုပ်ငန်း

ငါး/ပုစွန် ပြုပြင်အေးခဲထုတ်လုပ်ခြင်း(အအေးခန်းစက်ရုံ)

ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း(ဓမ္မာဝင်)

ငွေပင်လယ်လှိုင်းထွန်စက္ကူလုပ်ငန်း
ISO 9001:2015

ADDRESS : NO. 55/61, STRAND ROAD, BOTAHTAUNG TOWNSHIP, YANGON, MYANMAR
FAX : 951-397480, 397481 E-MAIL : ngwepinlae.headoffice@gmail.com WEBSITE : ngwepinlae.com

နိုင်ငံတကာအရည်အသွေး ဝန်ဆောင်မှုပေးပြီးစုံစိတ်တိုင်းကျမှုပေးနိုင်ပါသည်။